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БНТ ще излъчи
410 часа футбол
от Мондиал 2010
Стр. 39

БСП връща
зам.%шефовете
в комисиите в НС

Стр. 31 Стр. 34

Една вечер с музиката
на Шри Чинмой
Балканското турне „Песни на душата”
започва от София, концертът
в зала 1 е със свободен вход

Светослав Иванов:
По света се върти
само израелската
гледна точка

Стр. 3

Работодателят
ще плаща 3 дни
70% от болничните

Произвол
с парите за
Благоевград

НЯКОЛКО
ÄУМИ

Градушки и комари
Александър СИМОВ

Трясък оглася пла-
нини, полета / земя
трепери... Град! - пар-
чета / яйце и орех...
Спри... Недей.../ Труд
кървав, Боже, пожа-
лей!

Май е време отно-
во да си припомняме
думите на Яворов от
р а з т ъ р с в а щ о т о
стихотворение “Гра-
душка”. Защото те
ще стават все по-
актуални. Поне така
ни подсказва теку-
щата информация.
Директорът на аген-
цията за борба с гра-
душките Николай
Николов предупреди,
че България не раз-
полага с достатъ-
чно ракети за разби-
ване на градоносни-
те облаци. Това е
политиката на каби-

нета в действие -
режи пари от всичко,
пък не питай за по-
следствията. Ако
питате Бойко Бори-
сов, това е антикри-
зисна мярка, но ако
питате хората, кои-
то с ужас посрещат
новината за градуш-
ките, е малоумие, ко-
ето граничи с пре-
стъплението.

Как ли ще пребо-
рим кризата, ако пес-
тим от ракети сре-
щу облаците? Ако
случайно градушката
унищожи реколтата,
щетите няма ли да
са много повече? Това
не са литературни
въпроси, но заради аб-
сурдността на дей-
ствията на кабинета
добиват почти сюр-
реалистична окраска.
Една простичка ис-
тина за живота би

трябвало да гласи:
по-добре пари за ра-
кети срещу градуш-
ки, отколкото пари
за колелета на депу-
татите. Просто и
ясно. Кризата не е
извинение да се ра-
боти срещу хората.
Но кабинетът сис-
темно го прави. Ми-
налата седмица Дян-
ков обяви, че няма да
даде пари за пръска-
не срещу комари.
Хората трябвало да
свикнат, че това
лято те щели да
хапят повече. Така е
в България - каби-
нетът е по-вреден
от комарите. Кома-
рите разнасят боле-
сти по хората, ама
лошата политика
заразява цялата
държава. Яворов сам
не знае колко е бил
прав навремето...

Около 1000 души имами, мюезини, бази и мюфтии участваха вчера
в организираното от Главното мюфтийство в София протестно

шествие срещу назначаването на Недим Генджев за главен мюфтия

Реформата на
сценичните изкуства
В настоящия си вид тя може
да се превърне в техен ликвидатор,
смята проф. Чавдар Кръстев

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Без корекции в бюджета държавата преведе
само 81% от субсидията за общината

Държавата лиши община Благоевград
от близо 400 000 лева субсидия, която й
се полага по закон. За произвола на фи-
нансовото министерство алармира вчера
Люба Спириева, старши експерт “Пре-
сцентър и протокол” в кметската админи-
страция. За юни общината е получила
едва 81,1% от полагащата й се по закон
субсидия за държавно делегирани дей-
ности.

Получени са 1 666 000 лв. вместо
утвърдените  в закона за държавния
бюджет за 2010 г. 2 000 054 лв. Това е
безпрецедентен акт, при който, без да са
гласувани промени в държавния бюджет
и без да има постановление на Минис-
терския съвет, някой си позволява да
променя законово регламентирани суми,

категорична бе Спириева. По думите й и
други общини са получили орязани
държавни помощи, при това без преду-
преждение и без законово основание.

На какво основание, с какъв нормати-
вен документ е направено това, пита
Люба Спириева. По думите й това е на-
рушение на Закона за държавния бюд-
жет - нещо, което никой не си е позволя-
вал в последните 20 години. Никой не
трябва да си прави шега, когато говорим
за здравеопазване, детски ясли, диспан-
сери, където има регламентирани суми,
подчерта Спириева.

Още преди седмица Коалиция за
България предупреди, че правителството
се готви незаконно да ореже парите за
общините, които не се управляват от ГЕРБ.

Стр. 3
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България

IN MEMORIAM

Навършват се 90 години от рождението и 5 години от
смъртта на големия български журналист Барух Шамли-
ев. Творчеството му остави трайни следи в Българското
национално радио и във вестник ДУМА, където до края
на дните си бе коментатор по икономическите въпроси.
Той бе един от 12-те дисиденти, поканени на знамени-
тата закуска на Митеран във френското посолство през
януари 1989 г. Барух Шамлиев беше активен социалист-
общественик с високо нравствена и достойна граждан-
ска позиция.

По повод годишнината от рождението му на 5 юни от
16 ч. в Еврейския дом в София ще се състои възпоми-
нателно тържество.

От колегите

о 31 декември 2010 г.
работодателите ще пла-
щат за първите три дни
от болничните на работ-

Работодателят ще плаща
3 дни 70% от болничните
Отлагат увеличението на вдовишките добавки за 2012 г.

Аида ПАНИКЯН

Винаги съм била против драстичното намаляване на
осигурителните вноски, каза Масларова. Тя припомни, че
това започнало още на 1 януари 2001 г. с 3% намаление,
което било над 200 млн. лв. От влизане в сила на новия
кодекс за социално осигуряване досега заради намаля-
ване на осигурителните вноски НОИ е загубил близо 11
млрд. лв., което се равнява на 2-годишни плащания на
пенсии в страната. Масларова предложи минималното
обезщетение при безработица да стане 60% от минимал-
ната заплата, щом максималното също ще е 60%.

ОТ НАМАЛЯВАНЕ НА
ОСИГУРИТЕЛНАТА ВНОСКА
ДЪРЖАВАТА Е ЗАГУБИЛА
11 МИЛИАРДА

нопроекта временното редуци-
ране плащането на обезщете-
нието за болест, с което ощетя-
ваме болните, но в същото вре-
ме все още не сме погледнали
с две очи контрола на неспаз-
ващите правилата за отпускане
на отпуск по болест, заяви Еми-
лия Масларова. Бившата соци-
ална министърка повтори отдав-
нашната си позиция, че “не
може да се решават икномиче-
ски проблеми с инструменти на
осигурителната система”. Изця-
ло подкрепям неувеличаването
на добавките на хората над 75
г., защото още в предишното
правителство ние правихме
всичко възможно социалната
пенсия, която не е пенсия,
свързана с осигурителен при-
нос, да не тежи на осигурител-
ната система, категорична е
бившата социална министърка.
Тя поясни, че социалното под-
помагане отпуска на пенсионе-

ри с ниски доходи енергийни
помощи, лекарства и др.

Въпреки това от КБ упрекна-
ха ГЕРБ, че нямат визия за со-
циалната политика. Драгомир
Стойнев посочи, че управлява-
щите са се отметнали от обеща-
нието си за увеличаване на вдо-
вишка добавка и въвеждане на
добавка за старост. “Хубаво е
да изпълнявате предизборните
си обещания... Трябва да над-
граждаме постигнатото”, катего-
ричен бе Стойнев. По думите му
похвално е отпадането на мак-
сималния размер на обезщете-
нието за безработица, но в
същото време мярката ще е от
полза за малцина.

Увеличението на добавката
от пенсията или сбора от пенси-
ите, които е получавал почина-
лият съпруг или съпруга, се от-
лага за 2012 г.

От левицата не са съгласни
с намаляването от 75 на 30 дни

на срока, в който работникът ще
получава обезщетение за бо-
лест, настъпила до  месец от
прекратяване на трудовия дого-
вор или осигуряването. В под-
крепа на фиска не трябва да се
орязват осигурителните права
на хората, е аргументът на
Стойнев.

Светлана Ангелова от ГЕРБ
отговори: “В тежка икономичес-
ка криза сме. И вие имате вина.
Престанете да плащите хората”,
и допълни, че всеки, включител-
но и пенсионерите, трябва да
поеме тежестта. Очаквах от вас
експертен отговор, отговори й
Стойнев.

Д
ниците си 70% от средноднев-
ното брутно възнаграждение за
месеца, в който е настъпило за-
боляването. НОИ ще поеме из-
плащането на 80% от болнич-
ните от четвъртия ден. Това пре-
движдат промени в Кодекса за
социално осигуряване, които
парламентът прие на първо че-
тене. Вносител е Министерският
съвет. Мнозинството отхвърли
законопроектите на Синята ко-
алиция, Коалиция за България
и на независимия депутат Яне
Янев.

И опозиция, и управляващи
подкрепиха отпадането на мак-
сималния размер на обезщете-
нието за безработица.

Намирам за слабост в зако-

Млад мъж e обезопасил малко дете на колелото си, според правилата, в центъра на столицата.
Велосипедът става предпочитан като по-практичен начин за придвижване

в повечето европейски страни, но у нас той все още не е много популярен

Снимка БГНЕС

Само преди седмица от
правителствения пресцентър
научихме, че съгласно специ-
ално подготвена справка ми-
нистри и зам.-министри са по-
харчили 4296 лв. за команди-
ровъчни, председатели и
зам.-председатели на
държавни агенции - 871,67
лв., председатели и членове
на държавни комисии - 652,10
лв., ръководители на държав-
ни институции - 220 лв., обла-
стните управители - 3917,89
лв. И след като отново не се
разбра колко пари за коман-
дировки е похарчил преми-
ерът и дали това е “класифи-
цирана информация”, наме-
рихме интересно четиво в сте-
нограмата от заседанието на
кабинета на 2 юни. Цитатът е
дълъг, но точен.

“Борисов: Г-н Желязков,
командировките на министри-
те и вицепремиерите ще ми
ги докладвате лично, защото

Бойко Борисов:

ажното е да
заложим на
образованието
и науката, ко-
ито да изтег-

Георги Първанов:

Образованието ще
изтегли обществото

те народи”, изтъкна пре-
зидентът.

Георги Първанов
съобщи, че утре органи-
зира в Благоевград на-
ционална дискусия за
бъдещето на българско-
то училище.

Националната Апри-
ловска гимназия беше
наградена по предложе-
ние на Инициативен ко-
митет от известни габров-
ци, сред които проф. Ни-
колай Данчев, Елена По-
птодорова, Николай Гри-
горов, Лена Енева, Олга
Галенова, учители и об-
щественици.

На излизане от храма
на българското образо-
вание президентът беше
пресрещнат от 7-8 тий-
нейджъри в черни дрехи
и със знаме на “Атака”,
които скандираха: “Тур-
ски президент!”

В
лят обществото и иконо-
миката, заяви прези-
дентът Георги Първанов
при връчването в Габро-
во на Почетния знак на
държавния глава на На-
ционалната Априловска
гимназия.

“През последните 20
години в образованието
бяха правени много ре-
форми, част от които из-
тощиха българската
просвета. Важно е да
запазим нивото, което
ни прави близки до ев-
ропейското и световно-
то, и да не забравяме по-
сланието на Апостола
Васил Левски, че само
чрез просвета може да
станем равни на други-

Проходът “Хаинбоаз” се
затваря за движение, реши
Административният съд във
Велико Търново. Мотивът е,
че съоръжението не е до-
статъчно обезопасено. Де-
лото бе заведено от агенци-
ята “Пътна инфраструктура”,
която поиска отмяна на за-
поведта на Дирекцията за
национален строителен кон-
трол за затваряне на прохо-
да. Според ДНСК ремонтът
на северния участък не е
завършен и продължава

Няма достатъчно ракети за разбиване на гра-
доносните облаци. За това предупреди Николай
Николов, директор на Агенцията за борба с гра-
душките. Въпреки че метеоролозите прогнозират
бури и град през юни, по думите му агенцията не
разполага с необходимата техника. Директорът
уточни, че засега ракети има, но те не са до-
статъчни за целия сезон. “Предишното ръковод-
ство е трябвало да поръча ракетите през януари
и февруари. Когато аз постъпих на работа в на-
чалото на май, вече беше късно”, оплака се Ни-
колов. По думите му няма как стопроцентово да
се гарантира опазването на реколтата, затова
той посъветва да се застраховат културите.

НЯМА РАКЕТИ
СРЕЩУ ГРАДУШКИ Съдът затвори „Хаинбоаз”

вама народни представители продължават
да са членове на ръководни органи в друже-
ства, според данни на Агенцията по вписва-
нията, обяви вчера шефът на парламентар-

Двама депутати още
са шефове на фирми

влизат във всички папки и не
мога да ги сверявам с тефте-
ра. След като миналия път
изрично казах, сега отново се
получава така, че по важни и
основни точки в сряда на за-
седание на МС половината
докладчици са зам.-министри.
Аз съм подписал заповедите,
но технологията на подписва-
не е, влизат черни папки и
подписвам. За командировка-
та трябва да вземам тефтер с
календар - аз да следя дали
в сряда на заседание на Ми-
нистерския съвет министрите
няма да са командировка.
Само когато в Брюксел съби-
рат всички министри по даде-
ния ресор, тогава може да се
отсъства в сряда от нашето
заседание. След като не мо-
гат сами да се дисциплини-
рат, ще ги дисциплинирам аз”.

Край на цитата. В стеног-
рамата е отметнато “Приема
се точка 15”.

свличането на скални маси.
Магистратите отхвърлиха

искането за отмяна на запо-
ведта. Няма важен държавен
интерес, който да е съизме-
рим с човешкия живот, бе
един от мотивите на съдеб-
ния състав. Съдът коменти-
ра, че има и други пътища,
по които може да бъде от-
клонен автомобилният поток
между Северна и Южна
България. Решението може
да бъде обжалвано пред
ВАС в 7-дневен срок.

Д
ната комисия за борба с корупцията и конфликт на
интереси Димо Гяуров. Той уточни, че става въпрос
за депутати от ГЕРБ и Синята коалиция. Гяуров съоб-
щи още, че трима членове на органи, които се из-
бират от парламента, са закъснели с подаването на
декларациите си за конфликт на интереси. Става
въпрос за лица от ВСС, НОИ и СЕМ.

Като не могат сами,
аз ще ги дисциплинирам!
Като не могат сами,
аз ще ги дисциплинирам!
Като не могат сами,
аз ще ги дисциплинирам!
Като не могат сами,
аз ще ги дисциплинирам!
Като не могат сами,
аз ще ги дисциплинирам!
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България
Цитат на деня

‘
“Ñìåøíî, òúæíî -
òàêúâ å ïðàâèëíèêúò”

Д-р Лъчезар Иванов поетично
за порядките в парламента

Веселка ВЕНКОВА

Оценяваме усилията ви да изгра-
дите жизнеспособно общество и сил-
на икономика, заяви след срещата си
с премиера зам.държавният секретар
на САЩ Джеймс Стайнберг, който
дойде на еднодневно посещение у
нас. Той благодари за партньорството
с България в Афганистан и НАТО и
заяви, че е получил от Борисов
потвърждение на ангажиментите “за
изграждане на съоръжения във връзка
с Гуантанамо”.

След намесата на външния ми-
нистър се оказа, че се получила греш-
ка в превода и не ставало дума за
допълнителни съоръжения за затвор-
ниците, които следва да приемем от
Гуантанамо. Ние вече сме приели и
обезпечили един терорист, а за “по-
вече не сме говорили”, уточни Бойко
Борисов след нарочен въпрос.

Заместникът на Хилари Клинтън
похвали усилията за реформиране на
правосъдната система и прогнозируе-
мата евроатлантическа политика на
България.

Президентът Барак Обама и
държавният секретар на САЩ  Хилъ-

Левицата пита:

Борисов ли е човекът
на ЦРУ в България?
Социалистите са категорични, че от политическия
кабинет на премиера лъжат

Борисов с директора на ЦРУ
Леон Панета на 27 май. От леви-
цата настояват Борисов да отго-
вори дали в разговора си с Па-
нета е обсъждал политическия
проект на Георги Първанов.

Надяваме се, че Цачева ще
допусне този въпрос, каза Петър
Курумбашев. Той настоява Бори-
сов да каже и дали шефът на
спецслужбата му е казал “ти си
нашият човек”. Малко по-късно

обаче Цачева все пак върна
питането с мотива, че не отго-
варяло на правилника. Социа-
листите държат да стане публич-
но ясно дали този разговор е
воден официално на “Дондуков”
1. Искаме лично Борисов да от-
говори, а не началникът на ка-
бинета му да казва “не ми е
известно, не знам”, заявиха ле-
вите депутати. Курумбашев бе
категоричен, че специалните

служби нямат право да се наме-
сват в политическите процеси на
демократичните държави. Това е
изключително злепоставящо, ко-
ментира Румен Петков. На въпрос
за увъртането от страна на по-
литическия кабинет на Борисов
той отговори: “Казвам директно -
лъжат”. Запитан дали ще повяр-
ва на думите на Борисов, ако
дойде и даде отговор пред депу-
татите, Петков заяви “Не”. Той бе
категоричен, че с подобни дей-
ствия Борисов поставя под въпрос
отношенията между България и
САЩ. Такива спекулации не се

прощават, заключи Петков.
Малко по-рано вчера начал-

никът на политическия кабинет
на Борисов Румяна Бъчварова
отрече по време на срещата
между него и Панета да е
обсъждан проектът на Георги
Първанов. По думите й има офи-
циална информация за темите
на срещата, която е била одоб-
рена и от двете страни. Преми-
ерът показва археологическите
разкопки от прозореца на своя
кабинет, но това не влиза в офи-
циалната информация за срещи-
те, уточни тя.

“Борисов ли е човекът на ЦРУ
в България?” Отговор на този
въпрос настояха да получат де-
путатите от КБ. В полза на Цец-
ка Цачева и Бойко Борисов ще
е той да дойде в парламента и
да даде отговор, заяви Петър
Курумбашев. Повод за искането
стана “анонимно” публикувана-
та информация за разговора на

Искра МИЛЕВА

2009 г. Единствено Синята коалиция не
подкрепи документа.

Именно председателят на парламен-
тарната група Иван Костов коментира за-
критото заседание в кулоарите, като на-
стоя за смяна на състава на комисията на
Цвета Маркова. Мотивите на лидера на
ДСБ били, че имало големи злоупотреби

Предложение за
връщане на депутатите
от КБ в ръководствата
на парламентарните
комисии е внесено в де-
ловодството на Народ-
ното събрание. В края
на миналата година со-
циалистите изтеглиха
зам.-шефовете си от ко-
мисиите след отстраня-
ването на Емилия Мас-
ларова от председател-
ския пост в социалната

то ръководство на Главно-
то мюфтийство срещу Ген-
джев.

Шествието стигна и до
сградата на Народното

Мюсюлмани протестираха
срещу Недим Генджев

Ислямските духовници излязоха на протестно
шествие срещу Недим Генджев

Снимка БГНЕС

Сините останаха сами срещу ДКСИ

Борисов потвърдил
ангажимент за Гуантанамо?

ри Клинтън изразиха своето съжале-
ние от инцидента с конвоя с хумани-
тарна помощ за ивицата Газа, каза
зам.държавният секретар на САЩ в
отговор на въпрос за позицията на
САЩ. Работим заедно с Турция и с
Израел, за да разрешим ситуацията,
добави Стайнберг.

Възможностите за
облекчаване на визовия
режим за руски гражда-
ни са обсъдили вчера
лидерът на БСП Сергей
Станишев и руският по-
сланик Юрий Исаков.
Дипломатът е подчер-
тал, че потокът от руски
туристи в България
може да нарасне до 1,2
млн. души годишно, ако
има облекчение за ви-
зовия режим. Исаков е
дал пример с визите за
руснаци в други държа-

Руският посланик пита
Станишев за визите

Джеймс Стайнберг ни похвали
за предвидимостта

събрание, където бе отпра-
вена молитва към Всевиш-
ния, на когото мюсюлмани-
те се уповават за решение.
По време на манифестаци-

ята протестиращите скан-
дираха “Справедливост”,
“Мир”, “Долу Генджев”, “Ис-
каме си правата” и “Регис-
трирайте ни”.

Около 1000 има-
ми, мюезини, бази и
мюфтии участваха в
организираното от
Главното мюфтийство
протестно шествие
срещу възстановява-
нето на Недим Генд-
жев като главен
мюфтия. След обед-
ната си молитва в
столичната джамия
“Баня Башъ” мюсюл-
маните стигнаха до
сградите на прези-
дентството и МС.

Бившият главен
мюфтия Селим Мех-
мед прочете декла-
рация, в която се из-
разява позицията на
мюсюлманската общ-
ност и на настоящо-

при строителството на офис сграда на ко-
мисията. Според изчисленията му злоупо-
требата възлизала на 22 млн. лв.

Малко по-късно обаче Костов издаде
личните си мотиви, като заяви, че Цвета
Маркова си е позволила да злоупотреби
с инсинуация по негов адрес, че е свързан
с хората, които са злоупотребили точно с
тези пари. Хората на Костов дори предло-
жили гласуването на доклада да бъде от-
ложено. Мнозинството обаче този път ги
пренебрегнало.

С
лед близо два часа закрито засе-
дание вчера депутатите приеха до-
клада на Държавната комисия за
сигурността на информацията за

БСП връща зам.-шефовете
в комисиите в НС
БСП връща зам.-шефовете
в комисиите в НС
БСП връща зам.-шефовете
в комисиите в НС
БСП връща зам.-шефовете
в комисиите в НС
БСП връща зам.-шефовете
в комисиите в НС

ви от ЕС като Гърция,
Испания и Кипър.

Друга тема в разго-
вора са били съвмест-
ните енергийни проек-
ти между България и
Русия - АЕЦ “Белене”,
“Южен поток”, “Бургас-
Александруполис”. Три-
те мащабни енергийни
проекта дават уникален
шанс на България да
промени своята геопо-
литическа и регионал-
на тежест, смятат Ста-
нишев и Исаков.

Юрий Исаков е спо-
делил своето огорчение
от отношението към ру-
ските паметници в Со-
фия и е посочил този в
кв. “Лозенец”. Той е бил
осквернен в нощта на
10 срещу 11 май с на-
цистки, антируски и ан-
тисемитски лозунги.
Юрий Исаков е посо-
чил, че левите полити-
чески сили като БСП са
по природа по-грижов-
ни и внимателни към
историческата памет.

комисия. Сега за този
пост левите предлагат
Драгомир Стойнев.

За останалите зам.-
председателски посто-
ве имената остават
същите, както преди де-
кември 2009 г.: Мегле-
на Плугчиева - комисия
за усвояване на евро-
фондове; Румен Петков
- комисия за регионал-
на политика и местно
самоуправление; Румен

Овчаров - бюджетна ко-
мисия; Ангел Найденов
- комисията по отбрана;
Евгени Желев - здрав-
на комисия; Любен Кор-
незов - правната коми-
сия.

Единствената про-
мяна е в транспортната
комисия, където за
зам.-шефското място е
предложен Румен Тако-
ров вместо Петър Му-
тафчиев.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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За предстоящо отчуждаване на поземлени имоти -
частна собственост за изграждане на обект “Улична
регулация от о.т.89 до о.т.91в кв.15,18,75 по плана на
с.Гела Община Смолян”.

На основание чл. 25, ал. 1 от Закона за общинската
собственост.

собствениците на поземлени имоти, попадащи в реали-
зацията на обект  “Улична регулация от о.т.89 до о.т.91
в кв.15,18 и 75 по плана на с.Гела Община Смолян”.за
предстояща процедура по принудително отчуждаване по
глава III от ЗОС, съгласно влязъл в сила ПУП, предвиж-
дащ изграждане на обект публична общинска собстве-
ност и за задоволяване на неотложна общинска нужда,
която не може да бъде задоволена по друг начин / чл. 21,
ал. 1 от ЗОС/,  намиращи се на територията на  с.Гела
Община Смолян, както следва:

Обявлението да се публикува в два централни и  един
местен ежедневник, в интернет  страницата на Община-
Смолян и копие от него да се изпрати до кмета на с.Гела
за поставяне на определено  за  целта място в сградата
на кметството с.Гела.

Коментар на стр. 11

Румънци крият
пищови в гума

Девет газови пистолета, скри-
ти в резервната гума на автомо-
бил, откриха митничари на ГКПП
“Ферибот Видин”. Колата с
румънска регистрация била спря-
на за рутинна проверка. Пистоле-
тите били от турската марка
“Екол”, освен тях са открити и 20
патрона. В колата са пътували
четирима румънски граждани.

Откриха 33 160
долара в чорапи

Митнически служители пре-
дотвратиха опит за нелегален
внос на 33 160 щатски долара на
ГКПП “Капитан Андреево”. Пари-
те са открити у 40-годишмия
А.З. при проверка на автобус,
пътуващ по редовна линия от
Турция за България. Благоевград-
чанинът заявил, че няма валута
или ценности за деклариране. Той
дори подчертал, че носи валута
под определения праг, дори и след
като митничарите открили две
пачки с долари в чантичка около
кръста му. При продължилата
проверка били намерени още две
пачки, скрити в чорапите му.

Пребиха баба
за 10 лева

89-годишна жена е била пре-
бита от младеж в апартамента
си на ул. “Шейново” в Бургас. Пен-
сионерката е настанена в трав-
матологията към бургаската
болница с две счупени ребра. Тя
била застигната на улицата от
непознат младеж, който я заго-
ворил и я придружил до дома й,
където я пребил и задигнал порт-
моне с около 10 лв.

Сдружение качва
софиянци на колела

Ден на велосипедите органи-
зират днес от сдружение “Вело-
еволюция”. Те приканват софи-
янци да отидат на работа, на
училище или на градина с коле-
ло, а след работния ден да се
присъдинят към велошествие-
то, което трябва да започне
от 17.30 ч. Сборният пункт е
обявен на площад “Ал. Невски”.
Колоната ще премине по ул. “Г.
С. Раковски”, бул. “Патриарх Ев-
тимий”, бул. “Фритьоф Нансен”,
бул. “Евлоги Георгиев”.

Проливен дъжд и градушка с размер на ледените топчета
около 6 мм превърна в реки повечето улици на Хасково

Ч

ДАНС става
кадровик
във ВСС

Аню Ангелов каза
сбогом на МИГ-овете
Трябвало да ги сменим с други самолети,
по-евтини, твърди военният министър

Българската армия ще трябва да се
сбогува с МИГ-овете си. Това стана
ясно вчера от тв интервю на воен-
ния министър Аню Ангелов. По ду-

мите му големият проблем на армията са
Военновъздушните сили. Изтича ресурсът
на МИГ 27, а постепенно изтича и на МИГ
29, към 2013-2014 г. ще се наложи подмя-
на на самолетите. Много е скъпа
поддръжката на МИГ-овете и планираме
да ги заменим с друг тип самолет, каза
министърът. Той смятал, че машините тряб-
ва да имат по-евтина поддръжка. Вероят-

но ще организираме конкурс и ще избе-
рем някоя марка, допълни Ангелов.

Министърът се ожали, че тази година
Министерството на отбраната получава
500 млн. лева по-малко от бюджета в срав-
нение с миналата. Големият проблем на
МО били задълженията към фирми, оста-
вени от предишното правителство.  Това
води до източване на бюджета, без да се
отразява реално върху бойната подготов-
ка и ще направим от следващата година
така, че всичко, което е финансово осигу-
рено, то да бъде осъществявано на прак-

нето е важно, а “разузнаванията да дейст-
ват паралелно, координирано и информа-
цията, която доставят, да бъде в ръцете на
изпълнителната власт, тъй като тя най-
много се нуждае от нея”. Президентът няма
необходимия апарат и ще му е трудно да
ръководи такава структура, отсече воен-
ният министър.

Ангелов разви теория за бъдещата
стратегия за националната сигурност.
Нейната основна цел по думите му е да
бъдат защитени националните интере-
си. Анализът и подготовката на тази стра-
тегия показва, че пренебрежимо малка
е вероятността за опасност на сухопътни-
те граници, но има опасност от ракетно
нападение на стратегически обекти на
територията на страната, каза ми-
нистърът. Той обясни, че не само на
България, но и на всички членки на
НАТО е необходимо укрепване на “про-
тивозащитната отбрана”.

тика, опита се да начертае
бъдещето министърът.

На въпрос дали евенту-
ално сливане на цивилното
и военното разузнаване ще
ги направи по-ефективни,
Ангелов заяви, че не слива-

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Пчели-убийци морят животни
по селата, съобщават сливенски
медии. Само за две седмици
опасните насекоми умъртвили 5
магарета, 18 кокошки и 2 петела.
Най-силно засегнати са селата на
територията на община Стралд-
жа. Три магарета били смъртонос-
но ужилени в с. Правдино. Други-
те две пък в село Първенец.
Селските кметове са внесли пе-

Майка съди община
заради такса в
детска градина

Заради незаконно събиране на так-
си в детска градина майка заведе жал-
ба срещу общината в Разград. Жената
твърди, че неправомерно са й поиска-
ли пари за детето й, което е в преду-
чилищна група в забавачката. Жалба-
та е срещу общинския съвет в Разград,
който миналата година приема промя-
на в Наредба 14 за определяне на
местни такси. Според документа месеч-
ната такса от 10 лева и ежедневната
вноска за посещения от 2,20 лв. трябва
да се плащат не само от родителите
на деца в градините, а и от тези, чиито
малчугани са в подготвителните групи
за предучилищна възраст.

Калина Начева настоява за отмяна
на тази част от наредбата, тъй като
според нея тя не е съобразена със
Закона за народната просвета. Той
обявява за “задължително и безплатно
обучението на деца в предучилищна
възраст”. Юристи обясниха, че ако кла-
узата в общинската наредба бъде от-
менена, родителите на 400 деца в пре-
дучилищна възраст в община Разград
ще имат възможност с граждански
дела да настояват за връщане на не-
правомерно събираните от началото на
годината такси.

Сериалът МВР

Цветанов лови „Крадците”
в Козлозуй

Кметове се жалват
от пчели-убийци

Поредната полицейска акция, за която рано сутринта обяви
вътрешният министър Цветан Цветанов, носи името “Крадци-
те”. Изловени били членове на организирана престъпна група
от Козлодуй, която правила множество кражби в региона.
Всички задържани имат дълги криминални досиета. По
информация на МВР групата действала от няколко месеца,
а от набезите й били пострадали много граждани.
Тарторът на “Крадците” с прякор Мочи е с белезници. Баре-
тите претърсили дома му и открили крадени парфюми и
козметика. В къщата на чичото на Мочи пък била намерена
незаконна пушка. Останалите задържани носят прякорите
Стария Джанго и Джанго.

тиция в общината с ис-
кане за помощ. Според тях
проблемът идва от закона, който
позволява неограничен брой ко-
шери във всеки двор. Изискване-
то е кошерите да са само на 3
метра от оградата. То се спазва,
но проблемите стават сериозни.
Очаква се общински служители да
направят инспекция в най-засег-
натите села на общината.

леновете на Висшия съдебен
съвет ще бъдат задължени да
подават заявления за изважда-
не на допуски до секретна ин-

формация, което ще ги подложи на
проверки за благонадеждност от
ДАНС. Ако Държавната комисия за
сигурност на информация откаже из-
важдането на разрешително, съответ-
ният член на съвета няма да може да
участва в заседания, на които се
обсъжда класифицирана информа-
ция. Това предвижда проектът за про-
мени в Закона за съдебната власт,
който бе оповестен от правосъдното
министерство. Идеята ДАНС да про-
верява магистратите бе лансирана
още преди месеци от вътрешния ми-
нистър Цветан Цветанов. От ВСС ко-
ментираха, че това би означавало
намеса в работата на съдебната
власт. Заплатите в съдебната система
да бъдат замразени до края на годи-
ната, реши вчера ВСС. Това на прак-
тика означава, че няма да има пови-
шения на заплатите в системата, дори
ако средно месечното възнагражде-
ние в бюджетната сфера бележи ръст,
съобщиха от ВСС.

ВСС реши да започнат дисципли-
нарни производства срещу петимата
магистрати, замесени в скандала с
имоти на роднини в Приморско.
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О Б Щ И Н С К А   А Д М И Н И С Т Р А Ц И Я -
Б Р А Ц И Г О В О

О Б Я В Я В А

Публичен търг с явно наддаване за продажба на недви-
жими имоти, частна общинска собственост, както следват:

1. УПИ ХХVIII - гараж в кв.117 по плана на град Браци-
гово, целият с площ 56 кв.м. Начална тръжна продажна цена
1120 (хиляда сто и двадесет) лева без ДДС.

2. УПИ ХХХIII - гараж в кв.117 по плана на град Браци-
гово, целият с площ 28 кв.м. Начална тръжна продажна цена
560 (петстотин и шестдесет) лева без ДДС .

3. УПИ ХХХV - гараж в кв.117 по плана на град Браци-
гово, целият с площ 26 кв.м. Начална тръжна продажна цена
520 (петстотин и двадесет) лева без ДДС .

4. УПИ ХХIХ - търговия и услуги в кв.117 по плана на
град Брацигово, целият с площ 173 кв.м. Начална тръжна
продажна цена 3460 (три хиляди четиристотин и шестдесет)
лева без ДДС .

Търгът ще се проведе на 24.06.2010 г. от 10.00 часа в
сградата на общинска администрация град Брацигово,
ул.”Атанас Кабов” 6а.

Тръжната документация се закупува от касата на фронт-
офиса на общинска администрация град Брацигово срещу
сумата от 50.00 лв.

Депозит за участие в търга в размер на 10% от начал-
ната продажна цена се внася по сметка IBAN BG 88 SOMB
91303332969601, BIC SOMB BG SF, при Общинска банка АД
Пещера или в брой в касата на община Брацигово до 16.30
часа на 23.06.2010 г.

Молби за участие в търга с  необходимите документи,
описани в тръжната документация, се подават на фронт-
офиса при общинска администрация град Брацигово до 16.45
часа на 23.06.2010 г.

Оглед на обекта може да се направи в рамките на
работното време на общинската администрация до 21.06.2010
г. след представяне на документ за закупена тръжна доку-
ментация. В случай че за обявения търг не се явят канди-
дати за участие, последващ търг да се проведе след петна-
десет дни.

На основание чл.35, ал.1 от ЗОС и чл.46, ал.1 от Наред-
бата за реда за придобиване, управление и разпореждане
с общинско имущество и в изпълнение на Решение № 298
/30.07.2009 г. на Общински съвет град Брацигово

За допълнителна информация:
стая № 16 в общинска администрация
- Брацигово, тел. 03552/20-65, вътр. 116

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

ДДС-то да падне от 20 на 18% от втората половина
на тази година и еднократно да се вдигнат рязко пенси-
ите, за да се стимулира вътрешното потребление. Това
предложи вчера лидерът на Съюза на свободните демо-
крати Стефан Софиянски на среща с президента на “Под-
крепа” д-р Константин Тренчев.

Софиянски заяви, че не вижда никакви реформи, лип-
сва всякаква сериозна стратегия, кризата се задълбоча-
ва, а работата на правителството е хаотична.

ССД представи свои основни принципи на програма
за стабилизация и растеж. Ако ДДС се намали на 18%
веднага, ще се увеличи събираемостта на този данък и
приходите ще достигнат 6,8 млрд. лв., колкото управлява-
щите първоначално бяха заложили, коментира Софиян-
ски. По думите му при ДДС от 20% ще бъдат събрани
едва 4,6-4,7 млрд. лв.

Да се вдигнат еднократно пенсиите при актуализаци-
ята на бюджета или най-късно с бюджет 2011, предлагат
експертите на ССД. Искам вдигането на пенсиите да е
радикално, от порядъка на 10%, заяви Софиянски. Спо-
ред него пенсиите трябва да се обвържат с ръста на БВП.

Според Константин Тренчев правителството работи
“на парче” за разлика от останалите държави, които са
имали цялостна визия за преодоляване на кризата. Ико-
номика без потребление няма развитие, коментира той.
Тренчев поясни, че синдикалистите споделят голяма
част от предложенията на ССД, но документът трябва
да бъде развит с идеи за реформи в здравеопазването
и образованието.

Нов дом за деца от Могилино беше официално открит във Варна. Малчуганите пристигнаха в морския град
миналата седмица. Напълно обзаведената къща, в която са настанени 8 от тях, е на площ от 336 кв.м.

Инвестициите са на стойност около половин милион лева, 400 000 от които са осигурени от УНИЦЕФ

Софиянски предлага
ДДС да падне и рязък
скок на пенсиите

ражданските протестни дейст-
вия на работещите в “Агролес-
проект” ЕООД са от 1 юни. Как-
то ДУМА вече писа, работници-
те и служителите, членове на

Ева АСЕНОВА

„Агролеспроект” продължава
протестите
Политическото вмешателство измества
професионализма в горското стопанство,
твърдят браншовиците

„Агролеспроект” ЕООД е проектантска организация, правоприемник на Служ-
бата за измерване и устройство на горите, създадена през 1901 г. През по-
следните 10 години фирмата се развива възходящо: нетните приходи са
увеличени над 3 пъти, нараснала е печалбата и рентабилността, запазен е
численият състав и са увеличени социалните разходи с над 100 хил. лв. Собст-
веният капитал бележи ръст от 75 на сто. Тези резултати показват красноречи-
во, че дружеството е управлявано с професионализъм и рутина от инж. Румен
Райков, в чиято защита се обявява целият колектив, казаха хора от фирмата.

Г
Ева КОСТОВА

КТ “Подкрепа”, се обявиха в подкрепа на
инж. Румен Райков. Досегашният управи-
тел на фирмата, според тях, е ръководил
разумно, професионално и открито.

Основният мотив за обявяване на граж-
данското неподчинение е, че на мястото
на Райков е назначен управител без ценз
и опит в горския сектор, непознат за ко-
лектива. Протестиращите оценяват подмя-
ната на ръководството като нелогична, тъй
като предприятието е едно от малкото с
добри икономически резултати. Промяна-
та е рискова и в личен план за всеки,

тревожат се работниците. Още в началото
те заявиха, че ще останат в гражданско
неподчинение до отстояване на позиции-
те си.

МЗХ открито и без смущения заявява,
че назначава нов управител, без той да е
разработил бизнес план, в противоречие
с всички нормални изисквания за управ-
ление в бранша, коментираха за ДУМА
запознати. Политическото вмешателство
измества професионализма в горското сто-
панство и на практика нарушава предиз-
борното рамково споразумение, подписа-
но с ГЕРБ, признават специалистите.

Действията на протестиращите са под-
крепени от много федерации на синди-
калните организации от горското стопан-
ство и дървопреработващата промишле-
ност на КНСБ и “Подкрепа”.

Общото събрание на дружеството на

31 май е решило да подкрепи подписка
за възстановяване на инж. Райков на по-
ста управител, разказа за ДУМА ланд-
шафтният архитект Снежана Петрова. Днес
колективът ще проведе пресконференция
в сградата на дружеството от 11 ч., орга-
низирана от КНСБ. Едно от намеренията
е да се дават дежурства на смени на пор-
тала на сградата за недопускане на новия
шеф в дружеството.

В писмо от инж. Петър Абрашев, пред-
седател на Федерацията на синдикалните
организации от горското стопанство и

знанията, опита, уменията и истинския
професионализъм в бранша, се изтъква в
писмото. Това са необходимите фундамен-
тални характеристики за нашето същест-
вуване, за жалост безапелационно погаз-
вани с политически решения, категорични
са браншовиците. Те са силно разтрево-
жени от липсата на диалог на МЗХ с ко-
лектива на “Агролеспроект”. Реално се
започва ликвидирането на стабилна
държавна фирма, идентифицираща се като
“национална информационна база на го-
рите”, алармират от федерацията.

дървопреработващата про-
мишленост към КНСБ, също
се възразява срещу нео-
боснованото управленско
решение за освобождава-
нето на Райков. Хората
протестират в защита на

т създаването на
“Фонд за асистира-
на репродукция”
през април 2009 г.

Пловдивският окръ-
жен съд е осъдил услов-
но на 3 години лишаване
от свобода с 5-годишен
изпитателен срок д-р
Иван Иванов от Пловдив.

Медикът е признат за
виновен за получаване на
подкуп в размер на 100
лв. от своя пациентка.
Срещу сумата той е обе-
щал да промени датата й
за явяване на комисия

Двама работници от поддръжката в “Стомана индъ-
стри” са с обгаряния от волтова дъга, съобщи Томчо
Томов, говорител на пернишкия металургичен завод.

Двамата прескочили със стълба през оградата на
фирмата, за да търсят в изкоп повреда на телефонен
кабел. Там обаче попаднали на оголен кабел за високо
напрежение. Волтовата дъга е причинила изгаряния на
единия работник 20%, а на другия - 30%. На място им
е оказана незабавна медицинска помощ, след което са
транспортирани за “Пирогов”.

За случая са информирани пернишкото звено на
Инспекцията по труда и НОИ.

О

Над 5000 бездетни
подпомогнати за ин витро

до края на май 2010 г. по-
вече от 7820 бездетни
двойки са подали заявле-
ния за организационно и
финансово подпомагане,
съобщават от пресцентъра
на МЗ.

Фондът и Обществени-
ят съвет към него са раз-
гледали над 7700 заявле-
ния. На 5209 жени са
връчени заповеди за ор-
ганизационно и финансо-

во подпомагане за дейно-
сти по асистирана репро-
дукция и са насочени към
клиниките за процедури
по ин витро. Само през
май заявленията са около
520, разгледаните молби
са 760, а връчените запо-
веди - 580.

Всеки ин витро опит се
финансира с до 5000 лв. за
процедурата и необходи-
мите лекарства. Фондът
финансира до три опита на
жена в 17-те медицински
центъра, с които са склю-
чени договори.

Безплатен скрининг
за туберкулоза

Безплатен скрининг на риска от туберкулоза ще
прави от 7 до 11 юни Областният диспансер за пнев-
мофтизиатрични заболявания в столицата, съобщи
пресцентърът на Столичната община.

Желаещите ще бъдат консултирани, преглежда-
ни и изследвани от 8 до 16 ч. Инициативата на дис-
пансера е по програмата “Подобряване контрола на
туберкулозата в България”.

Осъдиха лекар
от ТЕЛК за подкуп

пред ТЕЛК. След като
засегнатата подала сиг-
нал в полицията, лекарят
е задържан с белязани
банкноти.

Съдът е постановил
Иванов да бъде лишен от
право да упражнява
длъжността лекар в ТЕЛК
за пет години и да плати
2500 лв. глоба. Присъда-
та подлежи на обжалва-
не пред Апелативния съд.

Волтова дъга обгори
работници в Перник



6 ПЕТЪК 4 ЮНИ 2010

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ция води до отслабване на
инвеститорския интерес.
Това заяви вчера Алек-
сандър Манолев, предсе-
дател на Съвета на дирек-
торите на “Булгартабак”.
Думите му бяха по повод
изказване на изпълни-
телния директор на Аген-
ция “Митници” Ваньо Та-
нов, че “Булгартабак” во-
ди такава политика, че да
бъде продаден на безце-
ница. Когато цифрите го-
ворят, е редно каубоите
да замълчат, заяви още
Манолев.

Във връзка с това зам.-

Булгартабак:

Необоснованото говорене
отблъсква инвеститорите
За първото тримесечие приходите от продажби на
холдинга са се увеличили с 26 на сто, от юли може
да има поевтиняване на цигарите

председателят на Съвета
на директорите Георги
Костов посочи, че “Бул-
гартабак” работи на пе-
чалба и пазарът му е си-
гурен, което ще осигури
инвеститорски интерес.
Финансовите резултати на
“Булгартабак” като прихо-
ди от продажби и печал-
ба се подобряват спрямо
миналата година. Това
каза изпълнителният ди-
ректор на “Булгартабак
холдинг” Иван Биларев.
Според изнесените от
него данни за първото
тримесечие на годината
приходите от продажби
общо на вътрешния и
външния пазар са се уве-
личили с 26%. Увеличени-
ето на брутния финансов

резултат за същия период
е 53%, а на нетния е с
69%. По-конкретно, към
31 март 2009 г. брутната
печалба на “Булгартабак”
е била 5,8 млн. лв., докато
към 31 март тази година
тя е 8,898 млн. лв.

Същевременно “Бул-
гартабак” е намалил па-
зарния си дял в страната
за година, като към април
2009 г. той е бил 50,5%, а
към април тази година е
близо 37%, т.е. намалени-
ето е близо 14 пункта.
Ръстът на експорта на
годишна база е близо
52%, като от “Булгарта-
бак” смятат, че този ръст
ще се запази или увели-
чи за цялата 2010 г.

От ръководството на

дружеството изнесоха
също данни, според кои-
то бандеролните продаж-
би на цигари към април
тази година в България са
860 хил. тона, докато към
април миналата са били
1,4 млн. т. От компанията
посочиха, че това озна-
чава, че ръстът на неле-
галната търговия с цига-
ри в страната е нараснал
за година с около 40%.
Александър Манолев по-

програма за тази година
е на стойност 33 млн. лв.
и се предвижда закупува-
не на нови линии за ци-
гарените фабрики “Благо-
евград БТ” АД и “София
БТ” АД. От тази седмица
се намалява цената на
марката цигари GD с 10
ст. и тя става 4,30 лв.,
съобщиха още от компа-
нията. Предстои и до края
на годината промяна на
опаковката на марката

бяло “Victory”. От компа-
нията предвиждат да раз-
ширят асортимента на
рязан тютюн за свиване
на цигари.

Относно търговската
отстъпка на “Булгартабак
Биларев коментира, че за
тази година тя е средно
9%, докато миналата е
била 10% и има фирми,
които дават по-голяма
търговска отстъпка. Стой-
ността на отстъпката вли-
яе минимално на цената,
посочи още той. Биларев
допълни, че след около
месец ще бъдат разгле-
дани подробно финансо-
вите показатели на ком-
панията за полугодието и
евентуално могат да
бъдат намалени и цените
на други видове цигари,
като стремежът ще е към
края на годината “Булгар-
табак” да възвърне пазар-
ния си дял от миналата
година.

сочи, че ако се
пресече неле-
галната търго-
вия с цигари,
продажбите на
“Булгартабак” в
страната биха
могли да нарас-
нат със 140-150
т на месец, т.е.
с около 50%.

От дружест-
вото съобщиха
още, че инвес-
тиционната им

Н
е о б о с н о в а н о
говорене срещу
държавна ком-
пания в процес
на приватиза-

“Е.ОN България” предупреж-
дава за измами от лица, които
се представят за служители на
компанията, съобщиха от елект-
роразпределителното дружест-
во. В компанията е получен сиг-
нал, че двама мъже са посетили
клиент в местността Свети Кон-
стантин и Елена край Варна и са
го предупредили, че ще му бъде
спряно електрозахранването в
случай, че не плати сметката си
за електроенергия “на ръка”.

Прекъсването и възстановя-
ването на електрозахранване-

БДЖ дава 30% намаление от редов-
ната цена на билетите за бързите влако-
ве със задължителна резервация, които
пътуват до Черноморието. Това съобщи
вчера Пенчо Попов, изпълнителен ди-
ректор на БДЖ. При пътуване с бързите
влакове със задължителна резервация,
които пътуват между София и Варна,
както и между София и Бургас, клиенти-
те на железопътния превозвач могат да
ползват билетите за отиване и връщане
с 30% намаление от редовната цена.

Друга опция, която предлага БДЖ,
дава възможност на семейства с две и
повече деца до 18-годишна възраст да
ползват 50% намаление от цената на
билета за втора класа в бързите и пътни-
ческите влакове, при условие, че пъту-
ват минимум две от децата и единият
родител. Това може да стане при купува-
не на железопътна карта “Семейство”.
Цената на картата е 1 лв. и е валидна
една година от датата на издаване или
до датата на навършване на 18-годишна
възраст на едно от децата. Съществува и

Хасковски пчелар е направил атрактивен пчелин,
като за кошери използва хралупи на дървета

външен дълг и възможното разпростиране на фискалната криза
от еврозоната, което може да засегне и България.

След спад от 5% за 2009 г. МВФ прогнозира, че икономиката
на страната ще реализира растеж от 0,2% за 2010 г. Чуждите
инвестиции вероятно ще останат на ниско ниво, а вътрешните
такива се очаква допълнително да намалеят, което ще наложи
съществено преструктуриране в публичния и частния сектор, от-
белязва МВФ в годишния си преглед на българската икономика.

България води по спад в
продажбите на дребно в ЕС,
като компания на дъното ни
прави само Литва. През април
показателят е намалял с 11.7%
в двете страни на годишна
база, показват данните на Ев-
ростат. Спадът е значително

Националната агенция за приходите (НАП)
започва проверки и ревизии на производители-
те и търговците на златни и сребърни бижута.
Проверките ще бъдат правени не само в София
и в големите градове, но и в по-малки населени
места, като Кърджали, Хасково и Свиленград,
където има повече търговци на златна бижуте-
рия. Ревизиите започват само няколко дни след
внезапните проверки на НАП, при които бе ус-
тановено, че във всяка трета заложна къща има
немаркирани златни бижута.

Задължението да маркират бижутата от бла-
городни метали е на търговците, вносителите и
производителите на златните и сребърните на-
кити. Всички златни и сребърни бижута, които се
продават или изработват в България, трябва да
имат държавен печат. Маркирането става в ня-
коя от специализираните лаборатории на НАП,
които са в София, Бургас, Пловдив, Варна, Вели-
ко Търново, Русе и Кърджали. Там се изследва

БДЖ намалява с 30% цената
на билети за бързи влакове

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

т.нар. билет за малка група. С него могат
да пътуват от 3 до 6 пътници, които полз-
ват 15% намаление от редовната цена
на билета.

През лятото БДЖ няма да пусне се-
зонни влакове до морето, за да намали
разходите си, съобщи още Попов. Спо-
ред него отмяната на сезонните влакове
в голяма степен се компенсира от нови-
те бързи влакове със задължителна ре-
зервация “Бургас Уикенд” и “Варна Уи-
кенд”, които БДЖ пусна наскоро. От сре-
дата на юни с допълнителни кушет ваго-
ни до морската столица ще пътуват и
международните бързи влакове от Бел-
град за Варна и обратно, както и от
Скопие за Варна и обратно.

Също от средата на този месец ще
пътуват и сезонните международни
бързи влакове “Несебър” и “Черно море”.
Влакът “Несебър” ще се движи по марш-
рута Варшава-Прага-Братислава-Буда-
пеща-Бургас/Варна и обратно, а “Черно
море” - по дестинацията Санкт Петер-
бург-Минск-Варна и обратно.

НАП проверява златарите
съставът на бижутата от благородни метали и
получават маркировка, ако отговарят на опре-
делени условия.

Маркировката с държавен печат гарантира
качеството на бижутата и дава възможност да
се проследи дали данъците върху доходите от
продажбата им ще влязат в държавната хазна.
Освен продажбата на немаркирани бижута от
благородни метали има златари, които некорект-
но водят и счетоводството си. По данни на зве-
ното за анализ на риска в НАП 58% от златари-
те не отчитат коректно приходите си.

Търговец от София например е “забравил” да
осчетоводи 114 кг злато. Декларираните от него
приходи също не съответстват на маркираните
количества злато. Негов колега пропуснал да
осчетоводи златна бижутерия за 170 000 лева.
Оценено е, че годишно в бюджета не постъпват
минимум 3 млн. лв. от търговията с бижута от
благородни метали.

по-силен от средния за общ-
ността, който е 1.6%.

На месечна база продаж-
бите на дребно в ЕС са спад-
нали с 1.2%, като в сектора на
храните, напитките и тютюне-
вите изделия понижението е с
1.4%.

Само в страните от евро-
зоната продажбите на дреб-
но на месечна база са се по-
нижили с 1.2%, а на годишна
с 1.5%. Данните показват, че
това е най-силният спад на
потреблението от 19 месеца
насам.

Е.ОN предупреждава
за мними служители

то се извършват от служители
на компанията, които могат да
се легитимират със служебна
карта на “Е.ОN България” и са
със служебно облекло, на кое-
то е отбелязано логото на дру-
жеството. Служителите, из-
вършващи тази дейност, не
приемат пари, посочват от ком-
панията. От E.ON съобщиха, че
плащането на сметките за еле-
ктроенергия, както и на такса-
та за прекъсване и възстановя-
ване на електрозахранването
не се извършват “на ръка”.

МВФ: Българската
икономика се възстановява

България първа по спад
на потреблението в ЕС
България първа по спад
на потреблението в ЕС
България първа по спад
на потреблението в ЕС
България първа по спад
на потреблението в ЕС
България първа по спад
на потреблението в ЕС

Б
ългарската икономика се възстановява след силно
разтърсилите я процеси през миналата година, но рискове-
те пред нея остават, отбелязва Международният валутен
фонд (МВФ). Като основна заплаха се посочват големият
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роени дни след опо-
вестяването на опти-
мистичните данни за
бюджетен излишък
от 369 млн. лв. през

Икономиката продължава да потъ-
ва и в такъв момент да се вдига мини-
малната работна заплата е най-мал-
кото опасно. Това заяви вчера предсе-
дателят на Българската стопанска ка-
мара (БСК) Божидар Данев, цитиран
от Фокус. По думите му, по този начин
ще се увеличи безработицата. Той
даде пример с другите европейски
страни, където по неговите думи ми-
нималната работна заплата вместо да
се увеличава, се намалява. Божидар

Изпълнителният ди-
ректор на “Български
пощи” Милен Керемедчи-
ев е бил освободен от
поста си в сряда, съоб-
щиха от Министерството
на транспорта, информа-
ционните технологии и
съобщенията (МТИТС).
Според сайта “Гласо-
ве.ком” на негово място
е назначен началникът
на ИА “Електронна съоб-
щителна мрежа и инфор-
мационни системи” Деян
Дънешки.

От МТИТС не коменти-
раха информацията и ка-
заха, че ще излязат с офи-
циално съобщение. Моти-
вите за отстраняването на
Керемедчиев, който смени
Енцислав Харманджиев на
директорското място в по-
щите през ноември 2009
г., остават неизвестни. По
информация на BNEWS
конкретният повод за
уволнението на Керемед-
чиев, наречено от минис-
терството “прекратяване
на договора по взаимно
съгласие”, е подписаният в
края на май спонсорски

Данъкът върху застрахо-
вателните премии ще удари
потребителите на услугите,
а не дружествата, прогнози-
ра Румен Янчев от браншо-
вата асоциация на застрахо-
вателите, цитиран от Дарик.
Според предложенията на
финансовото министерство -
ще бъде въведен 2% данък
върху застрахователните
премии. Янчев бе категори-
чен, че ако промените бъдат
одобрени, това няма да про-
мени съществено цените на
застраховките. В законопро-
екта за данък върху застра-
хователните премии не по-
падат животозастраховането

Компаниите на “Али-
анц” в Централна и Из-
точна Европа (ЦИЕ) обя-
виха резултатите за
първото тримесечие на
2010 г., съобщиха вчера
от “Aлианц България
Холдинг”. Общо брутният
премиен приход на ком-
паниите от ЦИЕ нарасна
с 8% и достигна 1.1 млрд.
евро. в сравнение с

Дефицитът за май ще
стигне до 80 млн. лв.
С промяната в бюджета
управляващите си залагат
с близо 475 млн. лв. повече разходи

Снимка БЛАГОВЕСТА ЦВЕТКОВА

Министър Дянков съобщи вчера, че държавата
дължи на фирмите 237 млн. лв. от ДДС

година. Според финансист но-
мер едно има съревнование
между Агенция “Митници” и
МВР, поради което той призо-
ва хората в двете ведомства
да са по-тихи и да си вършат
работата, защото накрая чис-
лата говорят.

Дянков съобщи, че проек-
тозаконът за актуализация на
бюджета ще бъде внесен най-
вероятно днес в парламента.
Той може да се гледа от На-
родното събрание след 15
юни, защото така е записано
в настоящия закон, обясни ми-
нистърът. Той каза, че в пле-
нарната зала и в ресорните
комисии ще се търсят начини
за допълнителни свивания на
харчовете. Ако се направи
сравнение обаче със заложе-
ните средства за разходи в
действащия в момента бюджет
и предстоящата актуализация,
става ясно, че управляващите
си залагат с промяната близо
475 млн. лв. повече разходи.
Това е увеличение с близо 6
на сто и те от 8 млрд. 65 млн.
и 973 хил, лв. ще нараснат до
8 млрд. 540 млн. и 777 хил. лв.

Б
април вицепремиерът и ми-
нистър на финансите Симеон
Дянков заяви, че очаква през
май държавната хазна отново
да е на червено, както бе и
през първото тримесечие. По
думите му дефицитът в държав-
ната хазна на месечна база
през май ще бъде между 75 и
80 млн. лв. Така с натрупване
от началото на годината бюд-
жетът ще е на червено с 1.380
млрд. лв. при 1.299 млрд. лв. до
април. Дянков посочи, че фис-
калният резерв е намалял с
около 52 млн. лв. през май и
вече е около 6.548 млрд. лв.

Министърът коментира, че
Агенция “Митници” е събрала
над 15% повече ДДС през из-
теклия месец, има ръст и в
приходите от мита. По-малко
обаче е събраното от акцизи.
Към 1 юни дължимият ДДС на
фирмите възлиза на над 237
млн. лв., при 470 млн. лв. за
същия период на миналата

Уволниха директора на пощите

договор между ЦСКА и
“Български пощи”. На спе-
циална пресконференция
тогава червените пред-
ставиха съвместен проект
на ЦСКА с “Български
пощи”, според който
клубът ще разпространя-
ва рекламни артикули
чрез мрежата на българ-
ската пощенска система.

Милен Кремедчиев е

заемал редица постове във
високите етажи на държав-
ната администрация -
зам.-министър на икономи-
ката, на външните работи,
генерален консул на
България в Дубай, генера-
лен консул на Пакта за
стабилност за Югоизточна
Европа. Керемедчиев е
близък до кръговете око-
ло Милен Велчев в НДСВ.

Увеличаването на минималната
заплата било опасно

Прeмийните приходи на компаниите
от „Алианц” нараснаха с 8%

първото тримесечие на
2009 г., когато премийни-
ят приход е възлизал на
1 млрд. евро. Оператив-
ната печалба за първото
тримесечие на 2010 г.
възлиза на 66 млн. евро,
като през 2009 г. за
същия период печалбата
е била 78 млн. евро.

Брутният премиен
приход в общото застра-

ховане бележи леко по-
вишение, възлизайки на
782 млн. евро. В живото-
застраховането и здрав-
ното осигуряване опера-
тивната печалба нарасна
с 31%, премийният при-
ход продължава да расте
и достига 333 млн. евро.
Нетните приходи в пенси-
онните фондове нарасна-
ха с 9% до 7.2 млрд. евро.

Данев допълни, че всички негативи от
икономическата криза трябва да бъдат
посрещнати солидарно.

При увеличение на минималната
работна заплата от 240 на 270 лева
приходите от осигурителни вноски от
работодателите и осигурените лица
ще се повишат с 9 млн. лева, но раз-
ходите на държавата за вноски във
фонд “Пенсии” ще нараснат с 6.3 млн.
лева. Това показвали разчети на НОИ,
цитирани от Mediapool.

ръцките банки са твърдо
решени да не продават
дъщерните си клонове в
България и Румъния въпре-

и презастраховането.
Първоначално от финан-

совото министерство са об-
мисляли един процент данък
върху застрахователните
премии, но после са взели
решение за две на сто, обяс-
ни Румен Янчев. При сега
предложения вариант раз-
мерът на данъка се плаща от
потребителя на услугата,
каза той.

Полиците, които попадат
в обхата на закона, трябва
автоматично да поскъпнат с
два процента. Това може да
се случи при “Гражданската
отговорност”, където има та-
рифа и ако нещо струва 200

Гръцките банки решени да
запазят клоновете си в България

управите на финансовите инсти-
туции, отбелязва “Прото тема”.

Председателят на борда на
директорите на Пиреос Груп
Михалис Салас заяви, че бан-
ката ще продължи “на всяка
цена” да поддържа близо 5000
гръцки компании, които разви-
ват дейност на Балканите,
съобщава БТА. Той подчерта,
че подобряването на икономи-
ките на страните от Югоизточ-
на Европа ще изиграе значи-
телна роля за резултатите на
банките. Въпреки че бяха раз-
клатени от икономическата
криза в Гърция, банките опре-
делят запазването на дъщер-
ните си клонове в региона като
един от главните си приорите-
ти, отбелязва изданието.

лв., като се добавят 2 про-
цента ще стане 204 лв. Но
при другите застраховки
нещата невинаги стоят по
този начин. Възможно е
даже в някои случаи отно-
сително да има и намале-
ние, коментира Янчев.

Средният размер на пре-
мията по “Гражданска отго-
ворност” у нас е 180-190
лева. В страните от Европей-
ската общност са близо до
500-600 лв. за нисък клас ав-
томобили, каза Янчев. Спо-
ред него средното европей-
ско ниво на цената на “Граж-
данска отговорност” ще бъде
достигнато след три години.

Г
ки амбициите на някои турски
банки да ги купят и да засилят
влиянието си на пазара в бал-
канските страни. Това пише
гръцкото издание “Прото тема”
в материал, озаглавен “Гръцко-
турска война за банките на
Балканите”. Според вестника
няколко турски банки, сред ко-
ито Зираат банкасъ, правят
опити да навлязат в “територи-
ята” на гръцките банки на Бал-
каните. Въпреки това стратеги-
ята на гръцките банки да
поддържат активите си в стра-
ните от региона остава непро-
менена и беше потвърдена от

Данъкът върху застрахователните
премии ще удари потребителите
Данъкът върху застрахователните
премии ще удари потребителите
Данъкът върху застрахователните
премии ще удари потребителите
Данъкът върху застрахователните
премии ще удари потребителите
Данъкът върху застрахователните
премии ще удари потребителите

Милен Керемедчиев

Според Божидар Данев
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минаха психологическия
праг от $13 трилиона, съоб-
щи Министерството на финан-
сите на САЩ. Данните са до
1 юни и бележат рекорно
затъване, отбеляза в. “Ва-
шингтон таймс”.

Предвид последните пра-
вителствени разходи, които
имат за цел да прекратят
икономическата криза,
дългът на страната нарасна
до колосалната сума от
13,050,826,460,886.97 дола-
ра, или близо 90% от БВП,
посочва АП. През април бю-
джетът на страната отчете
19-и пореден месец с дефи-

US дългът мина
$13 трилиона
На всеки американец се падат
по над $42 хиляди задължения

цит. Само от петък насам
дългът се е увеличил с близо
60 милиарда долара, отбеля-
за в. “Вашингтон таймс”. Спо-
ред различни неофициални
наблюдатели държавният
дълг премина $13 трилиона
още преди седмица. Разпре-
делена, тази цифра означа-
ва, че на всеки гражданин на
САЩ се падат по над $42
хиляди от дълга.

По-рано тази година Кон-
гресът и президентът Обама
вдигнаха границата на дълга
до $14,3 трилиона с надеж-
дата, че това ще даде на
правителството достатъчно
възможност за разходи до
края на 2010 г. Преди това
прагът бе фиксиран на $12,4
трилиона. За по-малко от го-

дина и половина, откакто
стъпи в Белия дом, админис-
трацията на Обама е увели-
чила държавния дълг на
страната с 2,4 трлн. долара,
отбелязват агенциите. По
времето на 8-годишното уп-
равление на Джордж Буш
дългът на страната е нарас-
нал с 4,9 трлн. долара.

Държавният лидер Барак
Обама обясни преди дни, че
неговата администрация не е
виновна за натрупването на
рекордната сума, тъй като
той встъпил в длъжност в
разгара на световната криза,
когато поради икономическия
спад в бюджета на страната
се образувала “дупка” от три
трилиона долара.

Общият държавен дълг се
състои от пари в ръцете на
потребителите, като напри-
мер държавни съкровищни
бонове и облигации, както и

от парите, които правителст-
вото заема от друг посред-
ник. В това число влизат па-
рите назаем от държавните
пенсионни фондове (Social
Security trust funds).

В края на месец май бе
обявено, че държаваният
дълг на САЩ към Китай в
края на март е съставлявал
895,2 млрд. долара, като в
сравнение с февруари се е
увеличил със 17,7 млрд. Така
Китай остава най-големият
кредитор на САЩ в света. На
второ и трето място остават
Япония и Великобритания.
Дългът на Вашингтон към
Токио от февруари до март
се е увеличил с 16,4 млрд.
долара, достигайки в общия
си обем 784,9 милиарда.
Дългът на САЩ към Велико-
британия е нараснал с 45,5
млрд. долара, достигайки 279
милирада.

Д ълговете на амери-
канското правителст-
во за първи път в ис-
торията на САЩ пре-

На свое заседание вчера Ко-
мисията по бюджети на Европей-
ския парламент взе решение да
бъдат върнати на държавите-
членки неизползваните средства
от бюджета на Европейския съюз
за 2009 г. Заместник-председа-
телят на Комисията по бюджети
Ивайло Калфин (Група на социа-
листите и демократите - С&Д) за-
яви в коментар след вота:

“Безспорно решението за

Иран ще продъл-
жи да обогатява
уран до висока сте-
пен, дори ако сдел-
ката с Турция и Бра-
зилия за обмен на
ядрено гориво про-
работи. Това стана
ясно от изказване
на пратеника на ис-
лямската република
в Международната
агенция за атомна
енергия (МААЕ) Али
Ашгар Солтание,
предаде ДПА.

Украинският парламент одобри на първо четене
законопроект за създаване на необвързан статут на
страната, отказвайки се от предишните позиции за
членство в НАТО. Законопроектът беше одобрен с
мнозинство от 253 депутати във Върховната Рада.

Новият украински президент Виктор Янукович,
който спечели изборите през февруари с обещание
за подобряване на обтегнатите отношения с Русия,
заяви, че Украйна трябва да бъде необвързана
държава и целта на неговия предшественик Виктор
Юшченко вече не е на дневен ред. Сред основните
приоритети в документа са включени: пълноправното
участие на Украйна в общоевропейската и регионал-
ни системи за колективна сигурност, влизане в Евро-
пейския съюз при запазване на добросъседските и
стратегически отношения с Русия и останалите стра-
ни от ОНД. В документа отсъства като поставена цел
- присъединяването на страната към НАТО.

Войници от сомалийския район Путленд са
освободили похитен кораб, плаващ под панамски
флаг, но при операцията пиратите убили капита-
на, предаде Ройтерс. След кратка престрелка
военните са успели да освободят плавателния
съд и да арестуват седем пирати.
Корабът с 24 души екипаж, превозващ захар
към столицата на Путленд Босасо, бил похитен в
сряда.

Три самолета с
освободени от
Израел
пропалестински
активисти се
завърнаха в
Турция. У дома
пристигнаха и
телата на
деветимата
загинали при
превземането
на кораба. Над
десет хиляди
души се
стекоха на
централния
истанбулски
площад
“Таксим”, за да
поздравят като
герои
завръщащите
се от Израел
активисти

ЕП ни връща 6,5 млн. евро Радата отказа
членство в НАТО

Пиратите убиха
капитан заложник

възстановяване на част от внос-
ките ще бъде добре посрещнато
в някои държави-членки в усло-
вията на икономическа криза и
бюджетни трудности. Същевре-
менно е много жалко, че 2,5 млрд.
евро не се използваха по-ефек-
тивно за борба с кризата на ев-
ропейско равнище.

Съгласно приетото решение
България ще получи 6,5 млн. евро
обратно от годишната си вноска.

“Имаме сериозен
дефицит на доверие
по отношение на до-
ставките на гориво”,
заяви Солтание и
обясни, че по тази
причина Иран ще се
нуждае от резервен
план, за да гаранти-
ра, че ядреният ре-
актор край Техеран
ще продължи да ра-
боти.     Според за-
паден дипломат,
който следи отбли-
зо сделката за об-

мен на ядрено гори-
во, това може да
провали споразуме-
нието.

Солтание също
така разкритикува
последния доклад
на МААЕ за Иран.
Според него аген-
цията твърди нео-
снователно, че Иран
е премахнал съоръ-
жения за преобразу-
ване на уран, така
че тя да не може да
ги инспектира.

Иран ще продължи
да обогатява уран
Иран ще продължи
да обогатява уран
Иран ще продължи
да обогатява уран
Иран ще продължи
да обогатява уран
Иран ще продължи
да обогатява уран

Снимка БГНЕС

В НАТО не бива
да се пипат
военните разходи

Страните-членки на НАТО не
трябва да реагират на икономи-
ческата криза с орязване на
бюджетите си за отбрана до
такава степен, че да не могат
да се справят с гарантирането
на собствената си сигурност.
Това заяви генералният секре-
тар на НАТО Андерс Фог Расму-
сен във видеопослание.

Пандемията
от свински грип
продължава

Пандемията, свързана с виру-
са H1N1, все още не е приключи-
ла, въпреки че по-голямата част
от нея е преминала в много рай-
они по света, съобщи Световна-
та здравна организация. Коми-
сия на СЗО посочи, че за стра-
ните остава от критична важ-
ност да поддържат бдителност-
та си.

Терористи се
подготвят за Сочи

Федералните служби по си-
гурността в Русия разполагат с
данни, че терористични групи
имат намерение да саботират
провеждането на олимпиадата в
Сочи и се подготвят да органи-
зират атентати. Това пишат
руските агенции, позовавайки се
на директора на ФСБ Александър
Бортников.

Равнището на водата в реките и
водните басейни в южните

региони на Чехия и в Югозападна
Словакия продължава да се

покачва. Особена тревога буди
фактът, че това е втора вълна

от наводнения за един месец

Таксиджията убиец
превъртял заради
наследство

Семеен скандал относно за-
вещание може да е станал ката-
лизатор за едно от най-страш-
ните масови убийства в британ-
ската история, след като Дерек
Бърд уби 12 души в Кумбриа,
преди да се самоубие. Таксимет-
ровият шофьор мислел първо да
застреля своя брат близнак Дей-
вид и местен адвокат в начало-
то на тричасовото масово убий-
ство в Къмбриа, при което бяха
ранени още 25 души.

Между пет и осем души са в
неизвестност след силна газова

експлозия в австрийския град Санкт
Пьолтен, югозападно от Виена.

Експлозията е станала малко преди 6
ч. по Гринуич и вероятно идва от

канализация. Причината за взрива още
не е известна

Снимка БГНЕС

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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Шестима доброволци бяха затворени в модул, симулиращ отиване и връщане от
Марс. Те ще останат там близо година и половина и през това време ще бъдат

изследвани психологическите и физическите последици от подобно затваряне.
Експериментът, наречен Марс-500, започна малко преди 10 ч. по Гринуич, когато

участниците затвориха вратата на модула, за да прекарат там следващата
година и половина, изолирани от света. “Ще се видим след 520 дни!”, каза пред

събралите се журналисти един от тримата руски доброволци малко преди да
влезе в совалката. Екипажът се състои от един италианец, един французин,

трима руснаци и един китаец

дателство. Съдията Мая Илич заяви, че
има неоспорими доказателства за уча-
стието на Сретен Йосич в убийството на
Марянович преди 15 години.

Според Илич през юли 1995 г. Йоца
Амстердам е накарал Миодраг Прода-
нович и Боян Милосавлевич да убият
Горан Марянович в кафенето “Бамби”, в
спортния комплекс “Олимп” в Звездара.
При атентата пострада приятелката на
Марянович, а много други гости на за-
ведението бяха ранени.

Сретен Йосич се намира в следстве-
ния арест от 27 април миналата година
поради съмнение за участие в убийст-
вото на хърватския журналист Иво Пу-
канич. Той бе собственик на в. “Нацио-
нал”, известен със задълбочените си
разследвания, свързани с престъпления
и корупция. При атентата загина и
сътрудникът на Пуканич - Нико Франд-
жич. По думите на Йоца Амстердам “за
Хърватия е важно сърбин да е убил Пу-
канич”. Според прокурорите убийството
на журналиста е имало за цел да му
попречи да публикува материал за
връзките между мафиотски групировки
в Хърватия и други балкански държави.

Прокуратурата обвинява Йосич и не-
говата група, че са убили Пуканич и
Франич на 23 октомври 2008 г., след
като са сключили договор “със засега
неидентифицирано лице” за 1,5 милио-

Йосич
получи
15 години
Белградски съд постанови максимална присъда
за сръбския наркотрафикант

С
ръбският нарко-
трафикант Сре-
тен Йосич, по-
известен като
Йоца Амстер-

на евро за ликвидацията на собствени-
ка на “Национал”. Йосич е обвинен, че
е наредил убийството чрез своя кум
Слободан Джурович.

Амстердама отрича категорично да
има нещо общо с убийството на Пуканич,
както и да познава останалите заподо-
зрени по случая. На въпрос на прокурора
дали познавал в България Милчо Бонев,
наричан Бай Миле, Йосич заяви, че е
познавал любовницата му, от която има
деца, и не би било удачно след това да
се запознава с бай Миле. Според една от
версиите убийството на Бонев през 2004
г. е свързано с Йосич. Твърди се, че Бай
Миле е потърсен от сръбската мафия, за
да извади Йосич от затвора, след като
той беше арестуван в България. Бонев е
получил 3 млн. долара за това, но планът
не е успял, а парите не били върнати.

Преди да бъде задържан, Йоца Ам-
стердам живееше във вилата на бившия
юголидер Слободан Милошевич. По
време на съдебния процес срещу Йосич
сърбинът заяви, че в България е бил в
безопасност, защото са го закривали
разузнавателните служби. Йосич посо-
чи като свои защитници Бойко Борисов
и Николай Гигов, собственик на ФК “Ло-
комотив”, с който е имал общ бизнес.
Самият Йосич коментира, че това е
малко странно, но “какво да се прави,
такова беше сътрудничеството”.

дам, бе осъден на 15 го-
дини затвор от Върховния
съд в Белград. Йосич бе
признат за виновен като
подбудител в убийството
на Горан Марянович през
1995 година.

Йоца Амстердам полу-
чи максималната присъда
по стария закон. Според
новия той можеше да по-
лучи до 40 години, но в
случая съдът реши да
приложи старото законо-

чутия диамант Кохинор,
символ на имперската
сила и източник на
вдъхновение за писате-
ля от викторианската
епоха Уилки Колинс,
пише британският в.
“Дейли телеграф”. Ин-
дия дори лансира меж-
дународна кампания,
която се подкрепя от
ООН и от страни като
Мексико, Гърция, Турция
и Египет. Кампанията е

Сблъсъци между протестиращи
и полиция възникнаха в румънския
град Брашов, в централната част
на страната, когато част от недо-
волните от правителствения план
за орязване на доходите румънски
граждани се опитаха да влязат със
сила в сградата на областната уп-
рава. В протестните действия в Бра-
шов участваха над 2000 души. Ня-
кои от тях палеха свещи и с тях

Индия си иска
диаманта

за връщане не само на
диаманта Кохинор на
Индия, но и на други
нейни съкровища, пляч-
косани през епохата на
колониализма.

Според доктор Гау-
там Сенгупта, директор
на Института по архитек-
тура на Индия, отгова-
рящ за опазването на
културното наследство, в
европейските музеи има
толкова много плячкоса-
ни индийски ценности,
че ако те бъдат върнати
на Индия, музеите бук-
вално ще се изпразнят.

Диамантът Кохинор е
в ръцете на британците,
откакто силите на Източ-
ноиндийската компания
разгромиха махараджа-
та на Пенджаб през 1849
г. Откакто се намира във
Великобритания, той е
бил носен само от кра-
лици, защото има леген-
да, че само Бог или жена
могат да го носят безна-
казано. Легендата гласи
още, че мъже, които но-
сят диаманта, може да
властват над света, но
ще си навлекат и всички
съществуващи злини.

горяха снимки на държавния глава
Траян Бъсеску.

Националната федерация на син-
дикатите в администрацията в Румъ-
ния реши да прекрати стачните дей-
ствия заради натиск, оказван от по-
литици и областни управители върху
служителите в администрацията, и за-
плахите за уволнения, но в някои
румънски градове и вчера имаше
протестни акции.

Сблъсъци в БрашовСблъсъци в БрашовСблъсъци в БрашовСблъсъци в БрашовСблъсъци в Брашов

И
ндийското прави-
телство настоява
Великобритания
да му върне про-

Снимка БГНЕС
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Свят

Еврото ще
се върне
Към края на годината треската
на валутните пазари ще стихне

Е

Елена
КУКОЛ

врото ще продължи
да пада и занапред,
към края на годината
курсът по отношение
на долара ще стигне

до 1,15. Но заплашителните
прогнози за разпадането на ев-
розоната няма да се сбъднат.
Тя пак ще си остане достатъчно
стабилна общност, а подобни
колебания на валутните курсо-
ве не са нещо извънредно в
пазарната икономика. Това
смята ръководителят на Асоци-
ацията на регионалните банки
Анатолий Аксаков. Нещо пове-
че, именно слабото евро ще
стане добра подкрепа за ико-
номиките на Стария свят.

Засега обаче пазарите ги
тресе. След падането на курса
на европейската валута започ-
наха масови разпродажби на
фондовите борси във Франк-
фурт, Лондон, Париж. През
първите минути на търговете с
повече от 2 процента падна
отечественият индекс на РТС
(руската фондова борса - бел.
прев.), въпреки че нямаше ни-
какви видими причини за пани-
ка. Нещо повече, Германия
предприе строги ограничения
на спекулативните продажби
на държавни облигации и ак-
циите на редица компании от
страните в еврозоната.

Засега обаче опитите да се
успокоят спекулантите не успя-
ват. Въпреки че Гърция наско-
ро получи обещания първи
транш от помощта на Евросъю-

за и МВФ от 14,5 милиарда
евро. Парите бяха получени на
19 май - срокът за погасяване
на кредитните задължения на
Атина. Освен това европейски-
те финансови министри
утвърдиха в Брюксел създава-
нето на стабилизационен фонд
за подкрепа на проблемните
държави в зоната. Икономичес-
ките и финансовите проблеми
на Испания, Италия, Ирландия
обаче още дълго ще притискат
пазарите и ще отслабват евро-
то, убеден е Аксаков. Рано или
късно обаче, според думите му,
Европа, така или иначе, щеше

да се сблъска с подобни про-
блеми - много страни живееха
прекалено нашироко, безумно
увеличавайки държавния бюд-
жетен дефицит и държавните
дългове. Сегашната ситуация
ще помогне на Европа да се
стресне, взимат се решения,
които засилват влиянието на
наднационалните регулатори,
казва експертът. А слабото евро

ще помогне по-бързо европей-
ската икономика да се справи
с последиците от кризата. Ло-
комотив на възстановяването
ще е Германия. Освен това
въвеждането на европейската
валута започна с нисък курс.
През 1999 г. тя струваше 1,17
долара, година по-късно - 82
цента, припомни Аксаков в из-
казването си в пресцентъра на
“Аргументи и факти”. И едва
след това, благодарение на
подкрепата и съгласуваните
действия на европейските цен-
трални банки, САЩ, Япония, а
също така и преднамереното

намаляване на курса на амери-
канската валута, еврото се по-
качи до 1,5 долара и повече. В
определени моменти европей-
ските власти дори изказваха
опасения, че такова подсилва-
не може да доведе икономика-
та до крах, припомни Аксаков.
Сега те получиха възможност
да отиграят укрепването на
еврото за няколко години на-
веднъж.

За Русия отслабването на
еврото носи както позитивни,
така и негативни моменти,
уточни Аксаков. От една стра-
на, производството ни явно ще
губи ценовата конкуренция на
поевтинялата европейска про-
дукция. От друга страна, фир-
мите получават възможност
изгодно да купят високотехно-
логично оборудване, нови стру-

гове и машини. Техни основни
доставчици са именно европей-
ските държави - Германия,
Франция, Австрия.

В същото време поевтиняват
номинираните в евро междуна-
родни резерви на Централната
банка. Може би е трябвало още
по-рано частично да бъдат пре-
обърнати в долари, не изключи
експертът. Но, първо, Централ-
ната банка винаги е подчерта-
вала, че не преследва целта да
припечели от резервите. Второ,
поевтиняването на активите в
евро се компенсира от укреп-
ването на долара. Към края на
годината треската на валутни-
те пазари ще се успокои, в на-
чалото на следващата година
ситуацията ще започне да се
изравнява, прогнозира Аксаков.

Някои в Европа печелят от многото си жени

Б
Илейн ГЕНЛИ

урката, или покриващото лицето
було, привлича вниманието в де-
батите за мюсюлманите имигранти
във Франция. Друга противоречи-

ва традиция сред някои имигранти оба-
че не е толкова забелязвана, а е доста
по-разпространена: полигамията.

Темата излезе на преден план на-
скоро, след като жена в западния град
Нант бе глобена, защото шофирала с
було върху лицето си. Служители обви-
ниха тогава нейния съпруг, че има поне
още три жени и казаха, че той може би
се облагодетелства финансово от тях,
докато държавата плаща сметката.

Полигамията е един от няколкото
проблема, като принудителния брак или
гениталните осакатявания, пред които
Франция и други европейски държави
са изправени по отношение на имиг-
рантите, които пристигат със собствени
обичаи в разрез с местните закони.
Експерти казват обаче, че полигамията
във Франция може да бъде също
свързана с измами, в които съпрузите
ограбват щедрата система за социални
помощи и пълнят джобовете си с
държавни пари, предвидени за всяка от
съпругите им.

“Те практикуват полигамията само
заради това”, каза Жан-Мари Бало, ос-
новател на асоциацията “Нуво па” (Нови
стъпки), която помага на жените да из-
бягат от полигамни ситуации. “Ще отида
още по-далеч и ще кажа, че полигами-
стите тук във Франция създават поколе-
ние заради парите”.

Бало каза, че дори знае за случаи,

в които документите на законна съпру-
га са използвани за получаване на бол-
нични грижи за втора съпруга, което
представлява риск за здравето, тъй като
медицинските данни се объркват.

Трудно е да се установи броят на
полигамните семейства във Франция
заради тайнствеността, съпровождаща
тази практика. Националната консулта-
тивна комисия по човешките права оба-
че съобщи в доклад през 2006 г., че
има минимум 16-20 хиляди полигамни
семейства във Франция, или близо 180
000 души, включително деца. За срав-
нение, смята се, че по-малко от 2000
жени носят покривало от вида на бурка-
та.

От десетилетия полигамията във
Франция е легална за имигранти, които
пристигат от която и да е от близо 50-
те страни, където тя е законно призна-

та. В исторически аспект вземането на
много жени е било или социална и ико-
номическа необходимост в бедни стра-
ни с висока смъртност, или знак за бо-
гатство и мъжко доминиране.

Франция забрани полигамията през
1993 г. В същото време бе поставено
началото на процес на “разтурване на
съвместното съжителство”, за да се по-
могне на многобройните съпруги, живе-
ещи в малки апартаменти с много деца,
да се преместят в свои собствени домо-
ве. Експерти твърдят, че системата има
голям успех.

Малтретирането обаче процъфтява.
Особено уязвими са жени, пристигнали
във Франция след 1993 г. - често пъти
нелегално и следователно с ограниче-
ни възможности да се отърват от това
положение.

Държавата “реши в минимална сте-
пен проблема с полигамията, но не
създаде средства за пълното му реша-
ване”, каза Катрин Кантие от асоциаци-
ята “Ражфир”, която помага на жени в
беда да минат през френската бюро-
крация, за да получат легален статут и
държавно жилище.

Трудно е да се интервюират жени,
които живеят в полигамия, защото спо-
ред асоциациите настоящият деликатен
климат умножава всекидневните им
страхове да не бъдат заловени, както и
чувството им на срам. Докладът за чо-
вешките права обаче съобщава за ис-
тория, която показва как многото съпру-
ги на един мъж и децата им могат да
загубят собствената си идентичност.

Жена от Мали, където многоженст-
вото е законно, пристига във Франция
през 1981 г. на 14-годишна възраст като
съпруга номер 2, използвайки докумен-
тите на съпруга номер 1, която съпругът
изпратил обратно в Мали.

Шантал Брюне, законодателка от
управляващата консервативна партия
“Съюз за народно движение”, призова
тези дни за преглед регион по регион
на програмата за семейни субсидии, за
да се спре корупцията, извършвана от
мъже, облагодетелстващи се от държав-
ните помощи за незаконни съпруги.
Брюне, която е написала книга за наси-
лието срещу жени, каза, че има поли-
гамни семейства в нейния район на
изток от Париж и че още от 2004-2005
г. е поискала държавата да спре да си
затваря очите.

“Да имаш деца не може да се при-
равни на получаване на заплата”, каза
тя.

Други страни в Европа също се бо-
рят с полигамията. Глоби и затворниче-
ски присъди, в някои случаи до 7 г., са
най-често срещани за осъдените за
полигамия в Европа. Изключение прави
Норвегия. Във Франция бракът с повече
от един човек е наказуем с година за-
твор и глоба от 45 000 евро.

Въпреки това законът се оспорва в
Ирландия. А в Кипър съдът може да
вземе предвид, че съответната култура
или религия разрешават полигамията.

Карина Хаг, шведски законодател от
опозиционната Социалдемократическа
работническа партия, предупреди да не
се бъркат концепциите за полигамия и
култура. “Трябва да бъдете внимателни
да не превръщате въпроса в етничес-
ки”, каза тя. “В основата си това е въпрос
за правата на жените”.

Докладът на комисията по човешки-
те права отбелязва, че, “разбира се, не
може да става въпрос за обобщаване и
възприемане на всички полигамни мъже
като екзекутори”.

Бало е по-циничен: “В живота винаги
има хора, които защитават ада”.
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Нови самолети?
А защо не се радваме?!

АИДА
ПАНИКЯН

ВАСИЛ
ПОПОВ

Попарени
надежди

Вчера военният ми-
нистър Аню Ангелов на-
прави важно съобщение,
което би трябвало да за-
радва цялата обществе-
ност. Той информира, че
за бойната ни авиация
ще бъдат закупени нови
самолети. Да, ама кой
знае защо не ни обхва-
щат радостни чувства.
Може би защото в първа-
та част на съобщението
Ангелов казва, че ще
нареже МиГ-овете.

Причината за това е,
че тяхната поддръжка
била скъпа, а новите са-
молети щели да са евти-
ни. Никъде по света не
се е чуло и видяло нов
самолет да струва по-ев-
тино от поддръжката на
който и да е негов
събрат. С това ми-
нистърът хвърля прах и
се опитва да завоалира
истината. А истината е,
че за нашите ВВС тряб-

ва да се купят самолети,
за да дадем пари на ня-
кой от новите ни прияте-
ли и по-големи събратя
по оръжие. Пък и ще им
докажем, че гледаме с
лош поглед на изток,
откъдето сме взели МиГ-
овете.

Историята е предел-
но ясна - ще бъде обя-
вен търг, ще се явят
производители и търгов-
ци на самолети, ще се
съобщят някакви резул-
тати от търга и на първо
място ще бъде сложен,
който трябва. Виждали
сме ги тези скандални
търгове на военното ве-
домство през последни-
те 10-15 години. Няма

сделка или договор,
който да не е съпътстван
със скандали. Това ние
си го знаем. Уж много
хвалеха хеликоптерите
“Кугър” за модернизира-
не на нашата авиация, а
сега правителството
иска да разтури сделка-
та.

Въпросът обаче с
многоцелевия изтреби-
тел прехващач “МиГ-29”
не подлежи на толкова
просто обяснение, какво-
то си позволява Ангелов.
По-добре да отговори
защо бе снет от въоръ-
жение самолетът “МиГ-
23”, преди дори да му е
изтекъл ресурсът. Ми-
нистърът добре трябва

да знае, защото той то-
гава беше зам.-шеф на
Генщаба. Според пилоти,
качествата на този само-
лет в някои отношения
надвишават тези на дру-
гите машини. Истината я
знаем. Най-вероятно ще
се снабдим с американ-
ския “Ф-16”, и то сглобен
в Турция, във военната
база Мюртед. Подобно
на прехвалената сделка
за автобусите “Мерце-
дес” за Българската ар-
мия, на чиито уреди и
приборно табло всички
надписи са на турски.
Така и на нашите пило-
ти ще се наложи да изу-
чават комшийския език,
белким успеят да управ-

ляват новите самолети.
Разбира се, има и

други възможности за
решение, но това, което
става с Българската ар-
мия от началото на пре-
хода, винаги предизвик-
ва тъжни мисли. Каквото
и решение да бъде взе-
то за обновяване на бой-
ната ни авиация, винаги
ще звучи като гротеска.
Няма нито една стъпка
на изпълнителната власт
в областта на национал-
ната сигурност и отбра-
ната, която да предизви-
ка нееднозначно одоб-
рение от цялата българ-
ска общественост. И сега
ще бъде така. Но ние сме
си свикнали.

1880 - СЪЗДАВА СЕ БЪЛГАРСКАТА НАЦИ-
ОНАЛНА ВАЛУТА - ЛЕВ. Левът е приет за

българска парична
единица малко след
Освобождението, ко-
гато на 4 юни 1880 г.
е приет Закон за пра-
вото на изсичане на
монети в Княжество-
то, а на следващата
година са отсечени и първите монети. Приетият
закон за правото на сечене на монети в Княже-
ството предвижда фискалното счетоводство да
се води в левове, определя количеството зла-
то, сребро или мед в различните монети и огра-
ничава общото парично предлагане до 15 ми-
лиона лева.

1926 - В ИСТАНБУЛ Е РОДЕН КОНСТАНТИН
КОЦЕВ (1926-2007), БЪЛГАРСКИ АКТЬОР.

Завършва актьорско
майсторство във ВИТИЗ
“Кръстьо Сарафов”
през 1957 г. Играе в “На
малкия остров”, “Ин-
спекторът и нощта”,
“Случаят Пенлеве”, “Бя-
лата стая”, “Топло”,
“Няма нищо по-хубаво от лошото време”,
“Привързаният балон”, “Шведските крале” “Бяг-
ство в Ропотамо” и др. Последната му филмова
роля е в “Рапсодия в бяло” на Теди Москов.
Един от основателите и дългогодишен актьор на
Държавния сатиричен театър “Алеко Константи-
нов”. Играе в Драматичния театър “Адриана Бу-
девска”, Бургас (1958-1959) и в Театър “София”
(1984-1990). Сред най-ярките му сценични
изпълнения са моноспектакълът “Дневникът на
един луд” на Гогол, Жевакин от “Женитба”, Кру-
тицки от “И най-мъдрият си е малко прост” от
Островски, “Тартюф” от едноименната комедия
на Молиер. Играл е в пиеси на Йордан Радичков
- “Януари” и “Суматоха”, както и в пиесата на
Никола Русев “Старчето и стрелата”, поставена
от Методи Андонов. Константин Коцев умира на
4 август 2007 г.

1942 - ЗАПОЧВА НАЙ-ГОЛЯМОТО МОРСКО
СРАЖЕНИЕ ПРЕЗ ВТОРАТА СВЕТОВНА
ВОЙНА - БИТКАТА ПРИ МИДУЕЙ. Флотът на

САЩ побеждава обединения флот на Япония,
който атакува атола Мидуей. Битката бележи
повратен момент във войната в Тихия океан. Обе-
диненият флот на Япония губи 4 тежки самоле-
тоносача, 250 самолета и най-добрите си пилоти,
с което загубва възможностите си да действа
извън зоната на прикритие на бреговата авиа-
ция. По време на сражението край Мидуей япон-
ските и американските линейни кораби и край-
цери не дават нито един изстрел от тежката си
артилерия, тъй като са на разстояние неколкос-
тотин километра един от друг. Борбата се води
само от самолетите.

1989 Г. - КИТАЙСКАТА АРМИЯ СМАЗВА
ЖЕСТОКО ПРОТЕСТА НА СТУДЕНТИ И ИН-
ТЕЛЕКТУАЛЦИ НА ПЛОЩАД „ТЯНАНМЪН”
В ПЕКИН. Тогава площадът и уличките около

него, окупирани седем седмици от студенти и
интелектуалци, стават арена на кървави сблъсъци
между цивилни и военни. Хилядите протестира-
щи са смазани от китайските танкове заради
исканията си за демокрация, свобода на слово-
то и край на корупцията.

1996 - СЛЕД 53-ГОДИШНО ПРЕКЪСВАНЕ
ПФК „СЛАВИЯ” ПЕЧЕЛИ КУПАТА НА
БЪЛГАРИЯ. “Славия” е професионален фут-

б о л е н
клуб от
С о ф и я ,
с ъ з д а -
ден на 10
а п р и л
1913 г.,
с л е д
сливане-
то на два
столични
отбора - “Ботев” (създаден през 1909 г.) и “Раз-
витие” (създаден през 1910 г.). Първият офици-
ален мач на “Славия” - срещу ФК “Савата” (ФК
13 (1:0) се състои на 11 август 1913 г. Голмай-
стор е Борис Шаранков. През 1928 г. “Славия”
печели за първи път титлата на България.

1997 - УМИРА ГОЛЕМИЯТ БЪЛГАРСКИ ИКО-
НОМИСТ АКАД. ЕВГЕНИ МАТЕЕВ (РОД.
1920), УЧЕН И ПРЕПОДАВАТЕЛ. Роден е в

семейството на железопътен
чиновник, завършва Софийска-
та духовна семинария, след
това - право в Софийския уни-
верситет. Големият му нау-
чен труд е книгата за систем-
ния подход в икономиката, коя-
то е и до днес настолна за ико-
номистите у нас и в света. След
тежко боледуване умира на 4
юни 1997 г.

Ако пенсионери са
гласували миналата годи-
на по това време за ГЕРБ
само заради обещанията
да бъдат повишени вдо-
вишките пенсии и парите
на хората над 75 г., то
тази година тези възраст-
ни хора са с излъгани
надежди. Просто обеща-
ното няма да се случи.
Отделен е въпросът, че
би било много по-честно
своевременно да се
каже, че дадено обеща-
ние няма да бъде
изпълнено. Ала управни-

ците ни очевидно нямат
този навик - те отлагаха и
променяха обещанието
си вече близо година с
един и същи аргумент:
“Тройната коалиция оп-
разни хазната”. На този
аргумент комай не вярват
вече и самите ГЕРБ-ери,
и симпатизантите им, но
това е друга тема.

Само да припомним,
че когато настоящият
зам.-председател на пар-
ламента д-р Лъчезар
Иванов беше в опозиция
(в 40-ото Народно събра-
ние), със зъби и нокти се
бореше вдовишките пен-
сии да бъдат увеличени с
50%.

И още нещо: вземайки
обещаните на пенсионе-
рите пари и давайки ги на
МТСП, за да плаща то с
тях социални и енергий-
ни помощи, детски над-
бавки и пр., се противо-
поставят социални групи.
А това не е особено дал-

новидно и здравословно
за нацията. Наистина по-
добен “ход” спасява уп-
равниците от лошия им
имидж на неизпълнили
предизборните обещания.
Но стъпката може да
взриви и малкото спокой-
ствие, останало в държа-
вата. Такъв сценарий
впрочем е опасен за кой-
то и да било управник.

И още една нехигие-
нична стъпка, свързана с
оправдаването с предиш-
ното правителство и със
задълбочаващата се кри-
за: изплащането на бол-
ничните. Тежестта отново
се стоварва върху онези,
от които се очаква да
измъкнат страната от...
кризата - работодателите
и работниците. От една
страна, работодателят
внася 60% осигуровки за
здраве и после плаща
70% от болничния. От дру-
га, работникът занапред
ще получава много по-

малко пари по време на
3-дневния си болничен. И
всичко това заради 30%
неосигурени. Защо грехо-
вете им трябва да плащат
70% от коректните осигу-
ряващи се?

И изобщо - как може
да се пълни хазна с взе-
мане на пари от едни и
даването им на други,
без да бъде разумно сти-
мулирано развитието на
икономиката? Ако семей-
ство има спестени 500
лева, както и да ги пре-
разпределя, от което и
дете да вземе, за да
даде на другото, не би
преживяло дълго, ако
никой от родителите не
работи и не внася в дома
поне по 50 лева към на-
личните 500. Иначе “пре-
разпределението” на
спестените пари само ще
скара децата... Ще ги оз-
лоби едно към друго, от
една страна, и към роди-
телите - от друга...

Светослав ЯНАКИЕВ
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Репортаж
топанското разузнаване като
част от бизнес културата на ХХI
век е темата на научната кон-
ференция, която събра разуз-
навателната общност на стра-

Разведките:

Потенциалът
ни са народът и
държавността
Специалистите с високоразвито аналитично мислене трябва да осигуряват на
управленците „превод” на достъпен за тях език на съдържанието на знанието,
„постановиха” някогашните, днешните и бъдещите разведки на свой форум

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВАЛилия ТОМОВА

C

Част от участниците и организаторите на форума

ната в столичния Военен клуб. Организа-
тори на събитието са Академията на МВР,
Асоциацията на разузнавачите, Балкан-
ският форум по сигурността, Центърът за
изучаване на рисковете и сигурността,
Националната асоциация за междуна-
родни отношения и Институтът по пуб-
лична администрация на сигурността.

Реформите - организационни или
структурни, трябва да се извършват след
задълбочен анализ и отчитане на после-
диците за цялостния комплекс на нацио-
налната сигурност, заяви председателят
на АРЗ Горан Симеонов. Това е деликат-
на сфера от обществения организъм и не
позволява несполучливи експерименти, а
всяка грешка оставя болезнени последи-
ци, каза още той. Становището на АРЗ е,
че националната доктрина трябва да е в
основата на разработването на целия
комплекс национална сигурност и да ста-
не документът, в който с пълен политиче-
ски консенсус ще залегнат стратегичес-
ките перспективи за развитието на наци-
ята и държавата.

За разузнаването и света говори проф.
д-р Димитър Йончев, за конкурентното
разузнаване  - като следствие на научно-
техническото разузнаване (НТР) - проф.
Йордан Начев, за междуфирменото ра-
зузнаване - доц. Вълчо Григоров от Вели-
котърновския университет. Д-р Боян Чу-
ков направи анализ за разузнаването в
епохата на анализа на XXI век, за нано/
биотероризма говори сертифицираният
консултант по управление Александър
Трифонов. Колегата д-р Илия Илиев беше
категоричен - разузнавачите са част от
елита на нацията.

НАТО-вските държави продължават да
се разузнават една друга, а НТР винаги
е било призвано да осигурява на управ-
ленците превод - на достъпен за тях език,
на съдържанието на знанието. Това каза
Любчо Михайлов, човекът, назначен пръв
в структурата на 1 декември 1959 г. и
останал в нея до закриването й - в “зора-

та на българската демокрация”, когато е
заместник-началник на управлението. От-
личният човешки потенциал след ликви-
дирането на НТР през 1990 г. беше оста-
вен “на произвола на съдбата”, но пове-
чето от колегите - и заради университет-
ските си и езикови подготовки, и заради
останалите си качества, имат място в но-
вата ни среда, а това е комплимент за
българския НТР, беше категоричен г-н
Михайлов. И макар че славният, първи
30-годишен период приключи, аз и коле-
гите ми смятаме, че място за него има -
на ХХI век му е отредено да върне наука-
та и технологиите обратно към човека и
никой не бива да си прави илюзии, че
“пробивите”  могат да бъдат от дарения -
висшите технологии и знания струват
много пари, т.е. една чудесна област за
НТР, обобщи г-н Михайлов. Науката и
мисленето на научния елит изпреварват
обществото, представено при това от сво-
ята образована част, и с много години,
обясни Любчо Михайлов.

И фирмата, и човешката личност живеят в XXI век в условия на гигантски
процеси на преразпределение на глобалната военна, икономическа, технологич-
на, културно-духовна и политическа власт в света. Глобалното политическо
влияние предполага способност на една или на група страни, опрени на военната
си и икономическа мускулатура, да влияят върху световните политически проце-
си. Анализирани, те водят към няколко важни извода:
- след разпадането на СССР и социалистическата система светът стана еднопо-
люсен, с безусловното лидерство на САЩ;
- текат гигантски процеси за преразпределение на глобалната световна власт;
- продължава застрашителното нарастване на социалната ножица между малка
група на 20 богати държави и голямата група от около 180 бедни страни. А
светът отчаяно търси по-справедлив ред. Прогнозите са в близките 10-20 години
той да преодолее безусловното лидерство на САЩ и да стане многополюсен.

Дипломатът от кариерата, о.з. ген. Любен Гоцев, ексшефът на борбата с
организираната престъпност Тихомир Стойчев и анализаторът Боян Чуков в

разговор за бъдещето на българската национална сигурност

Една от първите санкции,  наложени
на България след 10 ноември 1989 г.,
беше закриването на НТР. След това
бяха нанесени унищожителни удари и
върху всички други сектори от систе-
мата за национална сигурност. И това
съвсем не е случайно, защото крайна-
та цел е била минимизирането, ако не
и унищожаването на българската
държавност. Тези, които днес страдат
за ужасните вреди, които продължават
да се нанасят върху родната армия,
икономика, образование, наука, култу-
ра и въобще върху българщината,
трябва да знаят и помнят, че изпре-
варващо бяха извадени очите и
увредени ушите на държавата. Ако е
невъзможно да се оспори, че тайните
служби бяха разрушени главно по
политически съображения, конструира-
нето на ново поколение разузнавател-
ни звена може да тръгне само след
съответното волеизявление на управ-
ляващата политическа класа. Сред
която съществува достатъчно високо
ниво на разбиране на тази жизнено-
важна потребност. Значи на власт
трябва да бъдат представители на
истинския национален елит. Които
съзнателно и дори с риск за кариери-
те си ще действат пряко неизбежно на
противопоставящата се чужда воля да
бъдем територия, населявана все още
от българи, но не и независима
държава със собствени силови струк-
тури, включително и тайни. Големият
смисъл на тази научна конференция

Времето показа, че подкрепата на държавата преди 50 години е била със
стратегически характер, а разузнавателният модел на българския НТР, зало-
жен през миналия век, отговаря на съществените характеристики на разузна-
вателната доктрина и през XXI век. Можем да се гордеем, че организацията
на дейността на българското разузнаване в научните постижения и технологии
е моделът, по който днес работят разузнавателните структури на пазарните
икономики в развитите държави. Една от характеристиките на промените е
прилагането на богатия разузнавателен опит на предишните държави с цент-
рализирана икономика в условията на пазарната икономика, с убеждението,
че сигурността на държавата не може да се гарантира, без да се гарантира
сигурността на частния сектор. Недалновидни бяха действията на българските
правителства през 90-те години на миналия век, когато държавата ни абдики-
ра от задълженията си към създаващия се частен сектор.

виждам в отправянето на внимателен
поглед в бъдещето на родината ни -
да не забравяме, че демокрацията е
сравнително кратък период между две
диктатури. Каквато и да е в обществе-
но-политически план страната ни,
трябва да й служим предано и умно,
трябва да й служат така и утрешните
млади, образовани, физически и
психически здрави, родолюбиви
българи. И ми се струва неизбежно и
у нас да се появи европейски по
насоченост и национален по характер
политически елит, а тогава ще се
появи и жива потребност от разузнава-
не, вкл. и преди всичко - от научно-
техническо. Разузнаването е занаят,
наука, но и изкуствто, за него се иска
талант, интуиция и вдъхновение.
Покрай СССР и ние загубихме инфор-
мационната война, днес плащаме
своеобразна контрибуция, наказват ни.
Но потенциалът на България е нейната
напоена с кръв и пот земя, български-
ят народ и неговата държавност. На
нашата генерация се пада задачата
да не позволи да се скъсат връзките
между поколенията българи, да не се
случи така желаният от враговете ни
разпад на времевите връзки между
предишния, сегашния и бъдещия
период от историята на родината. И да
покажем на света, че българщината за
нас е фундаментално важна във
всичките й измерения, да видят
категоричната ни воля за оцеляване
със своята толерантна своеобразност.

Промените в разузнаването изостават от промените в съвременния свят,
може би най-динамично се променя информационната среда. А при
промените в обществото, изглежда, че водещата промяна е изчезването
на блоковото разделение и произтеклото от него свободно придвижване
на стоки, хора и информация. Нуждата разузнаването да отговори
адекватно е предизвикателство, а националното разузнаване има за
своя среда конкурентното пространство на държави, както и средата на
собствената си държава, корпоративното разузнаване пък - конкурентна-
та среда на пазара, в която оперира корпорацията.

НТР - ПРЕДШЕСТВЕНИК И МОДЕЛ ЗА
СИГУРНОСТТА НА ЧАСТНИЯ СЕКТОР В БЪЛГАРИЯ

ПРОФ. Д.И.Н. ИНЖ. ЙОРДАН НАЧЕВ:

Д-Р ИЛИЯ ИЛИЕВ:

ИЗПРЕВАРВАЩО БЯХА ИЗВАДЕНИ ОЧИТЕ
И УВРЕДЕНИ УШИТЕ НА СТРАНАТА НИ

ВЪЛЧО ГРИГОРОВ, ВТУ „СВ. СВ. КИРИЛ И МЕТОДИЙ”:

МЕЖДУФИРМЕНОТО РАЗУЗНАВАНЕ - ЕЛЕМЕНТ
НА СЪВРЕМЕННАТА БИЗНЕС КУЛТУРА

ПРОФ. ДИМИТЪР ЙОНЧЕВ, Д.И.Н., ЦЕНТЪР ЗА
ИЗУЧАВАНЕ НА РИСКОВЕТЕ И СИГУРНОСТТА:

РАЗУЗНАВАНЕТО В СЪВРЕМЕННИЯ СВЯТ
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

П

Театрални
празници
и делници

оначало театърът е
празнична проява.
Празник на духа. Не
случайно поне “овех-
тялата” традиция

предполага да се влиза в теат-
ралната зала не по анцуг или в
друго работно облекло, а с дре-
хи, които говорят за уважението
на зрителите към онова, което
става на сцената. Киното е друго
- там срещу теб има сенки, а не
живи артисти, които при всяко
представление изживяват заед-
но с теб вълненията на героите си. И когато им ръкопля-
скаш (или не дай боже ги освиркваш) те чуват това.
От латинския корен “фест” е произлязла и думата фес-
тивал, която бих определил като “празник на празници-
те”, а за специалистите тя е означава “програма от ху-
дожествени изпълнения, надхвърлящи всекидневното,
за да се постигне ниво на изключителна празничност на
определено място. Тя притежава уникална привлекател-
ност, която може да бъде поддържана само за опреде-
лен период от време. Тази характерност трябва да бъде
подчертана от високо качество на изпълняваното про-
изведение (както класическо, така и експериментално)
и стремеж към съвършенство...”

Повод да се замисля за театралните празници и
делници ми даде едно истински празнично театрално
събитие. За втори път бях гост на Международния фес-
тивал на театъра за деца, който имаше в красивия
сръбски град Суботица своето седемнайсето издание. И
за втори път се възхитих от отличната организация на
доста голямата по мащаб среща между двайсет кон-
курсни представления, десетки съпътстващи сценични
прояви, изложби, премиери на книги и т.н. След мина-
логодишния пробен теоретичен разговор, сега се про-
веде и вече специално подготвен международен на-
учен форум на тема “Децата в света на театралното
изкуство”, в който взеха участие осемнайсет видни сце-
нични теоретици и практици от тринайсет страни. Ста-
нал постоянен, този научен форум увеличава още пове-
че значението и престижа на и без това авторитетния
фестивал в Суботица.

Неговото запазване и по време на криза като сегаш-
ната не може да се обясни другояче освен с грижите,
които се полагат в Сърбия за театъра и за децата (тук
те са слети в едно) и с усилията на целия организаци-
онен екип, воден от директора му Слободан Маркович,
който е и главният “виновник” и за разнообразието на
представленията - по националност, тематика, жанр,
творчески похвати, настроение и т.н. Дори (ще си позво-
ля да споделя и това свое лично мнение) доколкото
фестивалът има в заглавието си думичките “театър” и
“деца” смятам, че желанието за богатство и пъстрота е
довело до либералното включване и на представления,
на които повече прилягат думичките “естрада” и “възра-
стна публика”. Но за нас, порасналите зрители, тази
“беда” беше добре дошла, не беше необходимо да се
вдетиняваме при гледането...

Със свои представления участваха състави от Фран-
ция, Испания и Израел, но повечето театри бяха от Русия
и бившите социалистически страни, което ме кара да
направя извода, че предишната държавна грижа за
изкуството и за децата е пуснала дълбоки корени и по
някаква необяснима инерция дава плодове до днес.
Отделно ще напиша за видяното на Международния
фестивал на театъра за деца в Суботица, а сега искам
да споделя няколко свои мисли за театралните празни-
ци и делници изобщо. Думата делници също не е за
пренебрегване - за мен тя означава всекидневната,
нефестивалната дейност на институции като театъра и
техния принос с въздействието им върху зрителите, осо-
бено върху детската публика.

Освен призванието полезно и културно да развлича
малчуганите и да ги запознава с доброто и красивото
чрез художествени сюжети и образи, театърът за деца
е и школа (подготовка) за утрешни възрастни любители
на сценичните изкуства. Всичко това предполага изклю-
чителна прецизност в създаването на адресираните към
тях представления. За съжаление, едва ли само поради
бедността, докарана ни от демокрацията и от кризата,
често спектаклите за деца не са направени с полагае-
мите им се фантазия и блясък, всеотдайност и професи-
онализъм. Когато преди години някои куклени театри
бяха присъединени с драматичните театри, аз смятах
това за разумно, сега още мисля така, но само при
условие, че куклените състави не се третират като до-
садна прибавка, като доведено дете при мащеха, както
на практика стана на много места. С риск да бъда упрек-
нат, че дърпам чергата към моята, писателската гилдия,
не мога до не изтъкна, че една от основните слабости
на детските представления е резултат на вече ставащо-
то практика изгонване на литературата от тях и поголов-
ното авторство на режисьорите. Беден език, схематични
образи, затрупан от постановъчни приумици сюжет,
разтегната композиция и текстове на песните сякаш са
ги съчинявали фолкпевици. И на всичко отгоре идва
желанието не да зарадваме децата, а да покажем колко
сме модерни.
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Светослав ИВАНОВ:

По света се върти
само израелската
гледна точка

СВЕТОСЛАВ ИВАНОВ е
26-годишен, журналист
е в bТV. Завършил е
журналистика, в момен-
та продължава обучени-
ето си по история в
Софийския универси-
тет “Св. Климент
Охридски”. Преди малко
повече от година полу-
чи награда в конкурса
за журналистика “Робер
Шуман” (в категория
“Телевизия”), организи-
ран от представител-
ството на Европейска-
та комисия у нас, за
филма си “Полумесец в
короната”.

Интервю на
Лилия ТОМОВА

Æóðíàëèñòèòå íå ñìå
ïîëçâàíè êàòî “æèâ ùèò”‘

‘

Израел днес заслужено е подложен на
натиск от международната общност,
макар че претендира да е демократична
държава и да уважава свободата
на словото, казва колегата от bTV

 Добре дошъл, жив и здрав,
колега Иванов! На “ти” или на
“вие” ще си говорим?

- Ами, ами, даже да не се по-
знавахме, пак щяхме да си гово-
рим на “ти” - колеги сме, по-важно
от това има ли?

 Кажи какво се случи, Свет-
льо - колкото и да беше напече-
но, това си е шанс и за тебе, и за
колегата ти Валентин Василев.
Как се озовахте “в точното вре-
ме на точното място”?

- Участвахме в хуманитарна
мисия от шест кораба, организи-
рана от неправителствени органи-
зации. Два кораба бяха товарни, с
хуманитарна помощ, на единия
имаше пропалестински активисти.
Очаквахме все пак “нещо да се
случи”.

 Не изключвахте израелска
атака, това ли казваш?

- Когато заедно са 600 души,
нещата са с различни измерения.
Дори атакуващите кораба коман-
доси да биха имали заповед да не
стрелят, все пак, при предизвика-
телства например, нещо все щеше
да се случи. Но в никакъв случай
не оправдавам израелската пози-
ция - корабите ни бяха атакувани
в открито море, в международни
води. Не оправдавам Израел и
защото ни обвиниха, когато ни
свалиха на пристанището в Аждот
и ни транспортираха до депорта-
ционните лагери, че сме били на-
рушили незаконно границата на
Израел, че сме “влезли незаконно
във военната зона на Газа”.

 Което няма как да е вярно.
- Е, как ще е вярно, командоси-

те атакуваха, когато бяхме на око-
ло 70 морски мили от брега.

 Питаш ли се вече “Защо ни
трябваше да отиваме”?

- О, не. Тръгнахме, защото като
журналисти видяхме в тази мисия
единствена възможност да влезем
в Газа.

 А страшно ли беше?
- Да ти кажа честно, на нашия

кораб, който беше сравнително
малък, бяхме около 50 души, не се
чувствахме кой знае колко притес-
нени. До нападението, разбира се.
Повечето от пасажерите бяхме
журналисти и написахме все пак
на спасителните си жилетки
“PRESS” - с моливчето за очи на
една американска колежка.

 Израел има сериозни служ-
би за сигурност, Светльо. Дали
разликата в атаките срещу ко-
рабите не е била и заради това,
че са знаели къде са журналисти-
те, та затова - по-меко с тях?

- Разбира се, че знаеха къде
сме журналистите. Твърдо го зна-
еха. Не знам дали и по лице не ни
познаваха... Показателен е фактът,
че командосите щурмуваха турския
кораб по различен начин - при
нас ги нямаше бойните викове на
израелските военноморски сили
“за стряскане”, виковете към жур-
налистите бяха: “Всичко ще е на-
ред!” Но сблъсъци имаше - на гор-
ната палуба, където пасажери се
опитваха да бранят капитана. ООН,
Европейският съюз и останалите
международни институции, сигу-
рен съм, ще осъдят сериозно този
акт, дори разбрах, вече са го на-

правили. Но наистина е нужно
независимо разследване около
обстоятелствата, при които беше
щурмуван корабът. Колегата Ва-
лентин Василев засне нападение-
то над другия кораб, в тъмната нощ
го засне, дано имаме шанса да ни
върнат материала. А хвърляха и
бомби по турския кораб...

 Срещу акцията на коман-
досите вече се чуват гласове и
в самата държава Израел.

- Разбира се. Обикновените
израелци, а и техни неправителст-
вени организации дни преди да
бъдат щурмувани корабите призо-
ваха правителството си да не
предприема силови мерки. Вклю-
чително и заради присъствието на
журналисти на корабите. Те не
искаха Израел да изглежда в очи-
те на света така, както изглежда
сега. Обаче не ги послушаха...

 А трябва ли непременно и
журналисти да участват в спра-
ведливи, в хуманитарни акции, за
да бъдат и акциите успешни, и
хората - по-защитени? Защото
ако е така, мисията на журнали-
ста придобива други измерения,
нали?

- Ако имаш предвид дали са ни

ползвали като жив щит, отговорът
е - не. Не беше така. И моята, и на
колегата ми Вальо мотивировка
беше да разтоварим хуманитарна-
та помощ и да видим как живеят
хората в Газа. Нито аз, нито той
сме искали да ставаме герои, не
го искаме и днес и не мислим, че
сме. Но - честно, очаквахме атака
от израелски командоси. Повтарям
ти - искахме да стигнем до Газа и
да направим филм за хуманитар-
ната катастрофа в тази окупирана
земя. Но, уви, това не се случи.

 А надявате ли се да си
получите заснетите кадри,
включително и от нападението?
Нещо не ми се вярва да стане...

- Много хора не вярват. Но си
мисля, че израелската държава,
притисната от международната
общност - защото Израел днес
заслужено е подложен на натиск,
ще прояви все пак здрав разум
поне в този случай и ще възстано-
ви всички наши журналистически
материали. Все пак Израел е стра-
на с демократично общество, с де-
мократично избрано правителство.
И е държава, която претендира,
че уважава свободата на словото.
Въпреки че по отношението към
нас в депортационните лагери не
видяхме уважение нито към свобо-
дата, нито към словото, нито пък
спазваха човешките ни права. А
кадрите, които в момента обика-
лят света, са израелската гледна
точка, израелските кадри, заснети
от хеликоптери. Те просто иззеха
материалите на всички журналис-
ти, които бяхме с флотилията.

 Ще ни разкажеш ли повече
за депортационния лагер?

- Преди корабите да акостират
в Аждот, командосите ни обещаха,
че “специален самолет ще ни от-
кара до Атина”. Но на пристани-
щето бяхме задържани показно и
ни третираха не като журналисти.
Даже ни обвиняваха в лъжа - не
сме били журналисти... Заключиха
ни в затвор, а израелски военен
ни “приветства”: “Добре дошли,
приготвили сме ви страхотни мес-
та в нашите затвори!” Дори не
знам дали са освободили вече
всички колеги. Ще ми се да вяр-
вам, че и те са се прибрали в
държавите си, но използвам ДУМА,
за да призова да освободят всич-
ки наши колеги оттам. От какво
всъщност се притеснява Израел -
ние работим в независими медии,
не се поддаваме на натиск и не
вземаме страна. Имаме си, разби-
ра се, и мнение, и свои позиции,
но тях споделяме пред познати,
приятели, близки, не пред мили-
онната си аудитория. Пред зрите-
лите трябва да сме обективни, за-
щото ако излизаш със своята си
позиция пред милиони, всъщност
не информираш, а налагаш мне-
нието си. А е добре читателите,
слушателите, зрителите сами да
си правят изводите, но това може
да стане само когато се опитваш
да си независим. Ако налагаме
своите позиции, ние всъщност под-
ценяваме аудиторията си, а това,
убеден съм, не е правилно.

 Дано повече млади журна-
листи мислят и се държат като
теб, Светльо, желая го и на теб,
и на колегата Василев, и
всъщност - на всички нас. Ако е
така, има надежда за занаята.
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Мнение

Цитаделата Америка
и сателитът България

На 22 април т.г. стартира
първият Х-37В

Властта харчи народни пари, за да субсидира
задокеанския военен комплекс

В
Тодор АНДРЕЕВ

ъв връзка с нашумелия про-
блем с настаняването на ком-
плекси от ПРО на наша тери-
тория се налага да зададем
въпроса кои са нашите враго-

ве. Оказва се, че за една армия е най-
трудно са си избере своя противник. До
голяма степен обаче ние сме облегче-
ни в това действие.

Представяйки новата Стратегия за
национална сигурност, президентът на
САЩ Барак Обама заяви, че Вашингтон
не може да се бори сам с опасностите
и затова при реализацията на своята
външна политика трябва да прилага
“многостранния подход”. Застанали сме
плътно до рамото на новия “голям брат”,
следвайки го навсякъде, където той во-
юва и се готви да воюва за разпростра-
нението на демокрацията по света, та
няма как неговите врагове да не са и
наши врагове.

В публикувания “черен списък” на
американските врагове държавният де-
партамент е включил Иран, Ирак, Ли-
бия, Ливан, Сирия, Южен Йемен, Судан,
Куба, Северна Корея, Аржентина, Чили,
Тайланд, Венецуела, “Ал-Кайда”. Ето от
кои територии срещу нас се очаква да
настръхнат заканително страховити
върхове на опасни ракети. Отношения-
та към Китай, Русия, Индия и някои други
страни са особени, те се променят в
зависимост от политическата конюнкту-
ра.

Проф. Мартин Либицки от универси-
тета за национална отбрана на САЩ
отправя предупреждения, които няма
как да не се отнасят и към нас. Той
разделя опасностите на четири катего-
рии: сравними с нас противници; “заяд-
ливи” държави; тероризъм и хаос. Към
първата категория отнася Русия и Ки-
тай. Към “заядливите” включва онези,
които искат достъп до ядреното оръжие
- Иран, Северна Корея. Офицерът от
американското разузнаване Ралф Питъс
пък анализира понятието “противник” по
свой начин. Той описва чувствата на
бедните: “Америка, която те виждат бо-
гата и солидна,

не може да не бъде хищник

Без да ни граби, тя не би могла да
постигне такова богатство. Тя няма пра-
во да бъде толкова богата. Несправед-
ливо е, че ние не можем да бъдем тол-
кова богати”. Ето как се озоваваме в
парадоксално положение - бедни и
плътно допрели се до рамото на супер-
силата, в същото време се оказваме
врагове на “бедните”.

Р. Питърс пояснява, че две катего-
рии противници са най-опасни за САЩ
- истински вярващите, фанатиците и ан-
типодите им, лишените от убеждения,
от страх пред закона, нормите и прин-
ципите на цивилизацията. И най-страш-
ното щяло да настъпи, когато тези две
категории се съюзят за борба със Запа-
да. “Ние строим бомбардировачи за по
два милиарда долара - пише Питърс, -
но ние не можем да обуздаем вярата,
която няма това оръжие”.

Движещата сила на двете категории
врагове била ненавистта. На американ-
ците, смята експертът, им е трудно да
разберат и осъзнаят онова “изобилие
от ненавист”, което цари в света. Спра-
ведливо е да се запитаме дали опреде-
лен дял от тази ненавист няма да усе-
тим и ние, които воюваме заедно с аме-
риканците?

Талантливият военен учен Ралф
Питърс стига до неутешителния извод,
че Западът и въоръжените сили на “ци-
вилизованите държави” не са в състоя-
ние ефективно да се противопоставят на
“класата на новите войни” и установе-
ните от тях политически режими.

И професорът от Калифорнийския
държавен университет и Американския
военен университет Роберт Дж. Банкер
подчертава, че днес човечеството пре-
живява епоха на преход от стабилност
към хаос, който застрашава с разруше-
ние цялостната система на независими-
те нации-държави. Съществува опасност

Х-51А е безпилотен

Тестване на ирански ракети

Иранска ракета

Няма гаранции, че антиракетата
SM-3 е сигурна

цялата система на международни отно-
шения да се разпадне пред лицето на
новите опасности и предизвикателства,
на които тя не е готова да противостои.
Войната като сблъсък на две държави
отстъпва мястото на хаоса - война във
формата на схватки на престъпни гру-
пировки вътре в страната и на междуна-
родната арена, които се борят не за
държавна политика, а за нови социални
и културни ценности.

САЩ усилено се готвят за решител-
ната битка.

Чрез нови военни
технологии

те имат намерение да премахнат своя-
та досадна зависимост от изнесените
напред бази в различни райони на
света? Там, отвъд Атлантика, се разра-
ботват хиперзвукови самолети, летящи
със скорост над 10 пъти по-голяма от
тази на звука, щурмови апарати, спо-
собни да носят по 6 тона боен товар,
които излитат от писти на континента и
само след 2 часа поразяват цели от-
стоящи на разстояние около 16 000 км.
Те няма, както сега, да кръжат във
въздушното пространство на противни-
ка, а само ще доставят ракети, без да
се доближават до театъра на войната и
ще ги пускат на разстояние 2000-3000
км от целите, връщайки се на защите-
ните от системата за глобална защита
(под похлупака) американски летища
за нови боекомплекти. По този начин
те ще остават недосегаеми за проти-
вовъздушната отбрана на противника.
Предвижда се в денонощието те да

извършват до 2000 излитания и да до-
ставят до рубежа на пуска няколко
хиляди високоточни ракети “въздух-
земя”. Смолетите на бъдещето не само
ще се зареждат във въздуха, не само
ще се довъоръжават с високоточни
ракети в контейнери, но и ще сменят
екипажите си по време на полет. Ще се
нанасят и удари с крилати ракети мор-
ско базиране и щурмови безпилотни
летателни апарати. Пилотираните са-
молети постепенно ще отстъпят място,
а безпилотните хиперзвукови носители
на крилати високоточни ракети без до-
зареждане ще преодоляват разстояние
22 000 км със скорост 12 пъти преви-
шаваща тази на звука.

Оценила

ядрените мускули
като непригодни

за съвременните войни Америка създа-
ва гигантски арсенал от хиляди обикно-
вени високоточни оръжия, включително
и гигантски междуконтинентални бали-
стични ракети за нанасяне само за 60
минути на “Незабавен глобален удар”
(Prompt Global Strike) по всяка педя от
земята.

В същото време от ниски космически
орбити ще се нанасят и високоточни
удари по земни цели. Независимо от за-
браните за разполагане на оръжия  в
извънземието космосът ще се превърне
в резерват на добре замаскирани под
научни програми всевъзможни апарати
най-вероятно с двойно предназначение,
които в необходимия момент ще пока-
жат истинското си лице.

На 22 април 2010 г. от космодрума
Канаверал стартира

свръхсекретният
аерокосмически корсар

Х-37В и ознаменува настъпването на
ерата на космическите абордажи. Знае
се само, че 5-тонният минишатъл с
дължина 10 м и разпереност 5 м може
да пребивава в космоса 9 месеца и да
кацне автоматично като самолет. Х-37В
може да стане носител на лазерно оръ-
жие, да разрушава спътници,  осигуря-
вайки пълен контрол на космоса, да

разузнава и унищожава наземни цели.
Предстои и изпитанието на безпилот-
ния летателен апарат Х-51А WaveRider,
който за пръв път трябва да развие
хиперзвукова скорост и да постави на-
чалото на нечувания американски без-
пилотен въздушен флот.

Обградена от Атлантика и Тихия оке-
ан, превърнала се в могъща цитадела,
защитена със сигурни отбранителни
въздушно-космически пояси, необезпо-
коявана Америка се готви да атакува
цели по цялата планета.

Като сателит, привлякъл вниманието
на американските врагове, България
въпреки примера на съседните Гърция
и Турция, които не желаят ПРО, не може
да си позволи да остане извън защит-
ните “стени” на цитаделата, предоста-
вяйки само пушечно месо и територия
за развитие на бъдещи операции, а е в
правото си

да настоява
за защита

Нищо, че съществуват две важни об-
стоятелства. Едното идва от съмненията
на двама американски учени, които
попарват увереността на военния ми-
нистър Роберт Гейтс, че САЩ непремен-
но ще създадат ПРО. Физикът Джордж
Люис от Корнелския университет и бив-
шият научен консултант на Пентагона,
професорът от Масачузетския техноло-
гичен институт Теодор Постол, след като
анализират десет последни изпитател-
ни пуска на антиракетата SM-3, пред в.
“Ню Йорк таймс” заявиха, че не същест-
вуват никакви доказателства за ефек-
тивността на стратегията за развитието
на националната ПРО. В реални бойни
условия антиракетите могат да порязат
целите само случайно. Доктор Постол
каза буквално следното: “Опитвайки се
да докажат ефективността на новата си-
стема за ПРО, военните прибягнаха към
банално мошеничество”. А се знае, че
Пентагонът приема на въоръжение само
оръжия, доказали се в реални бойни ус-
ловия. Кой ще гарантира, че системите,
които ще бъдат

монтирани
на българска територия

са сто процента сигурни?
Другото респектиращо обстоятелст-

во е твърдението на началника на рус-
кия генерален щаб генерал Макаров,
че Русия ще преговаря за ПРО само със
САЩ, а държавите, които предоставят
територия за монтиране на антиракет-
ните комплекси, ще представляват цели
за руските въоръжени сили.

Но българското правителство бла-
годарение на сътрудничеството с ци-
таделата Америка, натресло ни мно-
жество нечувани досега в историята
ни противници, не само е готово да
предприеме риска да настани антира-
кети с недоказани в бойни условия
качества, които не гарантират стопро-
центна защита, но и да харчи за тях
народни пари от изпразнения джоб на
народа, за да субсидира американския
военнопромишлен комплекс.
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На фокус

Защото още сме си
в тоталитаризма...
Или как реформата на сценичните изкуства може да не се превърне в ликвидацията им

Проф. Чавдар КРЪСТЕВ

Н
е е тайна, че сце-
ничните изкуства
носят всички беле-
зи на обществото, в
което се правят.

Това може да не важи за из-
куствата на резултата - лите-
ратурата, изобразителното
изкуство, екранните изкуства
- не зная, не съм се занима-
вал сериозно с тях, пък и бол-
ката ми е театърът. И макар
че не вярвам да има изкуство,
откъснато от конкретното
време, от конкретната страна,
от конкретните хора, от тех-
ния конкретен бит, ще се ог-
ранича само до това, което
познавам добре - театъра.

Онези, най-добрите годи-
ни на българския театър (а,
комай, и за всички изкуства,
ако се замислим по-дълбоко!)
бяха 45-те години, които -
според някои! - стигали. За
недъзите на онази обществе-
на система - спор няма!, наи-
стина бе дошло време да се
отстранят. И в обществото
като цяло, и в театъра като
част от него...

Само че по стар българ-
ски обичай впрягаме коня зад
каруцата и се опитваме заед-
но с мръсната вода да
изхвърлим и бебето. На никой
не му иде наум, че при една
нереформирана, само
разръчкана оттук-оттам систе-
ма (а нашата е точно така-
ва!), реформата на отделна
част е невъзможна! Не можеш
да направиш общински
държавните театри, когато
държавата ти е все така тота-
литарно централизирана. Че
дори повече - справка СЕБ-
РА. Това означава, че ги ос-
тавяш бавно, но сигурно и
мъчително да умират. От глад.
Защото общините предават
всичките си приходи на
държавата и после чакат - у
властващите (не управниците!
Управник е друга работа, ко-
ято ние от 20 и кусур години
не сме виждали!) е и фискът,
и бюджетът. Колкото ти отре-
жат, толкова ще ползваш. А
това си е чист тоталитаризъм.
Ти тази система не си рефор-
мирал, а си тръгнал театрите
да оправяш!

Държавата спешно се нуж-
дае от децентрализация! Ако
настина някой се е замислил
за смяната на тоталитарната
система с нещо по-добро. По-
демократично, да речем. А то
на всяка цена трябва да бъде
свързано със

смъкването
на правата

и отговорностите

на възможното за момента
най-ниско равнище. В нашия
случай това са общините. Ко-
гато общините престанат да
се молят за всеки лев на ми-
нистерства и ведомства, на
партии и правителства - едва
тогава може да кажем, че сме
приключили с тоталитаризма.

Когато ликвидираме усто-
ите на тоталитарната държа-

ва - финансовия централизъм,
едва тогава общините, на ко-
ито днес държавата се кани
да делегира нови харчове
(без права!), могат и театър
да гледат. “Гледат” употребя-
вам не в прекия смисъл, а
като “отглеждат”. Защото те-
атърът е организъм, който
много лесно може да бъде
унищожен, но за сметка на
това много трудно се отглеж-
да. Особено в условията на
“първоначално натрупване на
капитали”, както научно се
нарича незавършилият все
още грабеж на общонародна-
та собственост, изградена в
годините на реалния социа-
лизъм. Театралните сгради,
строени тогава, са лакомо
парче за този наш див, анти-
човешки капитализъм. Позна-
вам... познаваМЕ колеги, на
които бе възложено (вменено
в дълг, заповядано) да ликви-
дират определени трупи, за
да останат сградите пусти,

удобни за приватизиране и
последващо “рекултивирани”
в казина и др., точно толкова
необходими за родната ни ду-
ховност заведения. Е, не ус-
пяха. Но тези зали и до днес
не са населени от художест-
вено пълноценни трупи. За-
щото за отглеждането на
един театрален ансамбъл е
необходимо (освен пари, мно-
го пари!) и време. Много вре-
ме! А времето е също пари,
нали? Та, правете му сметка,
господа рИформатори!

А реформата е нужна!
Първото условие за успеш-

ното й провеждане вече го
казахме -

децентрализацията!

За второто властта  сама
се е досетила, докато е кме-
тувала - делегираните бюдже-
ти. Т.е. - каквото изкара те-
атърът с труда си - остава за
него, да го правят на каквото
искат - на заплати, на спек-
такли, на ремонти... Това е

добре. Безспорно! Но не е до-
статъчно. Крайно необходим
е нов закон за меценатство-
то, който да изхвърли на бок-
лука стария, непривличащ, а
отблъскващ меценатите от
сценичните изкуства. Защото,
ако меценатът в изобразител-
ното изкуство се прибере
вкъщи с картина - материален
знак за благодарност с
възможност за бъдеща печал-
ба, то от театъра няма с какво
материално да се прибере.
Най-много да му е останал
сладникавият вкус от целув-
ката на някоя напориста акт-
риса... На мецената в театъра
един нов закон трябва да му
гарантира

 приспадане
на данъка поне със

сумата

с която е субсидирал спек-
такъла. Всичко друго ще е
игра за наивници - “мижи, да

те лажем”!
И накрая задължително е

необходим закон за сценич-
ните изкуства (и циркът е сце-
нично изкуство, нали знае-
те?), създаден от съвместния
труд на юристи и театрали.
(Впрочем, между театралите
има доста завършили право и
дори практикували.) Но този
закон не бива да приравнява
театъра към търговско друже-
ство, а да отчете, че профе-
сионалният театър (опера,
оперета, филхармония или
духов оркестър, цирк...) е пре-
ди всичко производствено
предприятие с твърде сложна
организация на труда по из-
карването на един странен
продукт (спектакъл) на паза-
ра и още по-сложна органи-
зация на експлоатацията му.
Продуктът се състои не само
от материя, и от дух! А се ек-
сплоатира преди всичко
духът! И макар продуктът да е
сред най-малотрайните (само
колкото трае представление-
то!) ,  той е и многократно

възобновяем. Докато има кой
да го гледа... Така че сцената
предлага сплав от традицион-
ни и свръхавангардни техно-
логии, които не могат да се
приравнят към паразитната
дейност на търговията.

И понеже въпросът с духа
е твърде сложен дори за хора
на изкуството във властта, да-
вам пояснения около произ-
водството: както всяко произ-
водство, то си има вход и из-
ход. На входа се набавят кад-
ри, материали и пр., на изхо-
да се броят постъпления от
продадените билети. На вхо-
да е необходим капитал - за
заплати, консумативи, матери-
али, оборудване, транспорт и
пр. Ако някой (държава, об-
щина, спонсор, та ако щете
дори кредитор - с безлихвен
или нисколихвен кредит) не
осигури този капитал, про-
цесът на производството не
може да започне и театърът
не може да се състои. Но дори

когато продуктът (спек-
такълът) е налице, и дори да
има високи художествени
стойности, ако няма кой да го
купи, театърът реализира чи-
ста загуба. При това про-
дуктът не е от жизненоважни-
те и поддържащите, дори в
“потребителската кошница” го
няма. А “гладен човек за те-
атър не мисли”. И ето тук ще
е най-важната част от рефор-
мата, ако тя въобще е рефор-
ма. Основният харч на държа-
вата трябва да е на изхода, тя
трябва

да дотира цената на
билетите!

Да речем, че цената на
билета е 10 лв. За всеки про-
даден билет държавата тряб-
ва да доплаща на театъра
още 10 лева. Т.е. - в касата на
театъра от един продаден
билет да влизат 20 лева! Това
е твърде далеч от бродуей-
ските 200-300 долара и дори
от френските 50-60 евро, но и

заплатите на масовия бълга-
рин съвсем не са френски или
американски, нали? А за дет-
ските билети (обикновено с
цена 2 лв.) държавната  под-
крепа (спрямо зрителите)
трябва да е поне 8 лева, за
да влязат в касата 10. Ако
искаме всеки българин да
има достъп до театъра, те-
атърът ни да е художествен и
да е общодостъпен.

Оставете трупите на ниска
заплата (да речем, средно
400 лв.). Ако трудът им е ефек-
тивен, спрямо приноса си към
ефективността на продукта
всеки участник в изработва-
нето му ще получава значи-
телно по-голяма заплата, а
“звездите” (тези, които водят
публиката) - многократно. Но
не благодарение на твърдия
договор или “щата”, а в зави-
симост от приноса по овладя-
ване на зрителя. Така всеки
участник в спектакъла (дори
шивачът, железарят, дърводе-
лецът, шофьорът...) ще е за-
интересован от бройката зри-
тели на едно представление.
А тези, които само киснат в
театъра, без никакъв или с
несъществен принос, ще сто-
ят на минималната заплата,
докато не открият, че е по-
доходно да се преквалифици-
рат в продавач-консултанти,
да речем. Или докато колеги-
те им ги търпят. При такива
условия, ако някой театър не
издържи - значи просто не е
бил професионален и трябва
да бъде отстранен от държав-
ната ясла.

А какво да правим с аван-
гардните театри, с театрите-
лаборатории? - ехидно ще ме
запита някой. Отговарям:
първо -  “авангардисти” в
България - дал Бог, но аван-
гарден театър няма, кой знае
защо. Може би защото родни-
ят “авангард” е само “ариер-
гард” на някои модни тенден-
ции. Второ - театър-лаборато-
рия у нас има заявен само
един (“Сфумато”) и (доколко-
то съм информиран) той е с
най-високи приходи и при
това във валута! И трето - ис-
тинският авангард почти вед-
нага овладява един малък, но
добре просветен слой от теа-
тралните зрители, които са му
изключително предани. Така
че необходимата специална
грижа за един-два експери-
ментални театъра не е кой
знае какъв харч.

Когато всичко това е нали-
це, може да се твърди, че ще
направим успешна театрална
реформа. Но това не би могло
да се случи, докато идващите
и скоропостижно отиващи си
правителства и съответните
им партии не разберат, че 20-
годишният “десен” завой ни
докара пак на същото място,
откъдето тръгнахме, но на
много по-ниско стъпало! До-
като не разберат разните дян-
ковци, че в тоталитарно ико-
номически централизираната
им държава всяка реформа е
обречена на неуспех! Докато
някой управляващ не прояви
реална политическа воля да
смени тоталитаризма с нещо
действително по-добро. А то
ще е неминуемо ляв курс в
икономиката, ляв курс в обще-
ствените отношения, ляв курс
в управление на културните
процеси.

(Авторът е член на НК на
ПП Българска левица, профе-
сор по актьорско майстор-
ство и режисура)
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реваляванията ще спрат, а облачността ще
намалее. Днес над по-голямата част от страна-
та ще преобладава слънчево време. По-значи-
телни увеличения на облачността ще има над

Западна България и в следобедните часове, когато
на места, главно в планинските райони, ще превали
и прегърми. Максимални температури между 23° и
28°, в София около 23°. През нощта срещу събота
краткотрайни превалявания и гръмотевици ще има
главно в западните и планинските райони. Атмосфер-
ното налягане ще бъде малко по-ниско от средното
за месеца и ще се повишава. Над планините по-зна-
чителна облачност ще се развива в следобедните
часове. Главно тогава на места ще превали и
прегърми. Ще духа слаб до умерен югозападен
вятър. Максимална температура на 1200 м около 15°,
на 2000 м около 9°. По Черноморието ще преоблада-
ва слънчево време. Максимални температури 23°-27°.
Температурата на морската вода е от 16° по северно-
то до 20° по южното крайбрежие. Вълнението на
морето ще бъде около 2 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за
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24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë 24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È 22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë 22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË 23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë 20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

Ò˙Ò Á‡‰‡˜Ë, ÍÓËÚÓ ˜‡Í‡Ú ‚ÌË-
Ï‡ÌËÂÚÓ ‚Ë. ÕÓ ÔÓ˘‡‰ÂÚÂ
Á‰‡‚ÂÚÓ Ë ÌÂ‚ËÚÂ ÒË.

Ò‡ÏÓ ÔÂ‰ ÌˇÍÓ„Ó, ÌÓ ‚˙‚
‚ÒË˜ÍË ÒÎÛ˜‡Ë ÌˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë
ÎËÔÒ‚‡ Ò‡ÏÓ˜Û‚ÒÚ‚ËÂ.

‰Ó ÛÒÔÂ¯ÌËˇ ÏÛ Í‡È. ¬˙ÁÔÓÎÁ-
‚‡ÈÚÂ ÒÂ ÓÚ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚËÚÂ ÒË,
Á‡ ‰‡ Ì‡ÔÂ‰ÌÂÚÂ.

ıÓ‰ËÏËˇ ÂÒÛÒ Á‡ ÌÓ‚ÓÒÚËÚÂ ‚
ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë. ÕËÍÓÈ ÌÂ ‚Ë Ó·Â-
˘‡‚‡ ÎÂÒÌË Ë ·˙ÁÓ ÔÂ˜‡Î·Ë.

ıÓ‡ Ë Ó„‡ÌËÁ‡ˆËË. ÕÓ, ÚÓ‚‡
ÓÚ ÛÚÂ, ‰ÌÂÒ ÒÂ ÔÓ„ËÊÂÚÂ Á‡
ÒÂ·Â ÒË Ë ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ÒË.

˘Â Ò˙Á‰‡‰‡Ú ÛÒÎÓ‚Ëˇ Á‡ ·˙‰Â-
˘Ó ‡Á‚ËÚËÂ. ÕÂ ÔËÒÚ˙Ô‚‡ÈÚÂ
Í˙Ï Ò‡ÏÓËÌËˆË‡ÚË‚‡.

Филмите до 10 юниКоко Шанел
и Игор Стравински

Младата Коко Шанел отива през 1913 г. на премие-
рата на “Пролетно тайнство” на Игор Стравински в Париж
и е зашеметена от дарбата на композитора. Консерватив-
ната публика обаче отхвърля твърде модерната творба.
Стравински е разгневен и напуска града. Седем години
по-късно, вече богата и известна, Коко оплаква смъртта
на Бой Кейпъл. И тогава съдбата отново я среща с Игор
в Париж. Между двамата избухва страстна и пламенна
любовна връзка. Неговите композиции стават още по-
добри, а тя създава парфюм №5.

ПРЕДПРЕМИЕРИ

Убийци

След тежка раздяла Джен Корнфелд напълно е загу-
била вяра, че някога ще се влюби отново. Във Франция
обаче често се случват чудеса и по време на екскурзия
с родителите си до Ривиерата тя среща мъжа на мечтите
си - чаровния и красив Спенсър. Три години по късно
двамата вече са щастливо женени. Има само един про-
блем - Спенсър е пропуснал да спомене дребната по-
дробност, че си изкарва прехраната като наемен убиец.
Скоро, вместо бели гълъбчета край влюбената двойка
започват да летят куршуми, а от Джен се очаква да се
научи да борави с пистолет, да опази спокойствието на
съседите и роднините си, както и да разреши проблемите
с доверието във връзката си помежду престрелките.
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Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115)
12:40, 17:15
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00) 13:20, 17:50
Арена Младост (тел.: 02 817 97 00) 13:20, 17:50

Cinema City (тел.: 02 929 29 29) 15:30, 18:15,
21:30
Cineplex (тел.: 02 964 30 07) 21:45
Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115)
21:40
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00) 22:20
Арена Младост (тел.: 02 817 97 00) 22:20

План Б

Историята е простичка и засяга класическата тема за
взаимовръзката между малките, пухкави бебенца и
страхa на мъжете, колкото и влюбени да са те, от

Cinema City (тел.: 02 929 29 29) 20:15, 22:30
Cineplex (тел.: 02 964 30 07) 21:15
Арена The Mall  (бул. “Цариградско шосе” 115) 15:00,
19:30
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00) 15:40, 20:10
Арена Младост (тел.: 02 817 97 00) 15:40, 20:10

обвързване. Зоуи е жена, която отчита факта, че годин-
ките си минават, а принцът на белия кон упорито отказва
да се появи в живота й. Тя мисли, че вече е крайно време
да стане майка, но липсата на мъж до нея я кара да
прибегне към резервния си план - изкуствено оплождане.
Съдбата обаче решава, че трябва да си направи шега и
тя съвсем случайно среща чаровника Стан точно в деня,
когато е привела своя план Б в действие...

ÌÓ Á‡ ÚÓ‚‡ ÏË„Ó‚ÂÚÂ Ì‡ ÒÔÓ-
ÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë ÚË¯ËÌ‡ Ò‡ ÚÓÎÍÓ-
‚‡ ‚‡ÊÌË Á‡ ‚‡Ò.

ÒÎÂ‰‚‡˘‡Ú‡ ÒÂ‰ÏËˆ‡. »ÁÔÓÎÁ‚‡È-
ÚÂ ‚ÂÏÂÚÓ Á‡ ÒÂ·Â ÒË Ë ıÓ‡Ú‡,
Ò ÍÓËÚÓ Â Ò‚˙Á‡Ì ÊË‚ÓÚ˙Ú ‚Ë.

Ì‡ ‰ÓÏ‡ Ë ‚ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ ‰‡
ÓÚ„Ó‚ÓËÚÂ Ì‡ ÌÂ˜ËË ÔÂÚÂÌˆËË.
ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ ÔÓ-‚˙ÁÔËÂÏ˜Ë‚Ë.

ÌËÂ Ë Í˙Ï ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÌÂ
Ò˙·ÛÊ‰‡Ú ËÌÚÂÂÒ‡ ‚Ë. œÓ‰Ó·-
ˇ‚‡ÚÂ ÙÓÏ‡Ú‡ ÒË.

Ó·Û‚‡ÚÂ Ì‡ ÔÂ‰‡ÁÒ˙‰˙ˆË
Ë ˜ÛÊ‰Ë ÏÌÂÌËˇ. ΔË‚ÓÚ˙Ú ‚Ë
ÒÂ ÔÓÏÂÌˇ.

Ì‡Ï‡ÎˇÚ ËÌÚÂÂÒ‡ ‚Ë Í˙Ï ÔË-
‰Ó·Ë‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓ‚Â˜Â ÁÌ‡ÌË  ̌ Ë
ËÁÔÓÎÁ‚‡ÌÂÚÓ ËÏ.
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Сексът и градът 2

Cinema City (тел.: 02 929 29 29) 13:20, 14:20, 15:20,
16:10, 17:10, 18:10, 19:00, 20:00, 21:00, 21:50, 22:45
Cineplex (тел.: 02 964 30 07) 10:45, 12:00, 13:30,
14:45, 16:15, 17:30, 19:00, 20:15, 21:30, 23:00
Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115)
11:00, 12:30, 13:45, 15:15, 16:30, 17:15, 18:15, 19:15,
20:00, 21:10, 22:00, 22:45
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00) 12:00, 13:15, 14:45,
16:00, 17:00, 17:45, 18:45, 19:45, 20:30, 21:30, 22:40,
23:15
Арена Младост (тел.: 02 817 97 00) 12:00, 13:15,
14:45, 16:00, 17:00, 17:45, 18:45, 19:45, 20:30, 21:30,
22:40, 23:15

От първата част насам полудялата по модата Кари е
успяла да позапълни гардероба си до дупка и да удържи
някак взаимоотношенията си с Тузара на приемливо
ниво. Саманта е заменила страстта към секса с такава
по хапчета, а Миранда май е намерила баланс между
работата и отглеждането на сина си. Шарлот вече е
майка на две деца и част от миловидността й е изчез-
нала някъде сред памперсите и омацания дизайнерски
плот в кухнята. Четирите дами обаче нарамват маркови-
те си куфари и заминават на едноседмична почивка до
съседното на Дубай емирство - Абу Даби, където Кари
се натъква на една стара любов и за пореден път попа-
да в банални житейски клопки. Освен четирите дами,
добре познати от сериала и първата филмова версия, в
действието се включват и Пенелопе Крус, която играе
изкусителка в бар, както и Лайза Минели и тийн идолът
Майли Сайръс като себе си. Колкото по-близо до фина-
ла стигаме, толкова повече той ни се изплъзва между
пръстите - както често се случва и в живота. Но онова,
на което ни учат четирите нюйоркчанки, е да не разчи-
таме на готови рецепти, а да изпробваме различните
съставки, докато не улучим собствена идеална смес.
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Култура
очаквайте

В дните на Майските кул-
турни празници в Борован
кметът на общината Петър
Цветковски връчи наградата
от Националния поетичен
конкурс “Иван Нивянин” на
Йордан Милев за цялостното
му поетично творчество.
Пред дома на поета в с. Ни-
вянин - Лъчезар Еленков, Ан-
дрей Андреев, Цветан Илиев
и награденият автор четоха

свои стихове, пред смълча-
ния поглед на брата на ге-
роя-партизанин, приседнал
край къщата, който единстве-
но промълви, че мълчанието
е по-силно от думите. От име-
то на Съюза на българските
писатели беше положен и
признателен венец от дунав-
ски цветя пред паметника на
Нивянин. Йордан Милев по-
дари на община Борован ав-

торския си трисериен телеви-
зионен филм “Обратно пъту-
ване”, който пресъздава част
от живота и смъртта на герои
като Иван Нивянин, Крум Бе-
личовски, Васил Воденичар-
ски, Лазар Драйчев, Петър
Костов, Дафина Чергарска,
Стефан Ликов и други, раз-
стреляни в пролет като тази
по вековечната земя на Ми-
зия.

Детски празник във
„Веселата градинка”

Радио N-JOY навърши 4 годи-
ни - то е в ефир от 1 юни 2006
г. В момента се слуша в 32 града
в страната и по тази причина е
най-голямата музикална радио-
станция на България. N-JOY е
част от Радиокомпания Си.Джей,
която управлява още четири
радиа - Класик FM, Джаз FM, Мелъ-
ди и Z-Rock, научи ДУМА от Мира
Кръстанова. Поради лошите кли-
матични условия на 1 юни тра-
диционното празненство тази
година ще се състои на 8 юни
във “Веселата градинка” на N-
JOY в Южния парк. Тогава екипът
на радиото ще очаква и най-
малките си приятели със забав-
на програма и много изненади.
Водещи на празника ще бъдат
Нейа, Хари и Генчо от “Сутреш-
ният екипаж” на N-JOY. Само пре-
ди седмица екипът на N-JOY ор-
ганизира “цветна” инициатива и
засади 100 розови храста в Юж-
ния парк.

Втори академичен
цигулков конкурс

Националната музикална ака-
демия “Проф. Панчо Владигеров”
организира Втори академичен
цигулков конкурс за изпълнение
на солови творби от Бах и Пага-
нини, научи ДУМА от Нина Здрав-

кова. Той започва на 12 юни
в 17 ч. в зала “Димитър

Ненов” (ул.”Академик
Людмил Сто-

янов “ 6),
жребият

ще се

тег-
ли на 11
юни. Ще
б ъ д а т
присъдени I,
II и III награда
- съответно
600, 400 и 300 лв.

Дуо пиано и китара
свири в НГЧИ

Дуо Фани Куцарова (пиано) и
Росен Балкански (класическа ки-
тара) ще изнесе концерт в На-
ционалната галерия за чуждест-
ранно изкуство на 4 юни от 18
ч. в рамките на “Софийски музи-
кални седмици”. Програмата
включва творби от Карлос де
Сейксас, Мауро Джулиани, Фран-
ческо Молино, Франко Маргола и
Фредерико Морено Тороба. Дуо-
то е създадено през 2003 г. след
успешна солова кариера и учас-
тия в различни камерни форма-
ции на двамата изпълнители.
Освен на пиано Фани Куцарова
свири и на чембало. Росен Бал-
кански е класически китарист,
преподавател по класическа ки-
тара в НМА “Панчо Владигеров”
и композитор, чиито творби се
свирят по цял свят.

Фолклорен събор
в Сливенския край

Близо хиляда самодейци се
очаква да участват в събота в
регионалния фолклорен празник
“На събор край Тунджа” в сливен-
ското село Желю войвода, съоб-
щи БТА. Деветдесет фолклорни
състава и индивидуални изпълни-
тели ще представят лятна и
пролетна обредност от Сливен-
ския край. Най-добрите ще бъдат
класирани за участие в нацио-
налния събор в Копривщица.

и всякаква поезия днес от 18 ч. в пиано бар “Social
club” на пл. “Славейков” 4, в сградата на Столичната
библиотека. Четенето е организирано от Хайку клуб
София, с подкрепата на Съюза на българските писа-
тели и Столичната библиотека. Сред гостите са
Дейвид Ланю (САЩ), Кери Шон Кийс (САЩ, Литва),
Мариус Челару (Румъния), Соната Палюлийте (Лит-
ва). Българските участници са Аксиния Михайлова,
Антоанета Николова, Виолета Христова, Гриша Три-
фонов, Илиана Илиева, Илко Димитров, Калин Рай-
мундов, Красимира Зафирова, Людмила Балабано-
ва, Магдалена Костова, Мария Кръстева, Маргарит
Жеков, Нонка Богомилова, Петър Чухов, Румен Ба-
росов. Входът е свободен.

Книгата на Анастас Ангелов “Село
Кипра - следи от миналото” бе пред-
ставена на 2 юни - Деня на Ботев и на
загиналите за свободата и независи-
мостта на България, в етнографската
къща в с. Кипра. Изданието е отпеча-
тано от варненското издателство “Кон-
тур”. На представянето присъстваха
кметът на с. Кипра Георги Гагов, заме-
стник-кметовете на община Девня -
Ели Иванова и Росица Попова, общин-
ски съветници, много кипренци и гос-
ти. Книгата беше представена от изда-
теля Боян Димитров.

В нея авторът (уредник при Музея
на мозайките в Девня) е събрал сле-
дите от миналото на село Кипра - дан-
ни за името, демографски данни, топо-

Представиха книга за историята на с. Кипра
ними (кладенци и чешми), географски
(исторически и топографски) карти, на
които е обозначено селището, архео-
логически находки от землището му,
за кипренските “гърци”, за хората - зе-
меделци, ханджии, кръчмари, бакали
и занаятчии, за кипренските кметове,
за училището и учителите, за убитите
през войните, за участниците в анти-
фашистката съпротива, за кипренска-
та кооперация “Пробуда” и Трудово-
кооперативното земеделско стопанст-
во, етнографски бележки за селото. За
мото на книгата си Анастас Ангелов е
поставил мисълта на Блага Димитрова
от романа й “Лавина”: “Стъпки в снега.
Трябва и друг да тръгне по тях, за да
станат пътека.”

личната галерия “Средец” по
повод Дните на арменската
култура в България. Живопис-
ните платна, обединени под
названието “Посоки”, ще ос-
танат на бул. “Ал. Стамболий-
ски” 17 до 13 юни.

На откриването на излож-
бата гост бе посланикът на
Република Армения у нас
Сергей Манасарян, както и
представители на арменска-
та общност. Манасарян изка-
за сърдечна благодарност на
целия екип на МК за топлия
прием и организацията на
събитието. Зам.-министър Ди-
митър Дерелиев отбеляза в
словото си, че сътрудничест-

Експлозия от цветове
в галерия „Средец”

Николая ИВАНОВА

Античният фестивал “Улпия
Пауталия 2010” започва днес
в Кюстендил. Началото е от 19
ч. с парад от двора на музея
до арката и Римските терми.
От 20 ч. на термите ще се
състои религиозен градски
ритуал по обявяване на Паута-
лия за административен цен-
тър. Пазар на роби е заложен
в програмата за 5 юни. Той ще
се състои на арката на пло-
щад “Велбъжд” от 12 ч. Глади-
аторски борби, хляб и зрели-
ща са предвидени от 13 ч.
Същия ден на Римските терми

Новият албум на Ирина Флорин
излиза в края на юни
Новият албум на Ирина Флорин
излиза в края на юни
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излиза в края на юни
Новият албум на Ирина Флорин
излиза в края на юни
Новият албум на Ирина Флорин
излиза в края на юни

Аршак Нерсисян откри изложба
по повод Дните на арменската
култура в България

вото в областта на културата
между двете държави се раз-
вива успешно и в приятелска
атмосфера, което до голяма
степен се дължи и на духов-
ната близост между страни-
те ни.

Чрез своите платна ху-
дожникът показва, че владее
майсторски жанровете пей-
заж, фигуративна компози-
ция, натюрморт, както и съче-

танията между тях, в които
винаги присъства класичес-
кият прочит на изкуството.
Самата изложба е наречена
“Посоки”, защото показва
дълъг етап в творческото
развитие на художника от
експресивен реализъм към

абстрактни внушения, изра-
зени с така характерната за
него експлозия от цветове.

Аршак Нерсисян е роден
през 1952 г. в Армения.
Завършил живопис и графика
в Ереванската художествена
академия. Специализира в
Санкт Петербург, Литва и
Латвия. В Армения работи
като художествен редактор за
списание “Жените на Арме-
ния”. През 1994 г. идва в
България за първи път като
представител на “Фонд култу-
ра” на Армения. След две го-
дини се връща и остава да
живее у нас като художник на
свободна практика. Участвал
е със свои творби в изложби
в Иран, Франция, Финландия
и Русия, има десетки самосто-
ятелни експозиции у нас.
Илюстрирал е книгата “Ар-
менски народни приказки” и
“Духът на Армения”. През
2002 г. участва във възстано-
вяването на Арменската черк-
ва в морската ни столица.

“Бик”

Аршак Нерсисян

Снимки МК

А
рменският худож-
ник с българско
гражданство Ар-
шак Нерсисян от-
кри изложба в сто-

Античен фестивал
„Улпия Пауталия”
започва в Кюстендил

Поети от
четири страни
четат стихове

от 17 ч. ще се състои римски
религиозен ритуал, а от 18 ч. -
ритуал на Асклепий при арка-
та. Там от 20.30 ч. е началото
на Римския театър. На 6 юни в
двора на Регионалния истори-
чески музей от 11.30 ч. започ-
ва програмата “Живата исто-
рия”, по-късно ще бъдат
възпроизведени и ритуалите -
римска сватба и римска кухня.
Фестът завършва с гладиатор-
ски борби. Негови организато-
ри са община Кюстендил и
сдружение “Mos majorum”.
Сред възстановчиците са хора
от Естония, Унгария, Пловдив,
Варна, Велико Търново, София.

В навечерието на Четвъртата международна хай-
ку конференция, която ще се състои в Благо-
евград на 5 и 6 юни, участниците в нея, под-
крепени от други техни колеги, ще четат хайку

Йордан Милев получи
наградата „Иван Нивянин”
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Йордан Милев получи
наградата „Иван Нивянин”
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Изкуство

“Songs of the soul” (“Песни
на душата”) е мотото на поре-
дица от концерти, посветени на
музикалния дух и творчество на

Музиката на
Шри Чинмой
Балканското турне под наслов
„Songs of the soul” започва днес
от зала 1 на НДК

Каква сила има в музика-
та на този човек! Неверо-
ятно е... Музикалният ми
дух е много, много дълбоко
впечатлен.

Ленард БърнстейнШри Чинмой (1931-2007). Изна-
сяни са в САЩ, Южна Америка,
Европа и Азия, а сега за първи
път у нас и на Балканите - днес от 19 ч. в зала 1 на НДК, научи

ДУМА от Маргарита Стойчева.
Музиката на Шри Чинмой е
уникална - тя пробужда и
вдъхновява, носи светлина и
извисява съзнанието. Всеки
може да открие в нея духовно
послание към самия него. Му-
зикантите са ученици на Шри
Чинмой и изпълняват негови
композиции, използвайки тра-
диционни източни и класичес-
ки западни инструменти. В про-
грамата са включени изпълне-
ния на китайско ерху (Манду
Трумер), индийски ситар (Адеш
Видмер), хармониум, дървена
флейта, табла, както и на кла-
сически западни инструменти:
флейта, сопрано, алт и тенор
саксофон - Премик Ръсел (кой-
то  работи заедно с изпълните-
ли като Карлос Сантана, Джон
Маклафлин, Уитни Хюстън,
Хърби Хенкок), китара, чело

(Павака Ритчот), пиано (Ирина
Шкерл). Балканите са предста-
вени от вокално-инструментал-
ни групи “Blue flower” (Сърбия)
и “Vedic Fire” (Македония). Впе-
чатляващо е участието на сме-
сения ансамбъл “Gandarva Loka
Orcestra” (в прев. от бенгали -
дом на небесните музиканти),
създаден от Шри Чинмой през
2007 г., в който учавстват над
70 изпълнители - певци и инст-
рументалисти.

Шри Чинмой е духовен учи-
тел и в същото време междуна-
родно признат поет, музикант,
композитор и изпълнител, топ-
ло адмириран от музикални ге-
нии като Леонард Бърнстейн,
Пабло Канзалс, Куинси Джонс,
Рави Шанкар. За четири десе-
тилетия той е композирал над
21 000 песни, написани на род-
ния му бенгали и на английски
език, изнесъл е над 770 концер-

та по света, включително на
световноизвестни сцени като
Карнеги Хол, Роял Албърт хол,
Луис Дейвис хол и др., запленя-
вайки със своите мелодии сто-
тици хиляди сърца. Всичките си
концерти, както и целия си жи-
вот и творчество Шри Чинмой
безусловно посвещава на пости-
гането на вътрешен мир, един-
ство и хармония между хората.
Неговите концерти са винаги
безплатни, което произлиза от
разбирането му, че всеки човек
има рождено право да получи
вътрешен мир и щастие, които
той предлага чрез музикалните
си изпълнения.

Българската публика е има-
ла две срещи с маестро Шри
Чинмой - на концертите му през
2000 г. в София, посветен на
провъзгласяването на България
за “Нация - цвете на мира”, и
през 2007 г. във Варна. Духов-
ните търсачи и любителите на
музиката вече са имали щасти-
ето да се насладят на неземни-
те гласове на момичетата от
“Blue Flower”, на оригиналните
изпълнения на Манду и Вишу-
ди, на Адеш и Аджита.

Концертът “Songs of the soul”
в София е първият от 6-те кон-
церта, които музикантите ще
изнесат в различни градове на
Балканите от 4 до 9 юни. На-
всякъде по света концертите
“Songs of the soul” се организи-
рат от местните центрове “Шри
Чинмой” и в духа на вече уста-
новената традиция се предла-
гат безплатно за публиката.
Безплатни билети за днешния
концерт може да се намерят на
касите на НДК.“Blue flower” от Сърбия е сред участниците в концерта

Снимки ШРИ ЧИНМОЙ ЦЕНТЪР

Проф. Боянка
АРНАУДОВА

В редовия концерт
на Софийската филхар-
мония  нестандарно и
изискано - в стилност и
музикална интерпрета-
ция, участва челистка-
та Диляна Момчилова.
От години я знаем/слу-
шаме и всеки път ни
открива непознати
страни на дарованието
си. А изпълненията й,
поне тези, които знам,
бележат степените във
възхода й към високи-
те нива на интерпрета-
торското изкуство. От
дете изявено дарова-

 Как подбирате филмите за
участие в кинофестивала?

- Пътувам из Европа, Азия и
Америка, гледам много филми и
избирам най-подходящите за на-
шия фестивал.

 А как избрахте българския
филм?

- Тази година, както знаете,
присъствах на “София филм фест”
и имах възможност да видя 25
български филма, но не намерих
нищо интересно. Накрая гледах
филма на Ивайло Христов “Следи
в пясъка” - макар че не беше
напълно завършен, реших да го
взема за участие в основния кон-
курс. Избрах още “Мисия Лондон”,
макар че го гледах на дефектен
диск и видях само фрагменти от
филма. Той ще участва извън кон-
курсната програма на Московския
кинофестивал, ще бъде неговата
гала премиера.

 Колко страни и колко фил-
ма ще участват на тази годи-
на?

Кирил Разлогов:

Два български филма идват
на Московския кинофестивал

- Ще бъдат представени 50
страни с около 200 филма.

 Известно е, че страната
домакин е с най-голямо участие,
коя друга страна ще участва с
най-много филми?

- Това е Франция. Първо, за-
щото 2010-а е Година на Франция
в Русия и на Русия във Франция.
Второ, председател на журито на
основния конкурс е Люк Бесон.
Трето, филмът на Клод Льолуш
“Жена и мъже” ще открие събити-
ето. В лентата режисьорът
продължава любимата си тема за
мъжа и жената, интересното е, че
този филм още не показан във
Франция. Четвърто, Мишел Коен
пристига със съпругата си Еману-
ел Беар и ще представи своя филм
“Това започва от края” - и двамата
участват в него като актьори. Този
филм шокира зрителите и не беше
допуснат на тазгодишния кинофе-
стивал в Кан, защото в него има
много секс! Решихме да го пока-
жем на нашите зрители - в конкус-
ната програма. В извънконкурсна-
та програма ще участват още око-
ло 6 френски филма.

 А руското участие?
- В основния конкурс ще участ-

ва филмът “Врабче” на режисьора
Юри Шилер. Може би ще има още
един в конкурсната програма...

 С какво ново ще изненада-
те зрителите?

- Освен познатите вече програ-
ми “Осем и половина”, “Азиатски
екстрим”, “Медия форум” и др. за
първи път ще представим експе-
риментална програма “Секс, яде-
не, култура, слава”. В нея ще бъдат
показани филми от Южна Корея,
Япония и др.

 Какво място в програмата
на форума заема документално-
то кино?

- В документалната програма
“Свободна мисъл” са включени 22
много интересни филма - едно от
главните събития на кинофестива-
ла е гала премиерата на докумен-
талната лента на френския режи-
сьор Жак Перен “Океани”, който
имаше колосален успех по светов-
ните киносалони. Майсторът на до-
кумнталното кино Фредерик Вайз-
ман ще покаже новия си филм
“Танц. Балет. Парижката опера”.
Режисьорът прониква в тайните на
балета на Парижката опера и
разказва за уникалните постанов-
ки на този престижен театър.

 Кое заглавие сте опреде-
лили да закрие фестивала?

- “Невероятните приключения
на Адели Блан-Сек” на Люк Бе-
сон.

Христо СЪБЕВ, Москва

Пресконференция, посветена на московския кинофестивал, се
състоя в редакцията на вестник “Известия”. На срещата с медиите
писъстваха Кирил Разлогов, Наталия Сьомина - директор на кино-
фестивала, Пьотр Шепотилник и др. Кирил Разлогов дълги години
работи като програмен директор на кинофестивала, за който разка-
за специално за читателите на ДУМА.

ние, Диляна Момчилова се дипломира в НМА “П. Вла-
дигеров”, след което реализира (като пълна стипен-
диантка - това е признание за стандартите отвъд
Океана!) в Джулиард скул, Ню Йорк, последователно
степените магистър и доктор на музикалното изкуст-
во. Доказателство, че притежава сериозен потенци-
ал, амбиция и следва целенасочено предначертания
път. От 10 години свири в Нюйоркското клавирно трио
“Алариа”, с което концертира в САЩ и Европа, имат
изяви и в програми на Карнеги хол и др. Д. Момчи-
лова  преподава в Манес колидж ъв мюзик, a от две
години е водач на челите на камерния оркестър “Арс
нова” от Вашингтон. Има награди от международни
конкурси в Щатите и Европа. Гастролирала е на
международни фестивали, включително български. И
сегашният гастрол на Диляна Момчилова показа, че
вече е зрял музикант и майстор, владеещ инструмен-
та си, можещ и знаещ да пресъздаде романтичната
музика на Роберт Шуман.

Единственият Концерт за виолончело на гения е
новаторска за епохата, красива творба, която Диля-
на Момчилова пресъздаде с деликатност, но и със
страст. Партията си изпълни с мек, елегантен звук,
моделиран според смисъла на партитурата. Запомя-
що се е великолепното кантабиле в бавната част.
Звукоизвличането и прочитът на творбата бяха кон-
центрирани в гъвкавостта на фразировката, в разно-
образието от метроритмични и динамични нюанси и
диалозите с оркестъра. В партньорство с диригента
Йонг Чил Лий (постоянен гост на Филхармонията,
учил и в Ню Йорк, и при големия диригент Васил
Казанджиев) и оркестъра осъществиха емоционал-
но и стилно изпълнение.

В програмата имаше още световна премиера на
“Небивалици с Дон Кихот” от Атанас Косев,  импре-
сия, посветена на Националната филхармония, и
Втората симфония от английския композитор Еду-
ард Елгар.

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

Диляна Момчилова -
челистка със
световна кариера

Диляна Момчилова -
челистка със
световна кариера

Диляна Момчилова -
челистка със
световна кариера

Диляна Момчилова -
челистка със
световна кариера

Диляна Момчилова -
челистка със
световна кариера

Снимки АВТОРЪТ
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т Румънеца и Енчев вземат
за талисман сиво жако
Румънеца и Енчев вземат
за талисман сиво жако
Румънеца и Енчев вземат
за талисман сиво жако
Румънеца и Енчев вземат
за талисман сиво жако
Румънеца и Енчев вземат
за талисман сиво жако

- Ало, такси ли е?
- Да.
- Ще ме закарате ли до сто-

лицата на Албания?
- В ред ли сте, господине?

Знаете ли колко е далеч Тирана?
- Т-и-р-а-н-а... Шест букви.

Става. Ура! Реших цялата
кръстословица...

ДИАНА ЧЕЛЕБИЕВА,
актриса
ДИМИТЪР ДЕРЕЛИЕВ,
зам.-министър на културата
ЕКАТЕРИНА ЙОСИФОВА,
поетеса
ИВАЙЛО КРАЙЧОВСКИ,
музикант от „ФСБ”
МИЛИЦА БОЖИНОВА,
певица
Ст.н.с. д-р НИКОЛАЙ МИЛОШЕВ,
директор на Геофизичен институт
при БАН
Доц. ХИКМЕТ МЕХМЕДОВ,
балетмайстор
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Марая Кери е
бременна с близнаци

Известната американска поп
певица Марая Кери е бременна с
близнаци, съобщава сп. “Нешънъл
инкуайър”. Изпълнителката вече
намали професионалните си анга-
жименти, за да се подготви за
майчинството. Преди време тя до-
ри отказа роля във филм на Тейлър
Пери. “Марая ще направи известна
пауза, тя не иска да прекалява с
работата до края на годината”,
съобщи близък на певицата.

Кевин Костнър стана
баща за седми път

Холивудската звезда Кевин
Костнър стана баща за седми път,
след като съпругата му роди мо-
миченце. Актьорът се ожени за
германския модел Кристине Баум-
гартнер през 2004 г. и вече имат
двама сина - 3-годишния Кейдън и
Хейс, който през февруари стана
на една годинка. Сега двойката се
сдоби с момиченце, което носи
името Грейс и тежи 3.4 кг.
55-годишният Костнър има 3 деца
от брака си със Синди Силва и син
от връзката си с Бриджит Руни.

Звездите на руската естрада Филип Киркоров и Николай Басков са реши-
ли да отворят собствен магазин, където ще продават облекла от личния
си гардероб, съобщи Нюз.ру.
“В дома ми са се натрупали толкова дрехи от известни дизайнери, че вече
няма къде да ги слагам. Много от тях са още с етикетите си. Да ги
изхвърлям ми е жал, а не е възможно да износя всичко. Затова ми хрумна
идеята да открия собствен магазин”, споделил Филип Киркоров. “А защо не?
Хората ще могат да купят ризи, дънки, костюми, аксесоари от Басков или
Киркоров, знаейки, че не са ментета: много от нещата са шити от дизайнери
специално за нас”, добавил Басков. Магазинът ще бъде открит през септем-
ври, а артистите обещават цените да са достъпни.
Преди това обаче Филип Киркоров ще направи в България градиозно турне
“Просто подари” по покана на компания “Degris”. Билети за шоуспектакли-
те на звездата в София (29 юни), Пловдив (1 юли), Варна (4 юли) и Бур-
гас (7 юли) могат да бъдат закупени в мрежата на Eventim, касите на НДК и
пред общината в Пловдив, в Летния театър - Варна, и Летния театър - Бургас.

зкуството на футбола ще бъде
представено по необичаен начин
тази вечер от 19 ч. в столичното
кино “Одеон” на първия “Football

ФИЛИП КИРКОРОВ МИСЛИ ДА
РАЗПРОДАВА ГАРДЕРОБА СИ

600 доброволци от цял свят
ще имат шанса да наберат
опит по време на “Exit”, който
ще се проведе от 8 до 11 юли
в Нови Сад, Сърбия. На всички
млади хора, желаещи да уча-
стват и да станат част от това
голямо семейство, се предоста-
вя възможност до 20 юни да
попълнят формуляра за канди-
датстване на http://www.exit-
music.tv/volunteers или напра-
во от сайта на фестивала
www.exitfest.org. Те трябва да
посочат лична информация,
предишна месторабота и
опит като доброволец, както
и да прикрепят мотивационно

Търсят 600 доброволци
за „Exit” в Нови Сад
Най-големият музикален форум в Югоизточна Европа се родил
преди 11 години като студентски протест срещу режима на Милошевич

писмо за желание за работа
към “Exit”. Необходимо е да
се спомене и даден органи-
зационен сектор, в който до-
броволецът би искал да по-
могне - програмната продук-
ция, пресцентърът, в Exit
Village, в промоекипа или
други фестивални сфери.
Всички одобрени кандидати
ще бъдат интервюирани и
обучени.

Доброволците се наемат
от 5 до 12 юли, смените ще
са по 6 часа, получават сво-
боден достъп до целия фес-
тивал и ще могат да останат
там и след работното си вре-

ме. Те ще бъдат настанени
безплатно в Exit Village, плюс
храна и жетон за напитки.
След приключването на фес-
та наетите получават серти-
фикат, с който се удостоверя-
ва работата им като добро-
волци, което ще бъде полез-
но допълнение към автобио-
графиите им.

Родил се преди 11 годи-
ни като студентски протест
срещу комунистическия ре-
жим на Милошевич, форумът
се превърна в най-големия
музикален фестивал в Юго-
източна Европа. Инициатива-
та доказа, че музиката е уни-

версален език, който обеди-
нява хората и ги мотивира
заедно да направят света
едно по-добро място. Фестът
продължава да еволюира и
да събира хора с еднакви ин-
тереси. И въпреки че всяка
година се разраства, той ус-
пява да запази уникалната
атмосфера на близост и топ-
ла енергия.

Магическата Петровара-
динска крепост, извисяваща
се над река Дунав, ще събе-
ре т.г. многобройни фенове и
приятели на музикалното
събитие “Exit” за едно неза-
бравимо изживяване.

Футболно изкуство от Бразилия
на филмов фестивал в София

бол, личността на легендарния Зико и
магическото качество “жинга”, съчета-
ващо уникалния самба ритъм и движе-
нията в бразилската футболна игра.

Фестивалът ще бъде открит в присъ-
ствието на посланика на Бразилия в
България Н.Пр. Пауло Воловски и на
изявени бразилски футболисти, играе-
щи в българското футболно първенство.

Музиката от третия филм в поредицата “Играта на иг-
рачките” ще бъде достъпна за дигитално сваляне от
14 юни. В новата лента, освен че ще видим вече познатите
герои, ще чуем и незабравима песен от първото екранно
приключение на играчките, но в нов вариант. Автор на
саундтрака към продукцията на Disney и Pixar - “Играта

на играчките 3”, е Ранди Нюман, който е носител на
“Оскар”, “Грами” и други награди за филмова музика.

Хората, които обичат куче-
та, са много дружелюбни, a
любителите на котки се отлича-
ват с изключителна креативност,
показват резултатите от любо-
питна анкета, публикувани в из-
данието “Anthrozoos”. По прави-
ло, кучетата са по-социални,
докато котките са любопитни и
спокойни. Новото проучване
показа, че това важи в пълна
сила и за хората. Индивидите,
оприличаващи себе си на куче,
са с 15% по-общителни, 13 на
сто по-любезни и 11% по-съве-
стни. От друга страна, хората с
“котешки” характер са с около
12% по-чувствителни и 11 на сто
по-открити от останалите.

Съчетание от прясна млечна сметана, ка-
чествено ирландско уиски и шоколад - това
е рецептата на известна марка алкохол, ко-
ято продава прочутия си продукт в над
130 страни в света, а всяка минута от него се
изпиват повече от 2000 чаши. Начинът на
смесването на отделните съставки и създа-
ването на автентичния вкус обаче остава
грижливо пазена тайна. Любопитен факт е,
че се използва млякото от прецизно подбра-

МЛЯКО ОТ СПЕЦИАЛНИ КРАВИ
ДОБАВЯТ В ДАМСКА НАПИТКА

ни 1500 ферми в страната, в които се отглеж-
дат 40 000 специални крави. Сега, освен с
неповторимия и мек вкус, който е на пазара
вече над 30 години, дамите ще бъдат изку-
шени и от “Бейлис” в ново, специално лими-
тирано лятно издание, което надгражда пи-
тието със свежи нотки мента и привкус на
тъмен шоколад. Разнообразни рецепти с
вкусната напитка са публикувани на
www.baileys.com.

а имаш личен консултант за интим-
ната си връзка се е превърнало в
истинска мода в Ню Йорк и Кали-
форния. Тези хора се наричат сексу-

Сексуални треньори
помагат на закъсали

Д
ални треньори и помогат на закъсали да
подобрят живота си в леглото.

Либидото се е сринало? Рутината и си-
вото всекидневие са завладели сексуалния
живот? Не правите секс, защото нямате
партньор? За решението на всички тези
проблеми се търси секстреньор. А дори да
нямате конкретни оплаквания, той ще ви
научи да се наслаждавате още повече на
интимните ласки. Според професионалис-
тите най-често срещаните проблеми са за-
губа на желание, изневяра и преди всичко
рутина. Затова и сексуалните уроци са се
превърнали в истинска мания в САЩ и
жънат големи успехи в Испания.

Стопаните на кучета са дружелюбни,
любителите на котки - по-креативни

Снимка Ина МИХАЙЛОВА

И
Film Fest София 2010”. В поредица от
документални прожекции зрителите ще
научат историята на първата Световна
купа, спечелена от Бразилия, мечтите и
страстите в бразилския аматьорски фут-

Сваляме дигитално саундтрака
към „Играта на играчките 3”
Сваляме дигитално саундтрака
към „Играта на играчките 3”
Сваляме дигитално саундтрака
към „Играта на играчките 3”
Сваляме дигитално саундтрака
към „Играта на играчките 3”
Сваляме дигитално саундтрака
към „Играта на играчките 3”
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Справочник

¬Î‡‰Ó

“Ë˜ÍÓ‚

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Преди 66 години на 4 юни 1944 г. загина
със смъртта на храбрите антифашистът

интербригадистът, партизанският командир

От роднините

Поклон!
Дълбок поклон пред

неговия живот
и дело!

"Алтеа"
ул. "Деян Белишки" 58
Телефон: 958-31-02

"Ана"
бул. “Витоша” 95,
Телефон: 953-41-57

"Арония 2001"
бул. "Пенчо Славей-
ков" № 6
Тел.: 953-13-08
Приготвяне
на лекарства

"Вели"
жк "Младост" 4,
битов комбинат,
до бл. 416
(до ресторант
"Амигос"),
Тел.: 975-48-67

"Медея-74"
жк “Бъкстон”,
ул. "Ген. Суворов"  56
(базара на ъгъла
с ул. "Вихрен")
Телефон: 955-54-32

"Панацея" -
Катя Илиева
жк "Овча купел-1",
бл. 507, вх. Д
Тел.: 957-47-01

"Студентска"
Студентски град,
бл. 60, вх. В
Телефон: 868-01-15

"Фарма - Б. Иванов"
ул."Костенски водо-
пад", бл. 242
Тел.: 958-25-68

Аптеки
в София

Кина в София
Cinema City
тел.: 02 929 29 29
адрес: МОЛ София,
 бул. “Ал. Стамболийски”
101

Cineplex
тел.: 02 964 30 07
адрес: бул. “Арсеналски”

Mtel IMAX
тел.: 02 929 29 29
адрес: МОЛ София,
бул. “Ал. Стамболийски”
101

Арена Запад
тел.: 02 812 77 00
адрес: жк “Илинден”,
бул. “Тодор Александров”
64,
до метростанция “Вардар”

Арена Младост
тел.: 02 817 97 00
адрес: кв. “Младост 4”,
Бизнес парк (до “Технопо-
лис”)

Влайкова
тел.: 02 944 39 23
адрес: ул. “Иван Асен II”

Дом на киното
тел.: 02 980 78 38
адрес: ул. “Екзарх Йосиф”
37

Евро-български културен
център
тел.: 02 980 41 61 (кино); 02
988 00 84
адрес: бул. “Александър
Стамболийски” 17

“Одеон” Филмотечно кино
тел.: 02 989 24 69
адрес: София, бул. “Патри-
арх Евтимий” 1

Люмиер
адрес: София, пл. “Бълга-
рия” 1,
Национален дворец на
културата

Единен номер за спешни повиквания - Телефон: 112

МБАЛ “Н. И. Пирогов” - Телефон: 02/ 915 44 11

ВиК - Повреди
Телефон: 02/ 812 21 21; 02/ 920 68 71

Топлофикация - Аварийнa служба
Телефон: 0 700 17 122;
02/ 951 51 96; 02/ 951 52 58

Електроразпределение - аварийна служба
Телефон: 07001 00 10; 02/ 847 01 61; 02/ 847 01 62; 02/
847 01 63; 02/ 847 01 64;

Гражданска защита
Телефон: 0800 20112; 02/ 862 60 75; 02/ 962 04 39, 02/
962 04 41

Гореща линия за жертви на насилие
Телефон: 02/ 981 76 86

КАТ - Автопроизшествия
Телефон: 165; 02/ 982 49 01; 02/ 982 49 02

МВР - София - Телефон: 166, 02/ 987 77 77

Планинска спасителна служба
Телефон: 963 20 00; 0887 100 237

Пожарна безопасност - Телефон: 160

Пътна помощ СБА
Телефон: 02/ 91 146; 02/ 680 533; 02/ 772 217; 02/ 255 344
мобилен: 146

Спешни телефони
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Футбол

ХОЛАНДИЯ

ДАНИЯ

ЯПОНИЯ

Програма

7
ДНИ

Група E на мондиал 2010 противо-
поставя националните отбори на Хо-
ландия, Дания, Камерун и Япония.

Фаворит за първото място е Холан-
дия, чийто състав е пълен със звезди
от европейския клубен елит. Смяната
на Марко ван Бастен с Берт ван Мар-
вайк на треньорския пост след Евро
2008 се отрази ползотворно на “лале-
тата”, които спечелиха и осемте си

Група E мача в квалификациите, допускайки
едва 2 гола. Марвайк, който е тъст на
Марк ван Бомел, намери общ език със
звездите и до този момент успява да
ги мотивира да играят като колектив.
По отошение на тактиката той залага
на офанзивното 4-2-3-1, като единст-
веният нападател Робин ван Перси е
подпомаган от Ариен Робен, Дирк Кайт
и Уесли Снайдер.

Основен претендент за второто
място е тимът на Дания, който се пре-
бори в група с Португалия и Швеция,
за да се класира за световното първен-
ство. Скандинавците спечелиха 10 от
12 т. в мачовете с тези двама съперни-
ци и допуснаха само една загуба с 0:1
от Унгария в последния кръг, когато
вече всичко беше решено. Ядрото на
тима е съставено от опитни футболис-
ти, като само четирима са под 25 г., а
десет - над 30 г. Селекционер от 2000

г. е Мортен Олсен, който класира отбо-
ра на мондиал 2002 в Корея и Япония
и Евро 2004 в Португалия. Провалът в
квалификациите за световното първен-
ство през 2006 г. и за шампионата на
Стария континент през 2008 г., както и
фактът, че това вероятно ще бъде по-
следният голям форум за някои от иг-
рачите, могат да накарат “червения
динамит” отново да избухне.

Камерун ще запише шесто учас-
тие в последните 8 мондиала. “Неукро-
тимите лъвове” пропуснаха последно-
то световно първенство в Германия, но
този път не допуснаха изненада в ква-
лификаците и се справиха с тимовете
на Мароко, Габон и Того. Селекцио-
нерът Пол льо Гуен прави подмладя-
ване на отбора, но твърди титуляри
остават Ригоберт Сонг и бившият халф
на Челси Джереми Нджитап. Лидер и
капитан на тима е нападателят на

Интер Самуел Ето’о, който вкара 9
гола в 11 мача в квалификациите. На
последния турнир за Купата на афри-
канските нации тимът се представи
неубедително в групите, но все пак
стигна до 1/4 финалите, където загуби
след продължения от бъдещия шам-
пион Египет.

Аутсайдер в групата е отборът на
Япония, който ще играе на 4-о поред-
но световно първенство. Възпитаници-
те на треньора Такеши Окада бяха
изпреварени от Австралия в своята
квалификационна група, но въпреки
това останаха втори с голям аванс
пред Бахрейн, Катар и Узбекистан.
Единственият пробив на азиатците в
груповата фаза на мондиал дойде
през 2002 г., но тогава те бяха съдо-
макини на шампионата, така че едва
ли те ще успеят да повторят постиже-
нието си в ЮАР.

Старши треньор: Берт ван Марвайк
Окончателен състав
Вратари: Сандер Бошкер (Твенте), Маар-

тен Стекеленбург (Аякс), Михел Ворм (Утрехт)
Защитници: Грегори ван дер Вийл (Аякс),

Халид Буларуз (Щутгарт), Джони Хейтинга
(Евертън), Йорис Матайсен (Хамбургер),
Джовани ван Бронкхорст (Фейенорд), Едсон
Браафхайд (Селтик), Андре Ойер (ПСВ Айндхо-
вен)

Полузащитници: Деми де Зеув (Аякс), Уес-
ли Снайдер (Интер), Рафаел ван дер Ваарт
(Реал Мадрид), Ибрахим Афелай (ПСВ Айндховен),
Марк ван Бомел (Байерн), Найджъл де Йонг (Ман-
честър Сити), Стийн Схаарс (АЗ Алкмаар)

Нападатели: Ариен Робен (Байерн), Дирк Кайт
(Ливърпул), Клаас-Ян Хунтелаар (Милан), Робин ван
Перси (Арсенал), Райън Бабел (Ливърпул), Елиеро
Елиа (Хамбургер)

Досегашни участия на световно първенство: 8
Най-добро класиране: второ място през 1974 и

1978 г.

Старши треньор: Мортен Олсен
Окончателен състав
Вратари:  Томас Сьоренсен (Стоук

Сити), Стефан Андерсен (Брьондби), Йе-
спер Кристиансен (Копенхаген)

Защитници: Уилямс Квист (Копенхаген),
Симон Кяер (Палермо), Ларс Якобсен
(Евертън), Пер Кролдруп (Фиорентина), Да-
ниел Агер (Ливърпул), Патрик Мтилига (Малага),
Симон Поулсен (АЗ Алкмаар)

Полузащитници: Мартин Йоргенсен и Якоб
Поулсен (Аархус), Кристиан Поулсен (Ювентус),
Денис Ромедал и Кристиан Ериксен (Аякс), То-
мас Каленберг (Волфсбург), Томас Еневолдсен
(Грьонинген), Микел Тайгесен (Мидтиланд), Да-
ниел Йенсен (Вердер), Йеспер Грьонкяер (Ко-
пенхаген)

Нападатели: Йон Дал Томасон (Фейенорд),
Сьорен Ларсен (Тулуза), Никлас Бендтнер (Ар-
сенал)

Досегашни участия на световно първенство: 3
Най-добро класиране: 1/4-финал през 1998 г.

Старши треньор: Такеши Окада
Окончателен състав
Вратари: Сейго Наразаки (Нагоя Грам-

пус), Ейджи Кавашима (Кавазаки Фронта-
ле), Йошикацу Кавагучи (Джубило Ивата)

Защитници: Юджи Наказава (Йокохама
Маринос), Маркус Тулио Танака (Нагоя
Грампус), Юичи Комано (Джубило Ивата),

Дайки Ивамаса (Кашима Антлърс), Ясуюки
Коно и Юто Нагатомо (ФК Токио), Ацуто Учида

(Кашима Антлърс)
Полузащитници: Шунсуке Накамура (Йокохама

Маринос), Ясухито Ендо (Гамба Осака), Кенго На-
камура и Юничи Инамото (Кавазаки Фронтале),
Юки Абе (Урава Ред Даймъндс), Макото Хасебе
(Волфсбург), Кейсуке Хонда (ЦСКА Москва), Дай-
суке Мацуи (Гренобъл)

Нападатели: Шинджи Оказаки (Шимицу Ес
Пулс), Кейджи Тамада (Нагоя Грампус), Ясухито
Окубо (Висел Кобе), Кишо Яно (Албирекс Нийга-
та), Такаюки Моримото (Катания)

Досегашни участия на световно първенство: 3
Най-добро класиране: 1/8 финал през 2002 г.

Старши треньор: Пол льо Гуен (Фр)
Окончателен състав
Вратари: Ги Ролан Нди Асембе (Валан-

сиен), Карлос Камени (Еспаньол), Амиду
Сулейману (Кайзериспор)

Защитници: Беноа Асу-Екото и Себасти-
ан Басонг (Тотнъм), Гаетан Бонг (Валан-
сиен), Орелиан Чеджу (Лил), Джереми

Нджитап (Анкарагюджю), Стефан Мбиа
(Олимпик Марсилия), Никола Нкулу (Монако), Ри-
гоберт Сонг (Трабзонспор)

Полузащитници: Ашил Емана (Бетис), Ейонг Ено
(Аякс), Жан Макун (Лион), Жорж Манджек (Кай-
зерслаутерн), Жоел Матип (Шалке), Ландри Нгуе-
мо (Селтик), Алекс Сонг (Арсенал)

Нападатели: Венсан Абубакар (Котон Спорт),
Ерик Шупо-Мотинг (Нюрнберг), Самуел Ето’о (Ин-
тер), Моамаду Идрису (Фрайбург), Ашил Уебо
(Майорка)

Досегашни участия на световно първенство: 5
Най-добро класиране: 1/4 финал през 1990 г.

Група E

14 юни
14.30

Холандия � Дания
ст. “Сокър Сити”,

Йоханесбург

17.00

Япония � Камерун
ст. “Фрий Стейт”,

Блумфонтейн

19 юни
           14.30

Холандия � Япония
ст. “Моузес Мабхида”,

Дърбан

21.30

Камерун � Дания
ст. “Лофтус Версфелд”,

Претория

24 юни
21.30

Дания � Япония
ст. “Роял Бафокенг”,

Рустенбург

21.30

Камерун � Холандия
СТ. “Кейптаун”,

Кейптаун

КАМЕРУН

Роман Зозулия (в средата) вкарва единствения гол при победата на Украйна
с 1:0 като гост на Норвегия в контрола, играна в Осло

арагвай се наложи с 2:0
над Гърция в приятелски
мач, игран във Винтертур,
Швейцария. Южноамери-
канците доминираха през

дението на Димитрис Салпигидис
беше отменено заради засада. След
почивката парагвайците продължи-
ха да упражняват натиск, но до нов
гол не се стигна.

В друга контрола Сърбия завърши
0:0 срещу Полша в австрийския град
Куфщайн. Възпитаниците на Радомир
Антич имаха сериозни проблеми в
защита в началото и само отличните
намеси на резервния вратар Боян
Исайлович ги спасиха от попадение.
Най-доброто положение в мача про-
пиля Марко Пантелич, който в 74-ата
минута от 3-4 метра стреля над гре-
дата след пас на Драган Мърджа. В
други срещи: Хондурас - Азербайд-
жан 0:0, Румъния - Македония 0:1,
Беларус - Швеция 0:1.

П
целия двубой и не срещнаха затруд-
нения срещу европейския шампион
от 2004 г.

Енрике Вела откри резултата
още в 9-ата минута. Той засече от-
близо топката в мрежата, след като
удар на Роке Санта Крус се отби от
гредата. В 25-ата минута ситуацията
се повтори, след като Санта Крус
стреля, Александрос Зорвас изби, а
Лукас Бариос необезпокояван уд-
вои. Южните ни съседи все пак ус-
пяха да вкарат гол с първия си то-
чен удар в 33-ата минута, но попа-

Сърбия прави 0:0 с Полша в Австрия

Парагвай бие
Гърция с 2:0
Парагвай бие
Гърция с 2:0
Парагвай бие
Гърция с 2:0
Парагвай бие
Гърция с 2:0
Парагвай бие
Гърция с 2:0
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ационалният отбор по фут-
бол на Холандия ще играе
с фланелки от рециклира-
ни материали на световно-

илетите за мондиал 2010 в ЮАР
са почти на 100% разпродадени,
обяви генералният секретар на
ФИФА Жером Валке. Францу-Н

Холандия с фланелки
от рециклиране

то първенство в ЮАР. Това заяви
в интервю за БТА Анита Веммен-
хове, аташе по икономическите
въпроси в посолството на Крал-
ство Холандия в София, във
връзка с тридневната междуна-
родна конференция и изложба
“Разумно използване на енерги-
ята, водата и отпадъците за опаз-
ване на планетата”, която беше

открита вчера. “Отборите на де-
вет държави, включително Холан-
дия, ще играят на мондиала с
фланелки от рециклирани мате-
риали. За една фланелка са нуж-
ни осем пластмасови бутилки, а
за пълната екипировка на девет-
те отбора са използвани 13 млн.
бутилки, което спестява 254 000
кг боклук. Това прави 29 футбол-
ни игрища от пластмаса или 3000
км от бутилки, колкото е цялото
крайбрежие на Южна Африка”,
каза Вемменхове.

Б
Билетите за световното
почти разпродадени

Местят музея
на ЦСКА в Бояна

В

Димитър Борисов ще запознае Свилен Нейков
с проект за нов стадион на „червените”

Снимка БГНЕС

сички експонати от
Музея на славата на
ЦСКА ще бъдат
преместени в Наци-
оналния историчес-

кия музей в Бояна. За целта
ще бъде наета зала, в която
да бъдат разположени всички
трофеи, спечелени от “черве-
ните” от създаването на клуба
през 1948 г. Причина за ре-

шението е фактът, че от новия
сезон отборът няма да играе
домакинските си мачове на ст.
“Българска армия”. Заради
това всички офиси в Борисо-
вата градина ще бъдат опраз-
нени, в това число и музеят,
стопанисван от Александър
Манов. Съществувал е и вари-
ант експозицията да бъде пре-
местена във Военния музей,

но в крайна сметка е предпо-
четен НИМ, който е най-голе-
мият в България. Администра-
цията на ЦСКА пък ще се пре-
мести в помещения в нацио-
налния стадион “Васил Лев-
ски”.

Собственикът на “армей-
ците” Димитър Борисов пък
ще се срещне със спортния
министър Свилен Нейков до

края на седмицата. Визитата
ще бъде съпроводена с пред-
ставянето на проект за из-
граждане на база и нов ста-
дион на мястото на “Българ-
ска армия”. Ръководството на
ЦСКА твърдо е решило да
осъществи идеята си за пост-
рояване на ново супермодер-
но съоръжение, но се нуждае
от одобрението на държава-
та. В близките дни най-веро-
ятно проектът ще бъде пред-
ставен в официалния сайт на
“червените”.

Халфът на Атлетико Джуниър Джовани Ернандес (вдясно) се бори за топката с
Карлос Рентерия при победата с 3:1 срещу Ла Екуидад, който донесе шеста

титла на Колумбия в историята на клуба

БНТ ще излъчи
410 часа
футбол от
мондиал 2010

Българската национална телевизия ще
излъчи 410 часа футбол от световното
първенство в ЮАР. За първи път по време
на голямо спортно събитие БНТ ще интег-
рира телевизия, интернет и публична про-
жекция. Всички 64 мача от шампионата на
планетата ще бъдат предавани пряко по
БНТ1 и на сайта “svetovno.bnt.bg” Само або-
натите на BLIZOO ще имат възможността
да гледат мондиала в HD формат. Двубоите
са с начални часове 14.30, 17.00 и 21.30 ч.,
като футболната програма ще бъде прекъ-
свана единствено за емисията “ По света и
у нас” в 20.00 ч.  Предаванията на тема
мондиал 2010 ще започват в Сутрешния
блок с 10-минутен модул, който ще пред-
ставя какво предстои през деня. Началото
на студийната програма, кръстена “Зов от
Африка”, ще стартира в 13.30-13.45 ч. с
гости, разговори и интересни материали
преди първия мач. Двата екипа водещи ще
бъдат Камен Алипиев - Ели Гигова и Мето-
ди Манченко - Петя Дикова. След втория
мач от 19.00 ч. в зала 2 на НДК ще гостуват
музиканти, актьори, интересни личности от
различни сфери на обществения живот и
чуждестранни гости, представящи отбори-
те-участници. Целта е в този модул да се
разгледа феноменът футбол от различни
гледни точки. Предвиждат се включвания
от площадка пред НДК, където на голяма
видеостена ще бъдат излъчвани срещите
от мондиала.

Таньо ВАСИЛЕВ

БФС намали „Б”
групите
до 12 отбора

Двете “Б” футболни групи
бяха редуцирани на по 12 отбо-
ра, реши Изпълкомът на БФС на
вчерашното си заседание. На-
маляването се налага поради
факта, че само 24 тима са по-
лучили лиценз. Така от новия
сезон отборите във втория
ешелон ще играят по 3 пъти
помежду си.

Гонзо не приема
критиката
на Сираков

Спортният директор на Лев-
ски Георги Иванов не прие кри-
тиката на Наско Сираков, че
“сините” нямат визия за бъде-
щето и че дните на сегашното
ръководство са преброени. В ин-
тервю за Дарик Гонзо заяви, че
в отбора се работи професио-
нално и нападна директора на
националните отбори за транс-
ферите, осъществявани по вре-
мето, когато той работеше на
“Герена”.

Иванков трети
сред вратарите
в Турция

Бившият национал Димитър
Иванков зае трето място в кла-
сацията на в. “Фанатик” за най-
добрите вратари през измина-
лия сезон в турското първен-
ство. Въпреки че има огромен
принос за спечелената шампи-
онска титла на Бурсаспор,
българинът беше класиран след
Реджеп Киврак Онур (Трабзон-
спор) и Рюстю Реджбер (Бешик-
таш). Именно Онур направи
чудеса на вратата на своя
отбор в мача от последния кръг
срещу Фенербахче (1:1) и на
практика им отне титлата.

Меси отново
е №1 в Примера

Звездата на Барселона Лио-
нел Меси беше избран за най-
добър играч на сезона в Приме-
ра дивисион за втора поредна
година в анкета на в. “Марка”. В
журито бяха известни треньо-
ри и бивши футболисти като
Фабио Капело, Андони Субиса-
рета, Фернандо Йеро, Зинедин
Зидан и други. Втори в гласува-
нето остана Кристиано Ронал-
до, а трети се нареди Шави
Ернандес.

Джакпотът
в 6/49 пак оцеля

Рекордният джакпот от над
3 млн. лева във второ теглене
на играта 6/49 на БСТ не падна
и в този тираж. Огромната сума
остава за неделя, като се очак-
ва дотогава печалбата да на-
расне до 3,6 млн. лева.

зинът разкри, че процентът на закупе-
ните пропуски вече е надхвърлил този
от шампионата на планетата в Герма-
ния през 2006 г.  “Все повече и повече
се доближаваме до най-доброто световно първенст-
во за всички времена, що се отнася до продажбата
на билетите - това в САЩ през 1994 г. Резултатът,
който имаме в Южна Африка, е изумителен, не сме
го очаквали”, заяви Валке. За първия мондиал на
“черния континент” в продажба бяха пуснати при-
близително 2,9 млн. пропуски.
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Холандия с
фланелки от
рециклиране

кратки

с формат ЦЕВ “Чалънджър”
във Варна, който е част от
веригата “М-Тел Бийч
Мастърс”. Четвъртото изда-
ние на надпреварата ще се
проведе в три града. Първи-
ят национален турнир ще се
проведе в Кърджали (25-27
юни), вторият ще бъде в мор-
ската столица (15-18 юли), а
финалът на националното
първенство ще бъде в Плов-
див (4-6 септември).

Тази година “Чалън-
джър”-ът във Варна ще
включва и турнир за жени.
Като страна-домакин, Бъл-
гария автоматично получа-
ва правото в основната схе-
ма на надпреварата да
бъдат включени по две род-
ни двойки и при двата пола.
Впечатляващ е фактът, че
това ще бъде най-големият

сред най-атрактивните и же-
лани дестинации за плажен
волейбол.

Играчи от топ 20 на
„М-Тел Бийч Мастърс”

Варна ще приеме най-големия турнир по плажен волейбол
с формат ЦЕВ „Чалънджър” за 2010 г. в Европа

Най-добрите български състезатели по плажен волейбол
присъстваха на официалното откриване на веригата

турнири “М-Тел Бийч Мастърс 2010”

турнир от този формат в
цяла Европа за 2010 г., ко-
ето нарежда страната ни

Отделно от това във Вар-
на ще се проведе и благо-
творителен турнир “М-Тел
Бийч Мастърс Чарити” меж-
ду партньори и приятели на
веригата, средствата от ко-
ито ще бъдат дарени на до-
мове за сираци и центрове
за хора в неравностойно по-
ложение. В Кърджали и
Пловдив пък ще бъде
продължена програмата “М-
Тел Бийч Мастърс Кидс”, в
която деца от волейболните
клубове в страната ще имат
възможност да научат пове-
че за техниките на играта
от треньори и професионал-
ни състезатели. В рамките
на трите турнира между най-
добрите играчи ще бъде
разпределен награден
фонд от 120 000 лева.
Входът за зрители ще бъде
свободен.

Билетите за предстоящите домакински мачове
на България от Световната лига по волейбол за
мъже ще бъдат пуснати в продажба в понеделник,
съобщи изпълнителният директор на Двореца на
културата и спорта във Варна Симеон Варчев. Про-
пуските ще се продават на касите на залата, както
и на сайта www.eventim.bg, като те ще бъдат с ред
и място. Причината за това е фактът, че в предиш-
ните години е имало твърде много фалшиви билети.
Друга новост е, че вече няма да може да се купува
пакет за всички срещи на “лъвовете”. Цената на
билетите за ложите е 20 лева, а останалите пропу-
ски ще струват по 10 и 12 лева.

Националите ще играят последователно с Южна
Корея (26 и 27 юни), Холандия (3 и 4 юли) и Брази-
лия (8 и 9 юли).

Франческа Скиавоне (№17, Ит) и Саманта Стосър (№7, Авл) ще
играят на финала на Откритото първенство по тенис на Франция.
Скиавоне стана първата италианка, която достига мача за титла-
та на “Ролан Гарос”, след като съперничката й Елена Дементиева
(№5, Рус) се отказа заради контузия при резултат 6:7 (3). Руски-
нята не демонстрира признаци на болка по време на първия сет,
но след неговия край поиска прекратяване на мача и със сълзи
на очи, клатейки глава, напусна корта. Стосър пък разби с 6:1, 6:2
Йелена Янкович (№4, Сър) се класира за първи финал в турнирите
от “Големия шлем” в своята кариера.

Мартина Гледачева спечели
първа титла на двойки от турни-
рите на ITF в своята кариера. 19-
годишната пловдивчанка и
швейцарската й партньорка
Лиса Сабино, поставени под
№2, триумфираха в Галанита,
Италия ($10 000). На финала те
надиграха с 6:4, 6:1 Аличе Бал-
дучи и Франческа Палмиджиа-
но (Ит). Гледачева заработи 12
т. за класацията на WTA и $319.
На сингъл тя се класира за 1/4
финалите след успех със 7:5, 6:1

Служители закачат огромен плакат с
логото на финалите в НБА върху

фасадата на зала “Стейпълс Сентър” в
Лос Анджелис. Тази сутрин в 4.00 ч. се
проведе първият мач между настоящия

шампион ЛА Лейкърс и рекордьора със
17 титли Бостън Селтикс

Скиавоне и Стосър
на финал в Париж

Световният №3 Новак Джокович (Сър) оспорва решение на съдията
Карлос Бернардес при загубата с   6:3, 6:2, 2:6, 6:7 (3), 4:6 срещу

Юрген Мелцер (№22, Ав) в 1/4 финалите на “Ролан Гарос”. Мелцер е
първият австриец след Томас Мустер през 1995 г., който се класира

за финалната четворка на турнир от “Големия шлем”. Следващият му
съперник ще бъде четирикратният шампион Рафаел Надал (№2, Исп),

който надделя със 7:6 (2), 7:6 (3), 6:4 над Николас Алмагро (№19, Исп)

Гледачева с първа
титла на двойки

над шестата в схемата Надя Ки-
ченок (Укр). Следващата й
съперничка ще бъде Валери
Верам (Белг).

16-годишната Юлия Стамато-
ва пък достигна за първи път в
кариерата си до 1/4 финал на
турнир на ITF. Българската ква-
лификантка се наложи със 7:5,
4:6, 6:3 над поставената под №6
Юлия Парасюк (Рус) във II кръг в
Кантанеде, Португалия ($10
000). Тя си осигури 4 т. за ранг-
листата и $245.

Качаков извоюва
Купата на кмета

Иван Качаков стана победи-
тел в кат. над 115 кг на турнира
“Сумо Гран При Пловдив 2010” и
спечели Купата на кмета. На
финала местният любимец надви
треньора на националния отбор
Христо Христов. Победители в
останалите категории станаха
Живко Кунгалов (85 кг), Михаил
Илиев (115 кг) и Анна Методиева
(80 кг ) при жените.

Пращаме петима
боксьори на
Евро 2010 в Москва

България ще участва с пети-
ма боксьори на европейското
първенство по бокс, което ще се
проведе от утре до 12 юни в
Москва. Старши треньорът на
националния отбор Петър Лесов
ще заведе в руската столица
Александър Александров (кат. до
51 кг), Детелин Далаклиев (54 кг),
Евгени Борисов (69 кг), Младен
Манев (75 кг) и Тервел Пулев (91
кг). На шампионата на Стария
континент страната ни ще бъде
представена и от съдията Ру-
мен Борисов, който е определен
от АИБА. Водач на нашата деле-
гация ще бъде президентът на
БФБокс Марин Димитров.

Стартира
„Калиакрия Къп”

С дълга морска гонка около
Балчик и Калиакрия Ризорт беше
даден стартът на третото из-
дание на ветроходната регата
“Калиакрия Къп 2010”. Традицион-
но дистанциите ще обхващат
Балчишкия залив - на север до
ваканционния комплекс Калиакрия
Ризорт и на юг до акваторията
на Кранево. Състезателната
част ще продължи в рамките на
три дни и освен традиционната
морска off-shore гонка, ще включ-
ва и гонки на т.нар. олимпийски
триъгълници.

Бътън получи орден
от кралицата

Световният шампион във
Формула 1 Дженсън Бътън беше
награден от английската крали-
ца Елизабет II с орден “Член на
Британската империя”  за заслу-
гите си в спорта и обществото.
“Целият ми живот в моторния
спорт е едно невероятно пъте-
шествие към постигане на меч-
таните цели. Да бъда в Бъкин-
гамския дворец и да получа този
орден е още една спирка от него”,
заяви Бътън.

Гебреселасие
ще бяга в Ню Йорк

Двукратният олимпийски
шампион Хайле Гебреселасие
(Етип) ще участва за първи път
в маратона на Ню Йорк през
ноември тази година. 37-годиш-
ният етиопец е световен рекор-
дьор в дисциплината с време
2:03,59 ч. от маратона на Берлин
през 2008 г.

Снимки БГНЕС

С
ъстезатели от топ
20 в световната
ранглиста ще уча-
стват в турнира по
плажен волейбол

Пускат билетите
за Световната лига
в понеделник
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